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Viasih je ifevo// 
že ikAer vzgfeo 

Po dolgem, dokaj vročem, a za večino mladih v glavnem 
brezskrbnem počitniškem poletju je v torek, prvo septembrsko jutro, 
slovenske hrame učenosti spet napolnilo okoli 194.000 osnovnošol
cev in več kot 107.000 srednješolcev. Skupaj več kot 300.000 do ne
davnega počitniško razgretih in živahnih glav je torej spet z nami na 
cestah, pločnikih, kolesarskih poteh in še kje. S torbicami na rame
nih ali s šopom knjig pod pazduho jih res ni težko prepoznati. Težje 
je to upoštevati, kajti dejstva, da moramo vozniki zaradi tega hiti 
spet nekoliko previdnejši, se še ne zavedamo vsi ali pa vsaj še ne do
volj resno. 

Prometnovamostna situacija je ob letošnjem prvem polletju na 
mariborskem območju sicer ugodnejša od lanske, saj je letos bistveno 
manj prometnih nesreč. Na naših cestah letos ni umrl še noben otrok, 
medtem ko so lani v tem času umrli kar trije in en mladoletnik. A 
leta še ni konec in podatki povedo, da se prav jeseni in v zimskem 
času - morda tudi zaradi težjih voznih razmer - običajno pripeti na
jveč prometnih nesreč in tudi z najtežjimi posledicami. Zato naj ne 
bo previdnosti nikoli dovolj! 

Za varnost šolarjev, še posebej za okoli 21.500 prvošolčkov, ki so 
se, nekateri tudi v spremstvu staršev, prvič srečali s pastmi na poti v 
šolo in domov, poleg staršev in skrbnikov skrbi tudi 25.000 učiteljev 
in profesorjev ter številni policisti. Na območju UNZ Maribor od 
prvega šolskega dne na vseh večjih in prometnejših križiščih bdi nad 
varnostjo šolarjev tudi več kot 100 policistov, prostovoljno se jim je 
priključilo vsaj še enkrat toliko članov Združenja šoferjev in atome-
hanikov, avto-moto društev in nekateri starši. Največjo pozornost 
namenjajo šolarjem ob prihodu in odhodu iz šole, posebej pa opozar
jajo na nevarnosti, ki pretijo na prehodih za pešce. 

Ob opozorilih na upoštevanje predpisov, na vse možne nevarnosti 
pa, dragi starši in učitelji, nikar ne pozabite, da morajo "začetniki v 
prometu" od prvega šolskega dne na poti do šole in domov redno no
siti rumene opozorilne rutice, v jutranjem in večernem mraku pa na 
vidnem mestu odsevnih ali kresničko. Tisti, ki se v šolo vozijo s kole
si ali s "čebelicami", morajo imeti vozila brezhibna, za oboje morajo 
imeti ali kolesarske izkaznice ali potrdila o opravljenem preverjanju 
znanja o cestnoprometnih predpisih, rm glavi morajo imeti bodisi ko
lesarske bodisi varnostne čelade, vožnjo pa naj tako kot mi, vozniki 
osebnih in tovornih vozil, prilagodijo razmeram rm cesti in svojim 
sposobnostim. In ne nazadnje ne pozabite tiste stare resnice: Kar se 
Janezek nauči, to Janezek zna. /1 """Tf^ 
Tudi v prometu namreč velja, da je / mO/ifi^ /jcJ^^ 
včasih dovolj že dober vzgled! I ij " 

V torek je 21 .500 otrok prvič prestopilo šolski prag. Na fotografi j i so prvošolčki iz Markovcev s 
svojo učitelj ico, ki je takoj poskrbela, da bo njihova pot v šolo varnejša. Foto: M a r t i n Oz i t i ec 

PTUJ / JUTRI IN v S O B O T O ARONOVE VITEŠKE IGRE NA PTUJSKEM GRADU 

4ronove vheske igre - ̂  
pomemben pnmoiiisid pnield 

Del območja ptujskega gradu (prireditveni prostor ob vhodu na 
grad, obe grajski dvorišči oziroma turnirski prostor in grajska 
dvorana) se bo jutri in v soboto spremenil v prizorišče dogajanja 
letošnjih Aronovlh viteških iger, ki se s celotnim programom le
tos predstavljajo drugič. Igre so ena od ptujskih prireditev, s ka
tero poskušajo oživiti širše območje grajskega hriba, ob igrah 
pa oživljajo tudi drugi, že več let stari načrti za to območje. 

Kot je v ponedeljek povedala 
Darja Znidaršič iz Zavoda za na
ravno in kulturno izobraževanje 
mladih Moj Aron, so kot prvi v 
Sloveniji pred štirimi leti pričeli 
srednjeveške igre. Gre za projekt, 
ki je zrasel na slovenskih tleh brez 
pomoči iz tujine. V zadnjem času 
pa navezujejo stike tudi že s tujino, 
tako da je na Aronovih viteških 
igrah v Brežicah sodelovalo že 50 
italijanskih plesalcev in glasbeni
kov iz Valvazona, kjer imajo 

viteške igre že tradicijo in kjer pri
vabijo tudi do 30 tisoč obiskoval
cev. Konec septembra jim bodo 
obisk vrnili. 

V Ptuju po besedah Branka 
Brumna, direktorja GIZ Poetovio 
vivat, ki je ob soorganizatorjih Za
vodu Moj Aron in Pokrajinskem 
muzeju Ptuj glavni organizator 
letošnjih Aronovih viteških iger, 
pričakujejo oba dni med tri in štiri 
tisoč obiskovalci. Glede na promo
cijski vidik pa so te igre drugi na
jpomembnejši turistični projekt, 
ki ga pripravljajo v okviru Poeto
vio vivat. Prvi dan, ko bo dan 
srednjeveške tržnice, ki jo bodo 
odprli v petek, 4. septembra, ob 
10. uri, bodo za šole zagotovili or
ganizirane oglede. Na tržnici se bo 

predstavilo 18 starih obrtnikov 
(zeliščarica, kovec denarja, nečkar, 
rezbar, orožar, lokostrelec, pisar, 
usnjarji, kovač, lectar, papirničar, 
lončar, tkalka, keramičar, šivilja, 
medičar, lutkar, slikar), za dobro 
vzdušje pa bo skrbel tudi dvorni 
norček. Celotno dogajanje na 
tržnici se bo zavrtelo tudi v popol
danskih urah ob 16., 17. in 18. uri, 
tako da bo doživetje lahko čim po
polnejše. Na tržnici se bo kupova
lo z ročno kovanimi srednje
veškimi kovanci. Petkovo doga
janje se končalo ob 19.30 uri na 
prostoru pri ptujskih Termah, kjer 
se bosta v hitrosti pomerila 
večkratni zmagovalec Aronovih 
viteških iger vitez Rovtarski na 
konju Gazalu in predstavnik nove 
dobe - avtomobil Opel iz Avtohiše 
Kolmanič. 

Srednjeveška tržnica bo odprta 
tudi v soboto od desete ure naprej, 
dopolnile jo bodo prav tako kot v 
petek srednjeveške igrice v vleki 
vrvi, težkanju, hoji na hoduljah in 
drugem. Ob 19.30 uri pa se bodo 

na turnirskem prostoru pričele 
letošnje viteške igre, na katerih se 
bodo Aronovim vitezom pridružili 
vitezi slovenske vojske, slovenske 
policije, gradu Bogenšperk in eki
pa ptujskih vitezov, ki jo sestavlja
jo Slavko Strelec, Zvonko Križaj 
in Branko Šmigoc. Tekma bo 
ekipna, po podelitvi Aronovega 
grala najboljši ekipi pa se bodo 
med seboj vitezi pomerili tudi 
posamično. 

Dvodnevne Aronove viteške 
i^re na ptujskem gradu za deželo 
Štajersko se bodo končale v siju 
bakel in z viteškim turnirjem -
dvobojem. Na letošnjih igrah nas
topa okoli 150 ljudi in 15 konjev. 
Ena , od novosti je avtentična 
srednjeveška krčma, ki bo za obis
kovalce obratovala na spodnjem 
grajskem dvorišču. V kotlu se bo 
kuhal golaž, za vegetarijance bo na 
voljo zelje, dišalo bo po srednje
veškem kruhu in drugih dobrotah, 
vse skupaj pa bodo obiskovalci 
jedli iz lončenih posod. 

MG 

CENTRALNA KURJAVA 
VODOVOD 
Ugodne cene storitev 
in materiala 
Franci STRELEC 
P i v n d 9b, M.t 7SS-4»7.«TO<W 



AKTUAINO 
GORNJA RADGONA / 36 . KMETIJSKO-ZIVILSKI SEJEM 

Se/em vsestransko uspešen 
Sejem v Gornji Radgoni se oči tno ni izneveril tradiciji in j e bil 
že na otvoritvi precej "namočen". Zaradi naliva se je sobotna 
otvoritev neko l iko zavlekla, opravili pa s o j o ob zvokih ansam
bla Frajkinclarji v zaprtem prostoru, namesto na običajni, os
rednji sejemski ploščadi . A to ni pokvarilo vedrega razpo
loženja in sejemskega vzdušja, ki je v znamenju velikih 
pričakovanj, izmenjav izkušenj in seveda kupčij . 

Letošnja sejemska prireditev v 
Gornji Radgoni je bila očitno 
uspešna, saj sta se tako na zakl
jučni tiskovni konferenci izrazila 
tako kmetijski minister Ciril 
Smrkolj kot tudi direktor sejma 
Janez Erjavec. Sejem je obiskalo 
za deset odstotkov več obisko
valcev kot lani, ko so jih našteli 
180 tisoč, razstavljavcev je bilo 
kar 1550 iz 26 držav, sejemski 
prostor je bil zapolnjen do 
zadnjega kotička, vsebina je bila 
najboljša doslej. Izjemno razno
lik in vsebinsko bogat je bil stro
kovni in spremljevalni program: 
pripravili so 18 strokovnih pos
vetov, 6 okroglih miz in odmeven 
Forum kmetijskega ministrstva. 
Ocenili so 1854 izdelkov, kar je 
prav tako rekordna številka. 

Minister Ciril Smrkolj je bil vid
no zadovoljen s predstavitvijo mi
nistrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano, ki se je dobro 
predstavilo in dobilo tudi odmeve 
na nekatere dosedanje usmeritve 
in stališča. Odmevno so predstavi
li reformo slovenske kmetijske po
litike. 

Kljub laskavim ocenam pa ven
darle ostaja nekaj grenkih prioku
sov zaradi neurejenih parkirnih 
prostorov, tudi mesto Gornja 
Radgona in občina s prireditvijo 
ne živita preveč, nasploh pa je se
jem prerastel lokalne oziroma re
gionalne okvire. Naj bo tako ali 
drugače, Gornja Radgona je bila 
minule dni prestolnica slovenske
ga in evropskega kmetijstva. In še 
tole: tudi v gostinski in kulina
rični ponudbi bi lahko bilo več 
domačega, pristnega in slovenske
ga. 

Sejem je v nedeljo zaprl vrata, 
organizatorji pa že snujejo nove 
zamisli za prihodnjo, 37. sejemsko 
prireditev. 

KMETIJSKI FORUM • Pro
gram reforme slovenske kme
tijske politike 

Izjemno zanimanje je na sejmu 
veljalo Forumu ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in preh
rano, na katerem so najodgovor
nejši predstavniki slovenskega 
kmetijstva na čelu z ministrom Ci
rilom Smrkoljem javnosti predsta
vili program reforme kmetijske 
politike v obdobju 1999-2002. 

Avtorji tega zahtevnega projekta 
(ministrstvo za kmetijstvo ob 
pomoči Kmetijskega inštituta Slo
venije in oddelka za zootehniko 

biotehniške fakultete) uvodoma 
utemeljujejo razloge za reformo: 
uresničevanje v državnem zboru 
leta 1993 sprejete strategije razvoja 
slovenskega kmetijstva je 
ogroženo, ker slovenska kmetijska 
politika temelji na tržno-cenovnih 
cenah in ne - kot v Evropski uniji -
strukturnih podporah. Dosedanja 
slovenska kmetijska politika ni 
bila učinkovita in nujno je treba 
prestrukturirati živilsko industri
jo, ki taka, kot je, ni sposobna 
preživeti surovega srečanja z ev
ropsko konkurenco. Brez reforme, 
opozarjajo strokovnjaki, padanja 
števila kmetijcev ne bo mogoče us
taviti, zaraščanje površin in razsel-
jevanje nekaterih demografsko 
ogroženih območij slovenskega 
podeželja bo doseglo (ali že dose
ga) neustavljive razsežnosti. Ob 
vključevanju naše države v Ev
ropsko unijo je preizkusni kamen 
prav kmetijstvo. 

Kaj naj bi dosegli z reformo? 
Zaustavili naj bi zaraščanje kultur
ne krajine in ohranili poseljenost 
slovenskega prostora, spodbudili 
naj bi okolju prijazno pri4elavo, 
posodobili kmetijstvo in živilsko 
industrijo, ustvarili temelje za pre-
dpristopno pomoč EU (vsaj 25mi-
lijard tolarjev letno). 

Reformni program temelji na 
štirih stebrih: tržno-cenovni poli
tiki, okoljevarstvenem programu 
kmetijstva in znotraj njega nepos
rednih plačilih oziroma državni 
pomoči kmetovalcem, prestruktu
riranju kmetijstva in živilske in
dustrije ter razvoju podeželja. Srž 
reforme je drugi steber. 

Čeprav v svetu zaradi občutlji
vosti področja kmetijske reforme 
praviloma izvajajo postopno, se 
Sloveniji mudi. Predhodnega 
obdobja skorajda ne bo, morda bi 
k njemu lahko šteli le naslednje 
leto, celotno reformo pa naj bi 
izpeljali v dveh letih. Tako naj bi 
že prihodnje leto liberalizirali 
cene na področju žit (državni mo
nopol naj bi ukinili) in deloma 
sladkorne pese (za to kulturo naj 
bi sprejeli evropsko primerljiv 
tržni red), pri drugih proizvodih 
pa naj bi se približali cenovnim 
razmerjem, kot veljajo v EU. 
Dosedanje tržno-cenovne ukrepe 
naj bi nadomestila neposredna 
plačila na hektar njive, hmeljišča, 
vinograda in intenzivnega sa
dovnjaka, večjih podpor naj bi bili 
deležni kmetovalci, ki gospodarijo 
na območjih s težjimi prideloval
nimi možnostmi itd. Več denarja 
naj bi bilo tudi za investicije v 
kmetijstvu in živilski industriji ter 
za razvoj podeželja. 

Reforma bo terjala bistveno več 
denarja, kot ga je bilo v proračunu 
za kmetijstvo in živilsko industri
jo doslej (letos okoli 27 milijard 
SIT). Že prihodnje leto naj bi se 
državna pomoč povečala na 58,6 in 
leta 2000 na 74,4 milijarde tolar
jev. 

Med obiskovalci sejma je bil 
tudi predsednik države Milan 
Kučan, ki je po ogledu sejma med 
drugim povedal: »Primerjava se
jma v Gornji Radgoni leto za le
tom ni mogoča ali je vsaj težka. 
Primerjava na dolgi rok pa govori 
v prid temu, da je sejem dosegel 
velik kakovostni razvoj in se lahko 
po tem, kako se predstavlja živils-
kopredelovalna industrija, meri s 
podobnimi sejemskimi prireditva
mi v Evropi. Morebiti bi kazalo 
nekoliko več pozornosti posvetiti 
načinu predstavitve živinoreje, v 
kateri imamo Slovenci dobre re
zultate, vendarle ta panoga najbrž 
ni predstavljena na za laika zani
miv način. 

Sicer pa je poglavitna vrlina tega 

sejma, da po eni strani zrcali to, 
kar premore slovenski agroživilski 
kompleks, hkrati pa je tudi velika 
spodbuda zaradi tega, kar na njem 
predstavlja. Sejem je namreč 
mednarodni, se pravi, da sooča 
domače kmetijstvo in 
agroživilstvo s tujo konkurenco, 
hkrati pa ponuja odgovore, kaj 
lahko pričakuje in kaj čaka naše 
kmetijstvo na poti v EU.« 

Ob obisku sejma pa je dr. Janez 
Drnovšek med drugim pouda-
ril,da je sejem zelo zanimiv,večji 
in boljši, kot so bili prejšnji, poleg 
tega pa je pravi presek tega 
področja. Po njegovem se v našem 
kmetijstvu in živilskopredelovalni 
industriji stvari premikajo na bol
je, prevladuje tudi poslovni opti
mizem. O reformi slovenskega 
kmetijstva pa je dr. Janez 
Drnovšek med drugim povedal, da 
je ministrstvo za kmetijstvo dobro 
izkoristilo priložnost in javnosti 
predstavilo svoj program. »Refor
ma je zanimiva, o njej še mora 
razpravljati vlada. Največ razprave 
bo o sredstvih, kajti veliko 
povečanje proračuna za te namene 
pomeni, da bi bilo treba denar 
nekje dobiti. Vprašanje je, kje, kaj 
zmanjšati. Ampak o tem se bomo 
šele pogovarjali. V vsakem prime
ru nas čaka zelo zahtevna pro
računska razprava, ki se začenja 
oziroma nadaljuje ta teden, ko se 
bodo med seboj usklajevala mi
nistrstva. September bo nasploh v 
znamenju proračunske razprave, 
je pa vsekakor vzpodbudno, da se 
naše kmetijstvo sedaj organizirano 
pripravlja na vstop v EU, da je vse 
bolj jasno, kakšna so pravila igre v 
Evropi tudi na tem področju.« 

DAN ZADRUŽNIKOV • Ka
kovostna hrana in čim nižje cene 

Ob letošnjem sejemskem dnevu 
slovenskih zadružnikov je 
predsednik Zadružne zveze Slove
nije Peter Vrisk vpričo številnih 
uglednih domačih in tujih gostov 
21 najzaslužnejšim kmetom in de
lavcem, nosilcem zadružništva v 
svoji ožji in širši okolici, kjer 
uživajo ugled in spoštovanje, po
delil priznanja zveze. Peter Vrisk 
je dejal, da slovenska družba le 
počasi dojema pomen zad
ružništva, čeprav gre za pomem
ben dejavnik v strategiji razvoja 
našega kmetijstva, še posebej v luči 
približevanja Evropski uniji. Pov
zel je besede slovenskega 
predsednika Milana Kučana, da so 
majhne in srednje kmetije slo
vensko dejstvo, ki ga je treba 
upoštevati, ko govorimo o strategi
ji razvoja kmetijstva pri nas. Opo
zoril je, da je kmetijsko zad
ružništvo najštevilčnejši in kapi
talsko največji poslovni sistem v 
Sloveniji. Zaželel si je dobrih od
nosov z vsemi drugimi kmetijski
mi institucijami in pri tem potožil, 
da bi nekateri posamezniki sistem 
zadružništva želeli obrniti na gla
vo. A revolucij smo imeli že pre
več, vzorci takih sistemov pa ne 
morejo nastajati v domišljiji ali 
zgolj zavoljo golega kljubovanja 
obstoječemu. Napovedal še je, da 
bodo zadružniki ena od gonilnih 
sil nove kmetijske zbornice. 

Kmetijski minister Ciril 
Smrkolj pa je slovenske kmete, 
zadružnike in institucije pozval k 
napornemu in odgovornemu delu, 
ki ga pač zahteva projekt 
vključevanja Slovenije in njenega 
kmetijstva v Evropsko unijo. Tako 
je zadružnike še posebej pozval k 
temu, da bi svoje delo zastavili še 
bolj konkurenčno, kajti evropski 
izziv narekuje čim višjo kvaliteto 
hrane po čim nižji ceni. Dotaknil 
se je tudi nedavnega srečanja s ko
legi iz Cefte v Pragi in dejal, da li
beralizacija trgovine s kmetijskimi 
izdelki med državami, ki imajo 
različne pogoje kmetovanja, za 
Slovenijo ni dobra rešitev. Zato se 
je zavzel, da se poseben Ceftin po
dodbor za kmetijstvo spoprime z 
upočasnitvijo te liberalizacije. 

Nato je Peter Vrisk podelil 

S e j e m s k i utrip Gorn je R a d g o n e letošnja zadružna priznanja 21 
posameznikom in Kmečki zadrugi 
Krško ob njeni 70-letnici. Državni 
sekretar v kmetijskem ministrstvu 
Franci But pa je ob koncu sloves
nosti podelil še nagrade petim slo
venskim osnovnošolcem, ki so si 
jih ti zaslužili za likovne stvaritve 
na temo kmetijstva na natečaju, ki 
ga je organizirala japonska zad
ružna kmetijska organizacija. Ta 
vsako leto med mlade ustvarjalce, 
stare od 6 do 13 let, podeli 200 nag
rad: 20 zlatih, 40 srebrnih, 60 bro
nastih odličij ter 80 častnih poh
val. Franci But je zlati japonski 
odličji izročil sedemletnemu Iva
nu Raku iz Osnovne šole Ob Dra-
vinji in dvanajstletnemu Matjažu 
Zamudi iz OŠ Kapela. Narisala in 
naslikala sta konja oziroma 
kmečko žensko. Desetletna Ines 
Zvar iz OS Celje je za delo z naslo
vom Hlev dobila srebro, osemlet
na Gabrijela Minec iz OŠ Marko-
vci in desetletni Denis Peršuh iz 
Oš Cirkovce pa sta za sliki Pod 
brajdami in Na polju prejela častni 
pohvali. 

Priznanja Zadružne zveze Slove
nije so letos med drugim prejeli 
tudi: Ludvik Thaler na predlog 
Kmetijske zadruge Lenart za dol
goletno članstvo in sodelovanje z 
zadrugo ter delo v upravnem od
boru zadruge, Karel Vehovar na 
predlog Kmetijske zadruge Slo
venska Bistrica za dobro gospodar
jenje na kmetiji in tvorno delovan
je v organih zadruge ter širšem 
družbenem okolju, Jože Korošec 
na predlog Kmetijske zadruge 
Ptuj za uspešno gospodarjenje na 
kmetiji in za zgledno sodelovanje z 
zadrugo in Ivan Pintarič na pred
log Mlekarske zadruge Ptuj za dol
goletno delo v organih zadruge in 
za dobre rezultate dela na kmetiji. 

PERUTNINA PTUJ Z NO
VIM LOGOTIPOM • Šampion 
kakovosti '98 zaokrožuje 
vrhunskost izdelkov 

Perutnina Ptuj je na letošnjem 
tradicionalnem ocenjevanju mesa 
in mesnih izdelkov, ki je potekalo 
v okviru 36. mednarodnega kme-
tijsko-živilskega sejma v Gornji 
Radgoni, prejela naziv šampion 
kakovost _98 za piščančjo jetrno 
pašteto z orehi. Gre za posebno 
priznanje za standardni izdelek, ki 
je na treh zaporednih ocenjevanjih 
dobil zlato medaljo. Na letošnjem 
ocenjevanju, ki je bilo že 19., je so
delovalo 28 podjetij s skupaj 586 
vzorci. Po lanskem velikem uspe
hu, kjer je Perutnina Ptuj postala 
nosilec kakovosti za leto 1997, je 
uvrstitev med prva tri najus
pešnejša podjetja mesne industrije 
in mesne obrti v Sloveniji pričako
van uspeh. Med prijavljenimi 75 
izdelki Perutnine Ptuj je bilo kar 
68 izdelkov nagrajenih. 

Perutnina Ptuj je največje števi
lo točk zbrala v kategoriji svežega 
mesa, kjer je prejela dve zlati me
dalji za tržno ponudbo, in sicer za 

I kolekcijo izkoščenega ter obliko-

S e j e m s k i s tudio R a d i a Ptuj je gost i l tudi kmet i jskega 
min is t ra Cir i la S m r k o l j a . Foto: M . Ozmec 

vanega piščančjega mesa ter za os
novne dele piščancev z dodatkom 
začimb. Prejela pa je tudi tri priz
nanja za tržno ponudbo: za PP 
piknik ploščo, za kolekcijo 
piščančjega mesa in za kolekcijo 
različnih osnovnih delov piščan
cev. Tako je prejela tudi posebno 
priznanje za tržno ponudbo 
svežega mesa, ki jo prejme proiz
vajalec z najvišjim številom osvo
jenih točk. 

Na radgonskem sejmu je 
vodstvo Perutnine Ptuj predstavi
lo tudi novo celostno grafično po
dobo podjetja. Ob tem je 
predsednik uprave - generalni di
rektor Perutnine Ptuj dr. Roman 
Glaser povedal: »V vodstvu naše 
družbe smo se odločili, da pristo
pimo k izdelavi nove celostne gra
fične podobe - krovne blagovne 
znamke Perutnina Ptuj, ki bo 
izražala skupne cilje vseh delov or
ganizacije in njeno osebnost v 
najširšem smislu ter zaznamovala 
procese notranjih sprememb in 
obdobje, ki je pred nami. Izbrali 
smo novi razpoznavni znak in želi
mo, da njegovo urejeno in usmer
jeno pojavljanje na različnih ko
munikacijskih sredstvih nadaljuje 
in utrjuje predstavo o Perutnini 
Ptuj in njenih izdelkih. Prepričani 
smo, da bo naložba v načrtovanje 
in oblikovanje nove celostne gra
fične podobe še bolj povečala moč 
našega tržnega komuniciranja in 
tako poskrbela za potrošnika in 
okolje, v katerem delujemo.« 

Perutnina Ptuj je eden izmed 
uvoznikov in distributerjev 
madžarskega puranjega mesa v 
Sloveniji. To meso nabavlja iz 
klavnice, ki ima izvozno registra
cijo za Evropsko unijo in certifikat 
ISO, Perutnina Ptuj pa je uvoznik 
in distributer tega mesa v Sloveni
ji-

»Pri deklariranju smo vedno 
ravnali v skladu s pravilnikom o 
kakovosti mesa perutnine. Tako 
smo na deklaracijah natančno na
vajali proizvajalca - klavnico na 
Madžarskem, izvor blaga 

Madžarska in točen datum paki
ranja. Iz deklaracije je razviden | 
uvoznik blaga, distributer, ime iz
delka, masa, način pakiranja in] 
način hranjenja blaga. Vsi navede
ni postopki so splošno predpisani 
Perutnina Ptuj, d.d., se je zaradi 
lastnih višjih standardov kvalitete 
blaga in storitev dogovorila z 
madžarskimi dobavitelji - proizva
jalci za dodatne, višje parametre 
kakovosti uvoženega puranjega fi-
leja. Zato naši strokovnjaki redno 
kontrolirajo ne samo prispele 
pošiljke, ampak občasno tudi 
proizvodnjo pri proizvajalcih. Ves 
nadzor pri uvozu puranjega mesa 
izvajajo pristojne državne službe 
tako pri prestopu meje kot kasneje 
v distribuciji in tržni mreži. Cene 
so povsem enake kot tiste, po kate
rih Madžarska izvaža v Evropsko 
unijo, zato sploh ne gre za zavajan
je potrošnikov,« zagotavlja 
predsednik uprave - generalni di
rektor Perutnine Ptuj dr. Roman 
Glaser. 

Za uvoz je Perutnina Ptuj prido
bila uvozno soglasje ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in preb
rano - veterinarske uprave Repub
like Slovenije, ki zelo natančno 
predpisuje veterinarsko-sanitarn^ 
pogoje, ki jim mora ustrezat' 
uvoženo meso. Meso pred uvozoff 
vzorči mejna veterinarska 
inšpekcija in ga pregleda repub
liška tržna in sanitarna inšpekcil^ 
ter izda zapisnik o inšpekcijskeiB 
pregledu pošiljke in prav tako 
odvzame vzorce za ugotovitev ni '̂ 
ne zdravstvene neoporečnosti 
Vzorce analizira zavod 
zdravstveno varstvo RS in i^i^ 
poročilo o izvidu analize živil 
upoštevanju pravilnika o pogoji^' 
ki jim morajo glede mikrobiološl'^ 
neoporečnosti ustrezati živila ^ 
prometu. Blago dodatno kontrol'' 
ra Republiška veterinarsl'^ 
inšpekcija v celotnem postopl'^ 
distribucije. 

M. 
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95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; ^ (062) 
771-261, 779-371, 771-226: faks 
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POIIOČ4MO, KOMENTIHAMO 

PREDSTAVITEV PROJEKTA 
SUŠNINE MOJE DOMAČIJE 

V prostorih znanstvenoroziskovolnega središča Bistra Ptuj bo 
7. septembra ob 11 . uri predstavitev projekta Sušnine 

\ f^oje domačije. Udeležil se je bo tudi predsednik ZL Borut Pa-
; jior. Združena lista, kot je znano, zelo podpira takšne projekte 
|(ot sestavni del oživljanja slovenskega podeželja. Na to temo 
pa je pripravila tudi zelo odmevno strokovno konferenco. 

GOSTJA DR. MACA JOCAN 

17. septembra se bodo po poletnem premoru znova pričeli 
ptujski ženski večeri. Tokrat bo gostja doktorica sociologije 

' in pesnica Maca Jogan, ki je letos izdala tudi svojo pesniško 
zbirko. Ženski večer se bo pričel ob 1 9. uri v mali dvorani Na-

i rodnega doma v Ptuju. 

SREČANJE PTUJČANOV 

Sedmega septembra bo v Ljubljani tradicionalno srečanje 
Ptujčanov, ki živijo v Ljubljani. Glavni organizator letošnje-

I go srečanja je prof. dr. Rajko Sugman. 

V LENARTU OB 4S-LETNiCi KRVODAJALSTVA 

Na dvorišču gasilskega doma v Lenartu bo 5. septembra ob 
16. uri svečanost ob 45-letnici krvodajalstva in razvitje 

prapora. 

V SOBOTO iN NEPEUO NA PTUJSKI TV 

Na sporedu je glasbena oddaja "Naj spot" in poljudna od
daja "Koko biti zdrav in zmagovati". 

Pripravila: MG 

I z v e d e l i s m o 

PTUJ / V S O B O T O P R A Z N I K KMETIJSKE 
Z A D R U G E PTUJ 

V d v e h d e s e t l e t j i h 
o h r a n i l i e n o v i t o 
z a d r u g o 

Natanko pred 20 leti so v KZ Ptuj izvedli referendum, na ka
terem so se člani odločili, da bi v zadrugi vendarle poskusili 
delati samostojno, in takrat je nastala zadruga v takšni obliki, 
kot jo poznamo še danes. Znotraj zadruge se je sicer organizi
ranost nekoliko spremenila, saj so pred 5 leti v okviru KZ Ptuj 
nastale področne zadruge, vendar ne kot pravne osebe. V 
dosedanjem obdobju so uspeli ohraniti enovito zadrugo. V so
boto, 5. septembra, KZ Ptuj pripravlja srečanje svojih članov, 
delavcev in nekaterih poslovnih partnerjev, kjer se bodo 
spomnili na uspešno prehojeno. 

Kot je povedal vodja komerciale pri KZ Ptuj Marjan Janžeko-
vič, bo srečanje na dvorišču novih centralnih skladiščnih prosto
rov na Rogozniški cesti ena od priložnosti za pogovor o načrtih 
in smernicah, ki so jih zastavili za nadaljnje delo. Ob tej pri
ložnosti bodo najzaslužnejšim članom zadruge, delavcem in ne
katerim poslovnim partnerjem podelili priznanja za uspešno in 
dolgoletno delo. 

"Če bi na hitro preletel 20-letno obdobje KZ Ptuj, bi moral po
vedati kar precej. Zadruga je poslovanje začela z blizu 180 zapos
lenimi ter s proizvodnjo in prometom, ki je vsekakor primerljiv 
z današnjim. V dosedanjem obdobju smo zmanjšali število za
poslenih, tudi članstvo v zadrugi, saj se je zadruga reorganizirala 
in od nekdanjih 1500 članov jih ima samo 750. Prepričani smo, 
da smo uspeli združiti tiste, ki želijo sodelovati v taki organizi
ranosti, in lahko rečem, da smo konkurenčni ter da ohranjamf J 
svoj krog poslovanja, ki je dosti večji kot v preteklosti. V tem« 
obdobju imamo kaj pokazati tudi na področju investicij, saj je 
bilo zgrajenih kar nekaj novih objektov. Naš lemi in dolgoročni 
plan pa je nastavljen tako, da bi vsako leto zgradili kakšen nov 
objekt in adaptirali že obstoječe na terenu. Omejeni smo seveda 
pri denarju, a želje v KZ Ptuj so precejšnje, najvažnejše pa je, da 
si napredek želijo naši člani in nas v teh priazdevanjih tudi po
dpirajo," je dejal Marjan Janžekovič. 

T. Mohorice 

PTUJ / S E D E M P R I T O Ž B N A G R A D N J O A S F A L T N E B A Z E N A Z A G R E B Š K I C E S T I 

Uubllano, f r i zavrgli 
v Tedniku smo v zadnjih mesecih večkrat pisali o načrtovani 
gradnji asfaltne baze na Zagrebški cesti v Ptuju, ki je močno 
razburkala ptujsko javnost, in če sodimo po treh pritožbah od 
drugod, je imela odmev tudi v širši slovenski javnosti. Poleg pri
tožb, ki so j ih napisali v mestni četrti Breg, krajani Zagrebške 
ceste v Ptuju, podjetju Perutnina in mestni občini Ptuj, so j ih 
napisali tudi v Cestnem podjetju Celje, d.d.. Splošnem gradbe
nem podjetju SCT Ljubljana in Cestnem podjetju Maribor, 
družbi za gradnjo in vzdrževanje cest, d.d.. Septembra naj bi o 
gradnji asfaltne baze na Zagrebški cesti v Ptuju razpravljali 
tudi na ptujskem mestnem svetu. 

V upravni enoti Ptuj so pri
tožbe pregledali, ugotovili, kdo 
je stranka v postopku in kdo ne, 
vsako pritožbo obravnavali po
sebej in za vsako posebej napisali 
obrazložitev. Kot je v začetku 
tedna povedal načelnik upravne 
enote Metod Grah, so ugotovili, 
da so od sedmih pritožb štiri 
takšne, ki zadržujejo izvršitev 
lokacijskega dovoljenja in so jih 

poslali v reševanje ministrstvu 
za okolje in prostor v Ljubljano. 
Gre za pritožbe mestne občine 
Ptuj, mestne četrti Breg, kra
janov Zagrebške ceste in Perut
nine Ptuj, ki jih je mogoče 
obravnavati kot stranke v pos
topku. 

V postopku pridobivanja loka
cijskega dovoljenja za asfaltno 
bazo je upravna enota Ptuj z 

javnim naznanilom 25. aprila le
tos sicer pozvala strokovno in 
drugo javnost na predstavitev 
dokumentov za gradnjo asfaltne 
baze na Zagrebški cesti v Ptuju, 
a v tistem času ni imela odziva, 
saj ni bilo nobene pritožbe. Za
kon o upravnem postopku pa ne 
pogojuje pritožbe s sodelovan
jem stranke v predhodnem pos
topku, zato so, kljub temu da v 
javni obravnavi ni bilo pritožb, 
te dovoljene. Omenjene štiri pri
tožbe sedaj rešujejo v mi
nistrstvu za okolje in prostor. Če 
jih bodo reševali po normalni 
poti, bodo glede na dosedanjo 
prakso potrebovali najmanj leto 
dni. Komentar načelnika up
ravne enote Ptuj Metoda Graha 
ob tem je bil, da bi bilo za inves
titorja veliko bolje, če bi investi

cijo prenesel v drugo občino. Pri 
tem pa dodaja, da ker ni bilo no
bene pripombe v samem postop
ku pridobivanja lokacijskega do
voljenja, so nekatere nastale tudi 
zato, ker se bližajo lokalne volit
ve in ker se je potrebno "postavi
ti" pred volivci. 

Pritožbe Cesmega podjetja 
Maribor, Splošnega gradbenega 
podjetja SCT Ljubljana Ljublja
na in Cestnega podjetja Celje, 
d.d., so v upravni enoti Ptuj 
zavrgli, ker omenjena podjetja 
niso stranke v postopku oziroma 
ne varujejo nobenega od svojih 
koristi oziroma pravic. S tem pa 
v teh podjetjih niso bili zadovol
jni, zato se pritožujejo dalje - na 
ministrstvo za okolje in prostor. 

MG 

PTUJ / S K U P Š Č I N A D E L N I Č A R J E V P E R U T N I N E PTUJ 

t e cfrugfC b o d o d o b i l i d i v i d o n d o 

'delničarji Perutnine Ptuj, ki so se v ponedeljek, 3 1 . avgusta, 
^•»rali na drugi redni letni skupščini , so zadovoljni s poslovnimi 
Rezultati družbe, v katero so vložili svoj kapital ali certifikate. 
I^onsolidirani prihodek od prodaje je v poslovnem letu 1997 
fnašal več kot 15 milijard tolarjev," je v imenu vodstva delničar
jem Perutnine Ptuj na skupščini poročal predsednik uprave in 
generalni direktor te družbe dr. Roman Glaser, ki je delničar
jem predstavil tudi predlog delitve dobička družbe. 

Tako nadzorni svet kot uprava 
^^rutnine Ptuj predlagata, da se 
'̂̂ ti dobiček družbe v višini sko-

"^^1579 milijonov tolarjev razdeli 
dividende in rezerve, manjši 
pa za nagrade nadzornemu 

^̂ t̂u in upravi. Bruto dividendo 
delnico v višini 50 tolarjev 

^do po tem predlogu izplačali 
Îničarjem v naslednjih dveh 

mesecih, kar pomeni, da bo 
družba neposredno za dividende 
namenila nekaj več kot 208 mili
jonov tolarjev. Skupščina del
ničarjev Perutnine Ptuj je potr
dila predlagano razporeditev re
valoriziranega čistega dobička iz 
preteklih let, tako da so 50 mili
jonov tolarjev namenili za obli
kovanje sklada; lastnih delnic, 
66,7 milijona tolarjev revalorizi

ranega dobička iz prejšnjih let 
pa je še naprej ostalo nerazpore
jenega. 

Perutnina Ptuj, ki je v procesu 
lastninskega preoblikovanja v 
delniško družbo speljala tudi do-
kapitalizacijo s strani strateških 
partnerjev, je danes ne samo na
jvečje, ampak tudi najuspešnejše 
podjetje v svoji panogi. V 
zadnjem poslovnem letu je nam
reč poslala na trg 26.260 ton 
pripravljenega perutninskega 
mesa, skoraj polovico toliko pa 
še raznovrstnih mesnih izdel
kov. V svojem sistemu je pripra
vila tudi več kot 76.000 ton 
krmil, 25 milijonov valilnih jajc 
ter 18 milijonov dan starih 

piščancev. Samo pri svojih koo
perantih, razprostranjenih po 
Dravskem in Ptujskem polju. 
Slovenskih goricah, Halozah in 
obronkih Pohorja, je Perutnina 
Ptuj vzredila za več kot 32.000 
ton piščancev, skoraj 3000 ton pa 
še v svojih farmah. 

V poslovnem sistemu Perutni
ne Ptuj samo v Sloveniji dela več 
kot 1400 sodelavcev, skupaj z 
delniško družbo na Hrvaškem, 
kjer je Perutnina Ptuj več kot 
80-odstotni lastnik, pa število 
stalnih sodelavcev presega 1500 
zaposlenih. 

STA 



KULTURA, IZOBKAŽEVANJC 
PTUJ / SPOMINJAMO SE SPOPADA MED SLOVENCI IN NEMŠKUTARJI 

PnUižuje se 90-lelnua 
septembrskih dogo(Biov 
Ptuju zgodi l več kot m e s e c dni trajajoč dogodek , ki j e za
jel d o m a l a vso avstro-ogrsko m o n a r h i j o . Na Ptuju se j e 
s k u p š č i n a Cir i l -Metodove družbe (Družba sv. Ciri la in 
Metoda je bi la us tanovl jena leta 1885 v s p o m i n na 1000 . 
o b l e t n i c o smrti sv. Metoda in kot odgovor na leta 1880 
ustanovl jeni Schu lvere in , ki j e zače l tedaj s svojim po-
n e m č c v a l n i m d e l o m na naš i narodn i meji . N a š l a je takoj 
navdušen odmev v vseh s loj ih in pri vseh s trankah , zato j e 
mog la izkazat i leta 1889 že 85 p o d r u ž n i c s 6 8 6 0 č lan i po 
vseh s lovensk ih d e ž e l a h . Ko so N e m c i us tanovi l i še po-
n e m č e v a l n o S i idmark, ki se j e v 9 0 . l e t ih ze lo h i tro š ir i la 
tudi p o s l o v e n s k i h d e ž e l a h , j e de lovanje D C M napredova
lo še hitreje in intenzivneje - Zgodovina ka to l i škega gi
banja na S l o v e n s k e m , Fran Erjavec, Ljubljana 1928, str. 
38 ) s p r e m e n i l a v obračunavanje m e d nemškutarj i , N e m c i 
in S lovenc i in se prenes la v Ljubljano, Celje , Maribor , 
Sevn ico , Novo m e s t o , D u n a j , Trst in še bi l a h k o našteval i . 
Prvotno n a c i o n a l n a zadeva j e dobi la po l i t i čne , gospodars 
ke , vojaške , po l i c i j ske in še k a k š n e razsežnos t i . 

13. septembra 1908 se je na 
Za osvežitev spomina, kaj se je 

tiste septembrske sobote in 
nedelje dogajalo na Ptuju, si og
lejmo spomine tržaške Slovenke 
Gregoričeve - Stepančičeve (Jut
ro, 10.9.1938). 

/.../ /C/im bolj smo se bližali Ptu
ju in čim več narodnjakov je stopalo 
v vlak, tem bolj so nas rodoljubni 
potniki obsipavali s pestrim pripo
vedovanjem, s kako razbrzdanostjo 
nas nameravajo nemškutarji spreje
ti. Pa dodajali so nam nasvete: 
kdorkoli se ne čuti duševno utrjen in 
hraber, naj rajši izstopi že na pri
hodnji postaji. Zmajevali smo z 
glavami in zanikavali pa se vozili 

razigrane volje naprej. A ko smo se 
približali poslednji postaji, nam je 
prihrumel nasproti hreščeči vrišč po
divjanih nasprotnikov. Res je nekaj 
ženstva sklenilo ostati v vlaku, do
kler ne prestopijo kolodvorskega 
pragu vsi skupščinarji. Le nekaj 
nas je neoplašeno stopilo v trop 
moških in odkorakalo proti izhodu, 
jaz sama izmed tržaških izletnic. In 
kar sem doživela tedaj, mi ostane v 
neizbrisnem spominu začudenja, 
presenečenja in gneva. Kajti, da so 
narodni nasprotniki zmožni kaj 
sličnega, si nisem dotlej nikoli 
predstavljala in bi nikomur ne ver
jela. Spominjam se natančno: ko 
smo prehajali preko perona do 

izhodnih duri na cesto, so stali 
Nemci v špalirju ter nas začeli obsi
pati s psovkami: psi, svinje, mer
jasci, vlačuge. Zraven so udrihali z 
gorjačamipo hrbtih, z žilavkamipo 
obrazih, s šibami preko prsi, obme
tavajoč nas z jajci, paradižniki, 
bučicami... 

Veliko spominov je bilo napi
sanih, veliko slavij izpeljanih, iz
danih publikacij in spominskih 
listov, spominskih obeležij pos
tavljenih in še marsikaj. Dogo
dek izpred 90 let še ni dobil pati
ne, nacionalna obračunavanja so 
še vedno aktualna, tudi v naši 
novi državi. Kot osvežitev spo
mina na čas pred 90 leti in mor
da tudi kakšen nov pogled na 
staro problematiko bo letos 
izhodišče za slovesno akademijo, 
razstavo, časopisni vložek v 
Tedniku in samostojna publika
cija o septembrskih dogodkih v 
organizaciji in izvedbi Zgodo
vinskega društva Ptuj , Mestne 
občine, Knjižnice Ivana Potrča, 
Zgodovinskega arhiva. Pokra
jinskega muzeja, Radio-Tedni-
ka. Zveze kulturnih društev, Mi-
noritskega samostana in zunan
jih sodelavcev. 

Kristina ŠamperI Purg, 
Zgodovinski arhiv Ptuj 

PTUJ / ODPRTJE RAZSTAVE V MIHELICEVI GALERIJI 

Banrane iekstilije 
v Mihe l i čev i galeriji b o m o v četrtek, 3 . septembra , ob 18. 
uri odprl i razstavo barvanih tekst i l i j Vere S e š l a r 
Za ložn ik , p o rodu M a r i b o r č a n k e , s icer pa izredne profe
sor ice na Naravos lovno- tehnišk i fakultet i Univerze v 
Ljubljani , kjer predava obl ikovanje tekst i l i j . Ptujski muzej je bolj kot druge 
podobne ustanove zavezan 
umetnosti tekstila. Bogata 
zapuščina tapiserij iz 17. stoletja, 
nove pridobitve baročnih, sece-
sijskih in ne nazadnje Mihe-
ličevih tkanih stenskih preprog 
ter uspešno delujoči restavra
torski atelje za tekstil so po
sebnosti, ki ptujski muzej opre
deljujejo kot ustanovo, kjer se 
strokovni delavci tekstilu precej 
posvečajo. Zato je povsem 
razumljivo, da želimo med 
občasne razstave sodobne umet
nosti uvrstiti tudi prikaze umet
niške obdelave tekstila. 

Umetniško oblikovanje teksti
la je na Slovenskem z dvema ali 
tremi izjemami domena žensk. 
Ne sicer ravno številne, a tudi v 
svetu opazne ustvarjalke tkejo, 
slikajo na tekstil in oblikujejo 
oblačila v smislu povsem nefun
kcionalnih in svobodnih kreacij. 
Med njimi zavzema Vera Sešlar 
Založnik prav posebno mesto. 
Leta 1973 je diplomirala na Vi
soki šoli za uporabno umetnost 
na Dunaju, kar je bilo v tistih le
tih dokaj izjemno. Sešlar jeva je 
bila torej v mladosti deležna 
kvalitetnega izobraževanja, kar 
jo je že na začetku ustvarjalne 
poti ločilo od večine drugih slo
venskih ustvarjalk. 

Vera Sešlar Založnik kose svi
lene ali bombažne tkanine posli
kava v tehniki batika. Pri tem je 

komajda kaj posegla v staro
davno javansko tehniko slikanja 
z voskom. Tkanino razpne na 
okvir, nato pa nanjo s posebnim 
pisalom, imenovanim "tjanting", 
nanaša raztaljen vosek, le večje 
površine prekriva s čopičem. 
Med posameznimi nanosi voska 
tkanino snema z okvira in jo na
maka v barvne kopeli, ki se 
vrstijo od najsvetlejšega k na
jtemnejšemu odtenku. Kompo
zicija in barvne kombinacije 
morajo biti skrbno domišljene 
vnaprej, saj rezultatov dela ni 
mogoče preverjati med postopki. 
Nanose voska snema z vročim li-
kalnikom šele potem, ko je op
ravljeno zadnje barvanje. Tudi 
po zadnjem odvzemanju voska 
pa med nitmi ostanejo tanki sloji 
voska, ki dajejo barvi dodaten 
lesk. 

Tekstilne slike Vere Sešlar 
Založnik bi lahko razdelili v dve 
skupini. V prvo sodijo abstrahi-
rane krajine, slikovno polje 
obvladujeta dve temeljni plos
kvi, polkrožno zaobljen hrib in 
nebo nad njim. V drugo skupino 
pa lahko uvrstimo na pravokot
na in kvadratna polja razdeljene 
kose tkanine, to so povsem abst
raktne barvne in kompozicijske 
študije. Obe skupini se med sabo 
prepletata, Sešlarjeva motive 
med sabo usklajuje in jih ureja 
tudi v diptihe. Vse tekstilije pa 
pokriva struktura znakov, ki so 
vzeti iz sveta vegetacije in jih 
moramo razumeti kot avtoričin 
rokopis. 

Za Vero Sešlar Založnik so na
jpomembnejše barve in razmerja 
med njimi. Zaporedje barvnih 
kopeli, v katere namaka tkanine 
med delom, je skrbno premišlje
no in od avtorice zahteva veliko 
znanja o odnosih med barvami, 
njihovem medsebojnem zlivan
ju, prekrivanju in učinkovanju. 
Kose tkanine, na katere slika, 
nadvse skrbno razdeli na posa
mezna polja. Pri tem je prav po 
zahodnjaško asketska, stroga in 
jasna. Kompozicijska zasnova je 
nadvse pretehtana in usklajena. 
Toda še tako strogo začrtane li
nije ob pričetku dela po 

Vera Sešlar: Kompozicija 
9 2 , 5 x 7 1 , 5 c m . 

Foto: Boris Farič 
končanem postopku vzvalovijo 
in se omehčajo. Prosojne tkani-
ne se vdajo zračnemu toku in 
sprva togo zastavljene črte se 
upognejo. Med barvnimi kopel 
mi pa se tudi pogosto dogaja, da 
sloji nanesenega voska popoka
jo, barva se naseli med razpoke 
in prvotno strogo razločene 
barvne ploske se naselijo ena v 
drugo. 

Barvane tekstilije Vera Sešlai 
Založnik združujejo za
hodnjaško strogost in jasnost v 
izražanju ter vzhodnjaški čar 
gibkega tankega tekstila s 
čarobno bleščavo barv. Avtorica 
svoje tekstilije, ki niso velikih 
formatov, razstavlja pritrjene na 
tanke kovinske paličice in 
razvrščene v dolge nize. Tkanine 
valovijo v zračnem toku in 
dobro presvetljene pričarajo difi 
Daljnega Vzhoda, tega Evrope
jcem tako vabljivega sveta, ki pa 
ga najbrž ne bomo nikoli do kra
ja razumeli. 

Barvane tekstilije Vere Sešlai 
Založnik bodo v Miheličevi ga-i 
leriji na ogled od 1. oktobra vsak 
dan razen ponedeljka od 10. do 
13. in 16. do 19. ure. Za mlade 
obiskovalce in za njihove 
spremljevalce pa bo v soboto ir. 
nedeljo, 12. in 13. septembra, or
ganizirana likovna delavnica. 
Slikali bomo na svilo, če nam bo 
vreme naklonjeno, kar v parku 
pred galerijo. Delavnico bo vo
dila priljubljena ptujska likovna 
pedagoginja Lea Kralj . Vablje
ni! 

Marleta Clglanečl^ 

FILMSKI KOTIČEK 

Pasji dnevi (Wag Hie Dog) 
Ne sodite filma po naslovu - v tem primeru ga verjetno ne bos
te šli gledat. Toda zamuditi tako aktualno politično satiro bi 
bilo res škoda, saj vam bo mimogrede postavila vaš mali svet 
na glavo. 
'Ne menjajte konja med dirko - volite starega predsednika,' se gla
si moto ameriške kampanje pred novimi volitvami. Možnosti nas
protnega kandidata res niso posebno dobre, vendar se situacija 
obrne, ko na dan pronica afera o predsednikovem spolnem od
nosu z najstnico. Preusmeriti medijsko pozornost s predsedniko
vega osebnega življenja, postane glavni cilj voditeljev kampanje. 
Sredstva pri tem niso ovira in tako vladna uslužbenca (Robert De-
Niro, Anne Heche) pregovorita nadarjenega producenta (Dustin 
Hoffman), da svoje talente prenese iz filmskega v resnični svet -
skrbno zrežirani posnetki prepričajo javnost, da so ZDA stopile v 
vojno z Albanijo. Na spolno afero množice resda pozabijo, toda 
trojico čakajo novi problemi. 
V kratkem času posnet nizkoproračunski film se je pojavil v ame
riških kinematografih, ko je afera Lewinsky bila še v zametkih, zato 
so vse podobnosti z resničnostjo toliko bolj presenetljive. Filmski; 
ma grešnikoma bi zlahka dali imeni Bili in Monica, vendar zaradi 
tega ne boste nič več izvedeli o njunem razmerju - nekatere 
podrobnosti pač ostanejo javnosti prikrite. Povsem novo obzorje 
pa se vam bo odprlo pri sicer manj zanimivem, vendar toliko bolj 
pomembnem vprašanju - v filmu zaduši neprijetne govorice 
namišljena vojna z Albanijo, dogodke z istim namenom pa najde
mo tudi v resničnem svetu. Resna vsebina je vredna temeljitega 
premisleka, toda ob ostrih dialogih in absurdnih situacijah se bos
te večkrat nasmejali - in v bistvu se boste smejali sebi, saj ste 
samo del prevarane množice, ki je dobila priložnost, da pokuka v 
zakulisje ustvarjalcev zgodovine. 
Ne mislite, da vas Pasji dnevi ne bodo pritegnili, če ob z a s e d a n j 
Državnega zbora ponavadi zadremljete. Spoznali boste, da politi
ka ni samo zdolgočaseno posedanje v poslanskih klopeh, pač pa 
tudi zavajanje množice, ki bo v zameno naredila iz vas junaka- 'f̂  
morda si boste tudi sami zaželeli v poslanske vrste 

Maiaia Žur«!* 
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Nciše ro/sfifo leto 1948 
Resnejše vojaške priprave in premiki ve

likih enot z vzhoda proti našim mejam so 
se začele šele v letu 1949. Takrat so bili v 
Evropi zelo napeti odnosi, predvsem v zve
zi z Nemčijo, blokada Berlina itd., zato je 
bil Stalin v svojih vojaških potezah precej 
previden, da ne bi izbruhnila tretja svetov
na vojna. Ameriških groženj z atomsko 
bombo se ni posebno bal, saj so to leto tudi 
Sovjeti preizkusili svojo jedrsko bombo. 
Nekateri vojaški izvedenci danes ocenjuje
jo, da bi do vojaške intervencije v Jugosla
vijo zagotovo prišlo, če ne bi v letu 1950 iz
bruhnila vojna na Koreji. 

Dejstvo je, da so v Jugoslaviji mrzlično 
krepili obrambno moč, da je bilo pod 
orožjem vse do leta 1953 okoli 45 divizij, da 
je šel ogromen delež narodnega dohodka za 
oborožitev in vzdrževanje vojske, pa tudi 
ameriška pomoč je bila naravnana 
predvsem v tej smeri. Zaradi sušnih let so 
pomagali tudi z živili. 

Danes lahko tudi prosto razmišljamo, kaj 
bi se bilo zgodilo, če bi bilo prišlo do 
sovjetske vojaške intervencije. Odločen 
odpor večine vojaških enot in prebivalstva 
bi vsekakor bil. Toda zadržati pritisk ko
pensko najmočnejše armade na svetu bi 
bilo nemogoče. Zahod bi nam bil sicer po
magal z orožjem in drugim materialom, če 
bi odpor trajal dalj časa, če ne pa bi bilo ta
krat tudi z nami tako, kot je bilo leta 1956 z 
Madžari in leta 1968 s Cehi. Zgodovina 
nam je bila takrat naklonjena. 

P R I M E R J A V A T I T O -
L U T H E R 

Upornost, kakršno je v letu 1948 in nas
lednja leta pokazalo jugoslovansko vodstvo 
proti sovjetskim pritiskom in njihovim 
težnjam po nadvladi, je kmalu postala 
opažena v svetu in je pridobivala vse več 
simpatizerjev. V našo takratno državo je 
prihajalo vse več uglednih tujih novinarjev 
in seznanjalo svoje bralce s svojimi 
zapažanji. Prav tako se je o Titovi politiki 
laskavo izražalo vse več zmernih politikov 
v svetu. Le komunist ične stranke v za

hodnih dežavah, ki so bile slepo podrejene 
Moskvi, so bruhale na naše vodstvo ogenj 
in žveplo, med njimi tudi KP v takratnem 
STO (Samostojno tržaško ozemlje). 

Za ponazoritev naj navedem samo izjavo 
iz tistih let, ki jo je dal takratni predsednik 
vlade ZDA Henry Wallace. Na vprašanje, 
kdo je kdo v komunističnem svetu, je dal 
tole primerjavo: "Marx je komunistični 
bog, Lenin - komunistični Kristus, Stalin -
prvi komunistični papež, Ti to - prvi komu
nistični Martin Luther." 

Ameriška vojaška pomoč ni bila samo v 
orožju in strojih, temveč tudi v materialu 
in denarju, s katerim so jugoslovanske obo
rožene sile gradile obrambni pas proti 
vzhodu, ne le ob meji, temveč tudi v 
notranjosti, po letu 1950 tudi na območju 
Haloz, kjer mnoga zaklonišča še obstajajo, 
čeprav jih je že krepko zaraslo grmovje ali 
pa se skrivajo pod travnato površino. 

Iz zgodovinskih virov je znano, da je bil v 
letu 1949 na pobudo ZDA ustanovljen 
N A T O (North Atlatnic Treaty Organizati-
on) ali po naše Severnoatlantski pakt kot 
obrambni ukrep proti morebitni sovjetski 
agresiji. Ker je ameriški Kongres vztrajal 
pri tem, da smejo ZDA dajati vojaško 
pomoč samo državam, ki so članice tega 
pakta, so začeli pritiskati na Tita, da naj 
tudi Jugoslavija pristopi v to organizacijo. 
Ti to je to odločno odklanjal, saj bi s tem 
potrdil sovjetsko propagando, da je "dezer-
tiral v imperialistični tabor", vojaški 
pomoči pa se tudi ni mogel odreči. Zato so 
po nekajletnih pogajanjih našli zasilni 
izhod. Jugoslavija je z Grčijo in Turčijo, ki 
sta bili članici Nato pakta, podpisala "bal
kanski obrambni pakt" in je tako bila pos
redno povezana z Natom. Stalinova smrt in 
poznejši spor med Grčijo in Turčijo zaradi 
Cipra je oboje prispevalo, da je ta pakt ostal 
na papirju in pozabljen. Ameriška vojaška 
pomoč pa je ostala in je občasno prihajala 
tudi še pozneje ... Vse to omenjam mi
mogrede zaradi tega, ker je neposredno po
vezano s tistim, kar se je začelo pri nas v 
letu 1948. 

N A S I L J E m P R I T I S K O D 
Z U N A J I N D O M A 

Vzporedno z naraščajočim pritiskom 
Sovjetske zveze in njej podrejenih držav, se 
je po letu 1948 krepilo nasilje tudi doma. 
Vodstvo je menilo, da je treba že v kali 
preprečiti in onemogočiti vsako možnost 
organiziranega sodelovanja Stalinovih 
somišljenikov. Ti preprečevalni ukrepi 
proti posameznikom, ki naj bi nasedali in-
formbirojevski propagandi, so bili sicer 
kruti , vendar ne krvavi. Mnogo ljudi je 
okušalo policijske torture, mučenja in šika
niranja čisto po nedolžnem, pač po načelu: 
bolje, da trpi 99 nedolžnih, kot da se iz
muzne en dejanski krivec. To ni bila prak
sa samo v komunističnem sistemu, temveč 
se taki primeri vlečejo skozi vso človeško 
zgodovino. Naj omenim, prosto po spomi
nu, svetopisemski primer: Če puliš ljuljko, 
ki je pognala med žitnimi stebli, populiš in 
pomendraš tudi nekaj žilnih stebel. 

Informbirojevsko gonjo proti Jugoslaviji 
so takratni politiki delili na tri obdobja, v 
katerih so Stalin in njegovi poslušni izva
jalci uporabljali različne taktike. V letu 
1948 je vodstvo Informbiroja odkrito pozi
valo jugoslovanske komuniste v boj proti 
voditeljem, kar naj bi pomenilo, zrušiti te
danje državno in partijsko vodstvo. Ocen
jevali so, da je ta odkriti poziv naletel na 
podporo le majhne skupine ljudi, to je ta
kih, ki so se odkrito izrekli za resolucijo IB, 
in menili, da je več "tihih kolebljivcev in 
simpatizerjev", na katere so predvsem 
računali, da bodo stopili na plan, ko bo 
ugodnejši trenutek. 

Koliko je dejansko bilo takih, ki bi bili 
pripravljeni odkrilo stopiti na stran in-
formbirojevske usmeritve, bo moč ugoto
viti šele takrat, ko bodo odprti arhivi obeh 
strani in medsebojno usklajeni. 



PO NAŠIH KRAJIH 

pTUJ / GLASBENI SEPTEMBER '98 

festival vrhunskih izvajaUev 
f VITEŠKI DVORANI NA GRADU KONCERTA 8. IN 15. SEPTEMBRA 
Festival GLASBENI SEP-

l^gMBER, ki že nekaj let za
povrstjo s posameznimi koncerti 
Ljtuje tudi na Ptuju, od 7. do 
|9. septembra ponovno vabi na 
.plet koncertnih večerov emi-
jjgntnih izvajalcev. Po pričako-
.̂jnju se nam obeta vrhunec 

letošnjih ptujskih koncertov kla
sične glasbe, če ne po spektaku-
Ijrnosti, pa zagotovo po 
vrhunski izvedbi. Splet odličnih 
slcladb najrazličnejših zasedb je 
jelo programskega vodje Janka 
jetinca. Tudi letošnji festival, 
jodobra promoviran doma in na 
tujem, je privabil odlične soliste, 
);i bodo združeni v komorne 
skupine ali solistično zaigrali 
redko slišano literaturo. V 
viteški dvorani ptujskega gradu 
bosta dva koncerta, in sicer v to
rek, 8., in 15. septembra, ob 
19.30. 

Festival je tako kot doslej nas
tal v organizaciji Narodnega 
doma iz Maribora, za usklajen in 
stilno uglašen program pa je ob 
sodelovanju gostujočih umetni
kov poskrbel Janko Šetinc, du
hovni oče Glasbenega septem
bra. Mnogi se spominjate, da je 
imel Maribor kar četrt stoletja 
festival baročne glasbe, vendar 
se je ta pred leti nekako izpel in 
zahteval svežine. Janko Šetinc 
mu je vdahnil precej novosti, 
izražene s širšim programskim 
zaletom, predvsem pa z idejo, da 
povabi k sodelovanju soliste. Le
ti med štirinajstdnevnim skup
nim igranjem poustvarijo dela, 
za katera običajne komorne sku
pine ustaljenih oblik nimajo do
volj najrazličnejših solistov. 
Tako lahko v enem samem 
večeru slišimo duete, trie, kvar
tete, sekstete in podobno, pa 
tudi manjše orkestralne zasedbe. 
Tako zastavljen festival komor
ne glasbe je zatorej v marsičem 
edinstven. Kot zvestoba tradiciji 
ostaja program baročne glasbe, 
predvsem take, ki jo prav zaradi 
zahtevnosti in nestandardnih 
zasedb v živo slišimo le 

redkokdaj. Moderator programa 
zaokroža vsebino v izbiranju 
med posameznimi stilnimi 
obdobji, glasbenimi oblikami in 
zasedbami. Tako bo na 
letošnjem programu deležna na
jveč pozornosti romantična glas
ba od zgodnje do pozne dobe. 
Slišali bomo dela Schuberta, 
Smetane, Dvoraka, Rimskega 
Korsakova, Rahmaninova in 
druga. S takšnim izborom so v 
ospredju glasbene umetnine slo
vanskih skladateljev. Kot tretji 
sklop tudi tokrat nastopajo 
skladbe sodobnejšega časa, in si
cer z deli Oliverja Messiaena, 
Franka Martina, Bohuslava 
Martinuja, Dmitrija Sostakoviča 
in edinega med njimi še živečega 
Jeana Francaixa (r. 1912). Sku
paj štirinajst koncertov se bo 
zvrstilo v Mariboru, Ptuju, Slo
venj Gradcu, v Podsredi, Celju 
in Ljubljani, ob tem pa bo pote
kal še spremljevalni program. 
Na odru na Grajskem trgu v Ma
riboru bodo dnevno med 17. in 
19. uro koncerti dijakov Srednje 
glasbene in baletne šole iz Mari
bora ter koncerti Glasbene mla
dine Maribor v okviru Glasbene 
mladine Slovenije. Tud i letos bo 
festival dopolnjevala likovna 
umetnost v podobi dveh razstav. 
Prva, Barvane tekstilije Vere 
Sešlar Založnik, bo na ogled v 
Miheličevi galeriji na Ptuju, 
druga. Karikature glasbenikov 
Draga Senice, pa v preddverju 
Kazinske dvorane SNG Mari
bor. 

Ptujsko glasbeno občinstvo, ki 
ga je iz leta v leto več in ima vse 
bolj pretanjene zahteve po 
izvrstnih koncertnih izvedbah, 
bo tudi letos deležno dveh ne
vsakdanjih koncertov. Letošnja 
bosta v viteški dvorani na 
ptujskem gradu. Za organizacijo 
prireditev bo poskrbel Pokra
jinski muzej, denarno pa so kon
certe podprli Talum Kidričevo, 
Mestna občina Ptuj in Perutnina 
Ptuj . V torek, 8. septembra, bodo 
na sporedu dela slovanskih 

mojstrov, kot so Leoš Janaček, 
Nikolaj Rimski Korsakov, Ser-
§ej Rahmaninov in Peter Iljič 
Čajkovski. Koncert bodo izvedli 
številni priznani solisti, in sicer 
člani Kvar te ta Tar t in i , pianist 
J a n k o Šet inc , violist Hara ld 
Schoneweg, nekoč učenec Igor
ja Ozima, nato zmagovalec šte
vilnih evropskih tekmovanj, od 
lanskega leta pa profesor viole na 
Visoki šoli za glasbo v Kolnu. 
Posebno bi radi opozorili, da bo 
del koncerta odpela sopranistka 
Natalija Vorobjova-Biorro, 
Ptujčanom in drugim znana kot 
odlična solistka v Traviati, sicer 
pa Ukrajinka, doma iz Kijeva, ki 
je doslej gostovala že v največjih 
opernih hišah sveta, kot so opere 
v Berlinu, Leipzigu in nekatere 
na Japonskem. Ob klavirski 
spremljavi Janka Šetinca bo pela 
pesmi ruske romantike, kar bo 
nedvomno svojevrstno 
doživetje. Za to priložnost bo 
ptujski muzej najel sodoben kla
vir, kakršnega grajska viteška 
dvorane še ne premore. 

Utrinek z G l a s b e n e g a s e p t e m b r a '96, 

Drugi koncert (15. septembra) 
bo posvečen baročnemu ga
lantnemu stilu. Združeni v an
sambel osmih bodo nastopili 
sami izvrstni solisti. Arvid En-
gegard je skandinavski violinist, 
odličen koncertant, nekoč član 
znanega Danskega kvarteta, Or-
lando kvarteta v zadnjem 
času pa tudi dirigent. Za pultom 
viole bo že predstavljeni Harald 
Schoneweg, solist in profesor v 
Kolnu. Flavto bo tako kot že ne
kaj let zapovrstjo zaigrala Irena 
Grafenauer. Prva dama festivala 

rada poudari , da jo je ptujsko 
glasbeno občinstvo očaralo, prav 
tako pa tudi akustika naših dvo
ran. Oboista bosta dva: mlada, a 
že uveljavljena Nemka Clara 
Dent, ki je navdušila že lani, in 
Mariborčan Dušan Kmjak, solo 
oboist SNG Maribor. Dag Jen-
sen - fagotist se je doslej izkazal 
kot solo fagotist v Bamberškem 
simfoničnem orkestru, v Simfo
ničnem orkestru radia Koln in 
komornih skupinah. Vio-
lončelista Miloša Mlejnika, 
čigar reference so vsem prav 

foto Langerholc 

dobro znane in se iz leto v leto 
potrjujejo, ni potrebno posebno 
predstavljati, kakor tudi ne Jan
ka Šetinca kot čembalista, ki je 
ne le izvrsten pedagog, ampak 
tudi komorni glasbenik z izjem
nim čutom za skupno muzici-
ranje. Splet baročnih biserov bo 
nedvomno vrhunsko doživetje. 

Za rezervacijo ali predprodajo 
vstopnic po 1000 in 1500 SIT se 
obrnite na muzejsko blagajno na 
gradu ali po telefonu na številki 
778-878 in 771-308. Vabljeni! 

Parja Koter 

ORMOŽ / ANKETA 

Publika hoie šel 
v petek bodo z razstavo del, nastal ih v grajski koloniji Ormož 
98, zaključili Ormoško poletje. Poletje se je , po vremenu 
sodeč, že zares poslovilo in zato posedanje v prekrasnem am-
bientu ormoškega gradu zares ne bi bi lo več preveč prijetno. 
Ko bo vse končano in bo organizatorjem padel s srca še zadnji 
l^amen, bodo imali pri ložnost povedati, kako uspešno ali ne
uspešno je bilo Ormoško poletje. Pred predstavo Triko, ki je , 
najbrž tudi zaradi Boruta Veselka, napolni la dvorano doma 
•kulture, pa sem za mnenje o prvem Ormoškem poletju 
vprašala obiskovalce. Vsi so s ložni - prihodnje leto zopet! 

Boris Notersberg, Ormož: Vi-
tiel sem vse prireditve, ker sem 
skrbel tudi za osvetlitev. Najbolj 
'̂šeč mi je bil nastop folklorne 

skupine iz Portugalske. Za moj 
^kus bi lahko bilo več zabavnega 
Programa. Prireditve so trajale 
'Nekoliko predolgo. 

Natalija Veselic Martinjak, 
^^uj: To je prva prireditev, ki si 

bom ogledala. Žal mi je, ker 
^̂ ni slišala, da sem zamudila 
Nastop Predina, Šukarjev. Želim 
'̂ čimveč takšnih prireditev, 

tudi pozimi, ko je več časa kot 
poleti. Program naj vsebuje 
čimveč različnih zvrsti. 

Štefka Novak, Veliki Brebrov-
nik: Ogledala sem si vse prire
ditve razen ene. Všeč mi je bil 
prekrasen ambient, program je 
bil pester, cene primerne, glasba 
čudovita. Želim si še tovrstnih 
prireditev, ki zapolnijo poletne 
petke in sobote. 

Ana Ratek, H u m : Nobene pri
pombe nimam, razen na vreme. 

Bil je zadnji čas, da se je zgodilo 
Ormoško poletje. Tisti, ki 
dremljejo doma, sploh ne vedo, 
kaj so zamudili. Smo preveliki 
reveži, da bi si lahko nastop Ve
selka, Mlakarjeve in drugih og
ledali v Ljubljani, zato je to 
edinstvena priložnost. 

Alojz Keček, Ormož: Ogledal 
sem si štiri prireitve in vse so mi 
bile všeč. Žal je bilo preveč pri
reditev naenkrat in še to v 
počitniškem času, zato jih nujno 
nekaj moraš izpustiti. Pripombo 
imam edino na slabo osvetlitev. 
Prihodnje leto zopet. 

Tonček Žumbar, Velika 
Nedelja: Ogledal sem si nekaj 
prireditev in zelo sem zadovol
jen. Zelo mi je bil všeč ambient, 
glede na mojo naklonjenost gle
dališču pa bi želel več gleda
liških predstav. 

vkl 

leve: Boris Notersberg , Nata l i ja Vesel ic Mar t in jak , Š te fka Novak , Ana Ratek , 
''^jz Keček in Tonček Ž u m b a r 
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HALOZE / UGOTOVITVE RAZOČARANEGA TURISTA 

Ceste s o , toda ne vinske in ne turistiine 
M n o g o t i skarske barve se j e že zdavnaj p o s u š i l o , 
precejšnja k o l i č i n a se j e pravkar suš i in nova č a k a , da z 
njo n a t i s n e m o kaj novega o t em, k a k o lepe so naše H a l o z e , 
k a k š e n tur i s t ičn i po tenc ia l in k a k o gos to l jubni so oz i roma 
s m o H a l o ž a n i . l o pr ipovedujemo sami sebi in drugim t a k o 
vneto , da že sami verjamemo, da je res tako . S i cer j e res , 
da so H a l o ž a n i gos to l jubni in prijazni ljudje, a da to nj iho
vo las tnos t tudi tur i s t i čno trž imo, ne bo držalo . Študije o 
razvojnih m o ž n o s t i h H a l o z v arhivih spodrivajo e n a drugo 
in vse po l eg š tev i ln ih m o ž n o s t i dajejo največjo m o ž n o s t 
prav tur i zmu. T u r i z e m pa v H a l o z a h še n e živi in kaže , da 
še kar nekaj č a s a n e bo . Pri jazne table s icer poskrbijo za 
pri jazen sprejem na š tev i ln ih z a č e t k i h v insko- tur i s t i čne 
ces te , v ina, d o m a č e g a kruha , z a s e k e in dobrega m e s a pa 
ne ponud i jo . Žal ljudje, razen redkih iz jem, tudi ne . ii 

Kot slučajna turista sva se 
pred dnevi podala po delu 
vinsko-turistične ceste na 
območju občin Majšperk in Vi
dem. To sta dve od štirih občin, 
ki sodelujejo v projektu turis
tičnega opismenjevanja Haloz. 
Morda je bilo pred nama že lepo 
število turistov, ki so se podali 
na isto pot in jo razočarani 
končali, povedali o tem sosedom 

in prijateljem. Tudi midva sva 
bila navidezno "žejna, lačna in 
radovedna" ter o Halozah ne
vedna. Poiščiva torej najprej 
kakšno osnovno informacijo. 

Na Ptujski Gori je informa
cijska pisarna. Na najino srečo 
sva to vedela že prej, sicer je ne 
bi našla. O njej ne govori nobena 
tabla, še informacija o obstoju 
pisarne neposredno pred njeni-

O s a m l j e n i s i m b o l H a l o z 

mi vrati je napisana v skrbno iz
branih majhnih črkah na na
vadnem listu papirja. 

Nad notranjostjo pisarne se ne 
moreva pritoževati, sploh kar se 
tiče ustrežljivosti in prijaznosti 
uslužbenke ne. Tudi materiali so 
na voljo: zemljevid haloških 
vinsko-turističnih cest s sezna
mom kulturnozgodovinskih 
znamenitosti ob njej, seznamom 
gostinskih obratov in turističnih 
kmetij. Na voljo so tudi 
razglednice, propagandni mate
riali posameznih gostiln ... 

Prijazna uslužbena zagotovi, da 
se da na haloški vinsko-turistični 
cesti marsikaj doživeti. Tudi za 
kakšen kozarec vina in kaj za v 
želodec bodo domačini poskrbeli. 
Med drugim naju opozori na 
Viničarski muzej na Gorci in 
bližnje gostišče - a brez dodatne 
informacije, da je vse skupaj že lep 
čas zaprto in v razpadanju. Tega 
morda še sama ne ve. 

Eden od krakov vinsko-turis
tične ceste se začne v Stopercah. 
Greva torej tja! Na karti in točki 
05 je Kmetija Golob. Ima 80 
sedežev, vino po izbiri, hrano po 
naročilu, dostop je možen tudi z 
avtobusom, dela pa od 7. do 23. 
ure. To bo torej pravo. Karta z 
rdeče vrisanimi vinsko-turis-
tičnimi potmi naju tja ne pripel
je, torej se ozirava po tablah. In 
glej! V bližini Stoperc, v Grdini , 
naju tabla napoti levo. Ko se ne
kaj časa voziva po cesti, ki je del
no na novo asfaltirana, ugotovi
va, da je to res cesta. Ni pa 

vinska, še manj turistična. Če bi 
to bila, ob njej ne bi smelo biti 
pokopališča starih avtomobilov, 
hladilnikov in marsičesa, kar bi, 
glede na količino, utegnilo 
pričati o bogati preteklosti 
Haložanov. Cesta se vije po doli
ni, med koruzo in drugimi 
poljščinami, vinogradov pa nik
jer. Naslednja križišča so brez 
slehernih oznak, in ko že 
pričakujeva pozdrav kake turis
tične kmetije, naju pot pripelje v 
Naraplje. Nad njimi je Bolfenk, 
obnovljena cerkev, toda naju za
nima hrana in pijača. Karta naju 
povabi v Zetale, torej se obrneva 
v to smer, tam je namreč Kmeti
ja Vogrinc, ki prav tako ponuja 
pijačo po izbiri, 110 sedežev, na
rezke, gibanico. Vse skupaj sicer 
ob petkih, sobotah in nedeljah, 
vendar se da tudi izven teh dni 
kaj dogovoriti. V središču Zetal 
sva v novi zadregi. O turistični 
kmetiji ni nobenega obvestila. Je 
levo, desno? Desna pot vodi pro
ti Rogatcu, greva torej v levo. 
Voziva, gledava, iščeva, kmetije 
nikjer. Nobene table vse do 
Dobrine. Tam opozori nase ta
bla Moto klub Dobrina. Znova 
samo ena tabla in zatem nekaj 
križišč, kjer se morava odločiti 
po instinktu. Kaže, da je ves tu
rizem v Halozah za prijatelje in 

znance, ki jim je pot poznana. 
Do lepega objekta, ki stoji ob 

motokrosistični stezi sva prišla po 
sreči, vendar je med tednom zaprt. 
Kam zdaj? Najprej nazaj v dolino, 
nato po isti poti, morda sva kaj 
spregledala. Pa nisva, informa
cijskih tabel preprosto ni. Ko se 
bližava Doleni, naju zgolj prejšnje 
poznavanje poti pripelje na Janški 
Vrh. Cesta do tja je obupna, vino
gradi lepi, česa turističnega pa ni 
videti. Ta cesta je vsaj vinska, za 
tiu"istično pa bo morala doživeti 
krepko investicijo. 

Spustiva se v dolino Dravinje 
in se znova povzpneva, tokrat 
proti Rodnemu Vrhu. Tam vidi
va prvi klopotec, čeprav je nji
hov čas že zdavnaj napočil. Po 
obronkih haloških gričev se pri
peljeva do viničarskega muzeja. 
Če obiskovalca ne zanima zaprt 
objekt, s katerega odpada 
slamnata kritina, tam nima kaj 
doživeti. Tud i okoli bližnjega in 
nekoč daleč znanega gostišča na 
Gorci ne, vrata vanj pa so 
zaklenjena. Glede na na zane
marjeno okolico je mogoče skle
pati, da že kar nekaj časa. 

Še enkrat razočarana se spusti
va navzdol, kjer naju na pivo(!) 
povabi tabla podlehniškega ri

bnika in tamkajšnjega gostinca. 
Tud i vinsko-turistična cesta iz 

Podlehniške doline navzgor in 
nato navzdol proti Vidmu nudi 
enako podobo: nikjer kakršne
gakoli namiga, da bi bilo 
mogoče na kakšni domačiji po
piti kozarec domačega. Prav 
tako je v Leskovcu in naprej pro
ti meji. Na več mestih table sicer 
spomnijo, da smo v Halozah, v 
enem najlepših vinorodnih 
območij Slovenije, žejo pa si lah
ko pogasimo le v kakšni dolinski 
gostilni, kjer prej kot dobro 
domače vino dobimo pivo in ko-
kakolo. 

Prijazna uslužbenka na 
Ptujski Gori naju je povabila,' 
naj ji ob povratku sporočiva vti
se s poti po vinsko-turistični ces-1 
ti. Sporočava jih po tej poti, pa 
tudi vsem Haložanom in vsem, 
ki se trudijo, da bi Haloze turis
tično zaživele: poleg tabel in 
propagandnega materiala je 
potrebno življenje in turistična 
ponudba v praksi, ne zgolj na pa
pirju. Sicer se bodo redki turisti 
še naprej čudili izredni lepoti 
tega območja in naši nespo
sobnosti to lepoto vnovčiti. 

Jože Braiii 
Tatjana Niohorko 

S v e t i J a n ž , o b d a n z v i n o g r a d i in z i d a n i c a m i 

D o b r o d o š l i c a p r e d z a p r t i m i v r a t i n a G o r c i 

E n a r e d k i h t a b e l g o s t o l j u b j a v D r a v c i h p o n u j a m a r 
s i k a j 

Z a p r t i v i n i č a r s k i m u z e j p r o p a d a 

T a b l o v v i s o k i t r a v i m i m o g r e d e p r e z r e m o , š e m a n j 
o p a z e n j e n a p i s n a n je j 

P o p e s t r i t e v in o k r a s v i n s k o - t u r i s t i č n e c e s t e ? 

C v e t l i č n a c e s t a , k a k r š n e s o v z a h o d n e m d e l u Ha '^^ 
n a ž a l o s t r e d k o s t 



E R N A R D A B . P U L K O / PO ZEMLJI OKOLI S O N C A 

motor in neznane€ 
priliznjeno prijazni uslužben

ci kargo prometa na karakaškem 
letališču so se slinili, da kar ni 
l,ilo res. Saj so se lahko za tistih 
36O dolarjev, kolikor me bo stalo 
osvobajanje mojega princa ... 
Gospod Ricardo Machado, zava
ljeni mladenič z brki, mi je prija
vno pomolil pod nos kos belega 
papirja. Z nekim na pol omalo
važevanjem sem prebrala naslov, 
l(i mi je pri priči na široko razprl 
oči. Na poti okoli sveta že 
drugič. Na motorju seveda ... 

ja , poznam ga. Zanj sem sliša
la pred nekaj meseci, ko se je v 
drugo odpeljal okoli Zemlje. Ce
lo sliko sem videla," sem bolj 
sebi kot drugim prisotnim za-
momljala v odobravanje in spo
štovanje njegovega početja. "Pra
vzaprav, zakaj ste mi pokazali to 
pisanje? Kaj imate s tem moš
kim?' mi je potegnilo vprašati 
edino logično vprašanje. 

"Potuje, tako kot vi, pa bi vas 
utegnilo zanimati ... Tukaj je, 
čaka na polet in transport mo
torja," ni bilo potrebno počakati 
na odgovor, saj je bilo očitno, da 
je naokoh. 

Še isti trenutek sem se pognala 
s stola, kjer sem še pred sekundo 

apatično čakala, kaj se bo še 
nakuhalo z motorjem. Takrat je 
vstopila visoka, črnolasa posta
va. Ni kaj, bil je motorist. Na 
hitro sem ga premerila, ko sva si 
segla v roko in ju čvrsto zatresla 
v prisrčen pozdrav. Pogled je za 
hip zastal na škornjih, kot sem 
jih nosila sama. Še nikogar ni
sem videla potovati v njih, me je 
prešinilo. Naslednji hip sem za
pazila rdečo beemvejevo čelado, 
že drugi nenavadni kos opreme, 
ki sem ga imela pri sebi tudi 
sama. Čudno ... 

"Od hudiča, gospod! Ne vem, 
od kod ste se vzeli. Jaz sem Ber
narda. Bernarda Pulko, kar 
Benka me lahko kličete," sem se 
izpovedala v angleščini in zane
sla na neki občutek, ki mi je 
pravil, da je Američan. 

"Doktor Frazier. Gregory. 
Kako ste, mlada gospodična?" je 
prijazno vprašal in usta so se mu 
razlezla v topel nasmeh. 

Naslednje, česar se spomnim, 
je skok v objem in komaj sem 
zadrževala solze v veselih očeh 
ter cmok v grlu. Kako naključje 
... Že nekaj dni se negotovo 
t rudim najti vsaj kako koristno 
informacijo za pot čez Ama-

zonko. Nič! Sedaj pa stoji pred 
mano zagotovo edini človek na 
svetu, ki razpolaga z zbirko in
formacij, ki jih potrebujem. 

"Slišal sem za vas in pomislil, 
da utegnete potrebovati pomoč. 
Brez pravega dela sem te dni, ko 
čakam na polet nazaj v Združene 
države Amerike. Smem popri
jeti?" je prekinil razlago za 
nenavadno srečanje ter me ra
zorožil papirjev in dokumentov, 
ki sem jih stiskala pod obema 
pazduhama. Poteze neznanca, 
poslanega od samega Boga, so 
me spominjale na indijanskega 
poglavarja. Globok, resen pogled 
vranjih oči je odkrival neustra
šnega duha. Saj ne morem ver
jeti! Kar sam potuje okoli sveta, 
sem pozabila, da pravzaprav 
počneva precej podobne reči . . . 

Besede so se pletle in toliko je 
bilo povedati. Vprašanja, odgo
vori in ideje so leteli z obeh 
strani. Ne glede na izkušnje sva 
si imela kaj izmenjati, saj sva po
tovala v ravno obratni smeri. 

"Gospodična, ste pripravljeni? 
Odpeljemo vas v skladišče, da 
razpakiramo motor," se je oglasil 
prijazni uslužbenec, ki so mu 
dolarji v mojem žepu neznansko 

dišali. Avto je bil pripravljen in 
štirje pripravljeni pomagati so 
potrpežljivo čakali, da prisedem. 

"Oprostite, z veseljem bi 
klepetala, a kot vidite, moram 
iti. Se mi pridružite? Lahko bi 
rekla kako po poti in medtem ko 
bom že drugič, odkar sem na 
poti, sestavljala motor," sem za 
vsako ceno hotela podaljšati 
prekratko srečanje. 

"Seveda," je s tistim svojim 

tonom nevsiljive prijaznosti 
privolil. Sonce je žgalo in 
vročina se je opirala v asfalt, da 
je vse migljalo. 

V nekaj minutah smo se 
odlepili drug od drugega v 
prenatrpanem avtomobilu in 
stekla sme proti skladišču. 

"Poznam ga," je bruhnilo iz 
mene, ko sem še vedno tekla 
proti veliki škatli v kotu skladi
šča. Neučakano sem pograbila 

lepenko in jo z vso močjo odtr
gala z vrha zaboja, v katerem se 
je zasvetil moj tako pogrešani 
BMW. Celih 26 dni je potre
boval za letalski prevoz, dolg dve 
uri in pol! Pa ni bilo vredno 
razmišljati o tem, da bom nek
oga ubila zaradi zastoja, ki so ga 
po pomoti ali malomarnosti za
grešili kdo ve kdo in kje. 

Nadaljevanje čez štirinajst dni 

B A D B L U i M A U / S SKRJANCKOVIM R O P O T O M NA IZLET 

Fruvllha 100 km od Ptutu \ 
v soboto, 22. avgusta, smo se skupaj s poslušalci oddaje 
Škrjančkov ropot odpravili na dolgo napovedovani izlet v 
avstrijski Blumau oziroma v terme, ki se nahajajo v nepos
redni bližini. Nastajati so začele že v poznih sedemdesetih 
letih, ko so tam iskali nafto. Namesto nafte so v globini 3045 
m naleteli na termalno vodo. Vrtino so zapečatil i in je kar 
precej časa ostala nadotaknjena. Konec osemdeset ih pa so se 
vseeno odločil i dati vzorec vode na analizo in rezultati so 
pokazali, da je voda zdravilna. 

Problem se je pojavil pri 
iskanju investitorja, saj je v 
bližini več znanih term. Interes 
so vzbudili pri gospodu 
Rognerju, znanenmu hotelirju, 
ki si je v Blumauu zamislil 
počimiško naselje steklenih hiš, 
ki bi jih lahko ogrevali s 
presežkom energije, saj ima voda 
100 stopinj. Po naključnem 
srečanju gospoda Rognerja in 
gospoda Hundertwasserja pa se 
je rodil projekt, iz katerega je 
nastala današnja podoba term 
Bad Blumau. Terme so res 
drugačne, saj Hundertwasser-

jevim idejam res lahko rečemo 
originalne in so težko opisljive. 

Vse to nam je dalo idejo, da bi 
skupaj z agencijo Forum iz 
Slomškove ulice, ki je stalni 
sponzor oddaje Škrjančkov ro
pot, tja popeljali naše poslušalce. 

Potovanje, ki smo ga zjutraj 
pričeli na Ptuju, se je že v Gornji 
Radgoni precej pokvarilo, saj je 
začelo na vse pretege deževati in 
grmeti. Tolažili smo se s tem, da 
bomo pač v notranjih bazenih, 
vendar se je vreme z vsakim 
kilometrom bliže Blumaua bolj 
jasnilo in na cilju je že sijalo 

sonce. Malo pred termami smo 
obiskali tudi najstarejši hrast v 
Evropi, star nekaj nad tisoč let. 

V termah so nas prijazno spre
jeli in nas popeljali po okolici ter 
nam predstavili zgodovino in bi
valne zmogljivosti. Po uradnem 
vodstvu pa so nas prepustili užit
kom mnogih posebnosti, ki jih 
ponujajo, saj lahko v bazenih 
uživamo v vodnih masažah vseh 
vrst, uporabljamo savne ali 
norimo v bazenu z umemimi 
valovi. 

Proti večeru, ko smo se začeli 
zbirati zas vrnitev, nihče ni 
kazal prevelike volje za to, saj je 
težko zapustiti takšne užitke, 
vendar smo morali na pot, saj 
nas je v novi restavraciji Ambi-
ente pod Borlom čakala večerja. 
Na ptujsko avtobusno postajo 
smo se vrnili prijetno utrujeni 
od tople vode in polni prijetnih 
vtisov. Nekateri med nami smo 
si obljubili, da se gotovo še 
vrnemo. 

R a d o Š k r j a n e c Zunanji bazeni t e r m v B l u m a u u 
Nagra jenc i Škr jančkovega ropota in tur ist ične agenc i je Forum pod na js ta re jš im 
e v r o p s k i m h r a s t o m 



NASI KRAJI f M UUDJE 

H A J D O Š E / GASILCI PRIRAVILI 6. M E D N A R O D N O TEKMOVANJE 

P r e s e n e t l j i v a u d e l e ž b a 

i n o d l i i n e d o m a i i n k e 
i 

Po dobr ih d e s e t i h letih se je z b r a l a n e k d a n j a u s p e š n a ž e n s k a d e s e t i n a iz 
H a j d o š in s a m o z a p o k u š i n o p r i k a z a l a g a s i l s k o va jo . Foto: TM, 

P o t e m k o s m o bil i v soboto priča dobro pripravljenemu i n 
še bolje o b i s k a n e m u m e d n a r o d n e m u g a s i l s k e m u tekmovan
j u v Hajdošah , bi l a h k o mirno trdil i , da j e gasi lstvo še z m e 
raj najštevi lčnejša l jubiteljska dejavnost na S l o v e n s k e m . 
N a športnem igr išču v H a j d o š a h so se zbrale domala vse 
najboljše s lovenske ž e n s k e i n m o š k e dese t ine , m n o g e m e d 
nj imi u d e l e ž e n k e l a n s k o l e t n e gas i l ske o l impiade na 
D a n s k e m , n a tekmovanje pa so pripotovale še p o dve ek ip i 
iz Madžarske in sosednje Hrvaške in gas i l ska dese t ina sta
rejših č lanov iz avstrijskega St . Georgna. Tekmovanje j e 
b i l o šes t ič m e d n a r o d n o in e n o i zmed le tošnj ih s e d m i h tek
movanj v gas i l sk i l ig i za pokal Gas i l ske zveze Slovenije . 

Že po tradiciji je gasilsko tek
movanje v Hajdošah spremljalo 
veliko domačinov in ljubiteljev 
gasilstva iz sosednjih krajev, 
hajdoški gasilci in gasilke pa so 
za tudi po strokovni plati dobro 
pripravljeno tekmovanje prejeli 
številne pohvale in čestitke tako 
domačih ekip, vodstva GZ Slo
venije in ekip iz tujine. V zna
menju gasilstva je bil tako rekoč 
cel sobotni popoldan. Ekipe so 
na tekmovalni prostor prihajale 
skoraj do večera in presenetljivo 
nad pričakovanji je v tekmovalo 
kar 42 ekip: 14 ženskih, 20 
moških v skupini A in 8 moških 
desetin v skupini B. Borba za na
jvišja mesta je bila torej velika in 
zmagali so resnično najboljši 
tako po opravljeni vaji po C T I F 
programu kot tudi po štafetnem 
teku. 

Pri članicah so znova slavile 
domačinke - olimpijske prva
kinje, druge so bile gasilke iz 
Tržca in tretje članice P G D 
Vuhred. Pri članih v skupini A 
je prepričljivo zmagala ekipa 
P G D Šmartno na Pohorju, ki je 
dosegla tudi najboljši pri vaji in 
štafetnem teku, druga je bila de
setina P G D Štrekljevec in tretja 
desetina P G D Steklarna 

Rogaška. V moški skupini B je 
zmagala desetina P G D Nova 
Cerkev, drugi so bili domačini -
člani P G D Hajdoše in tretja de
setina P G D Vuzenica, ostali so 
nekoliko zaostali, prav tako gos
tujoče ekipe iz Madžarske, 
Avstrije in Hrvaške. 

Najboljše desetine so na krajši 
slovesnosti prejeli pokale in me
dalje z grbom gasilskega društva 
Hajdoše, prvouvrščeni v posa
meznih skupinah tudi prehodne 
pokale, vse ekipe pa so dobile 

spominska priznanja za sodelo
vanje na tekmovanju v Hajdo
šah. Sicer pa so si sodelujoči v 
letošnji gasilski ligi za pokal GZ 
Slovenije pridobili nove točke 
pred sobotno, še zadnjo gasilsko 
preizkušnjo v Škofji vasi. 

V okviru tekmovanja se je z 
novejšo avtomobilsko 
nadgradnjo gasilskega vozila 
predstavilo podjetje Varkar iz 
Maribora, ki je eno uspešnih sa
mostojnih podjetij v okviru 
podjetju Varnost Maribor in je 
tudi pokrovitelj ženske članske 
desetine P G D Hajdoše. 

Po zaključku tekmovanja so 
bili veseli vsi gasilci - eni zado
voljni z dobrim mestom, drugi 
zaradi uspešnega nastopa in ne 
nazadnje vsi zaradi druženja. 
Najboljši se bodo v borbi za vo
dilna mesta med slovenskimi ga
silskimi ekipami lahko potrudili 
že to soboto v Škofji vasi in še 
marsikje po Sloveniji. 

Tatjana Mohorko 

Z m a g o v a l n a m o š k a e k i p a P G D Š m a r t n o na Pohor ju 
je d o s e g l a najbol jš i č a s 

Franiku v slovo! 
Prerano je umrl prijatelj 

mnogih Franček Kaisers-
berger z Mestnega Vrha. 
Pokopal ga je njegov zvesti 
sodelavec traktor, s katerim 
je mnogim bolj za hvala 
lepa kot pa za plačilo oral, 
branal in sejal njive, žagal 
drva in pomagal pri drugih 

opravilih. Ne bi mu bilo potrebno, saj je imel 
kot upokojenec kidričevske tovarne aluminija 
primerno pokojnino. Rana so bila njegova jutra 
in pozne noči, ko se je vračal s traktorjem utru
jen iz okoliških krajev. 

Franček je običajno že ob jutranjem svitu, do
mala vsako jutro stopil v svoj dveletni nasad vi
nograda in s pogledi božal ter z rokami objemal 

mlade trse. Večina od njih mu je letos že obro
dila svoje prve grozde. Tako se je veselil, da bi 
lahko že to jesen prvič okusil njihovo sladkobo 
in jim prihodnjo pomlad dodal še 50 trsov ru
menega muškata. Nameraval je poglobiti svojo 
majhno vinsko klet, da bi bodočemu vinskemu 
pridelku ustvaril boljše klimatske razmere. Pri 
55 letih svoje mladosti je imel še mnoge druge 
načrte ... 

Pa je vse prekrižal tisti črni petkov popoldan, 
ko se je prevrnil s traktorjem in mu niti v 
ptujski bolnišnici niso mogli več pomagati. 
Množica ljudi na ptujskem pokopališču je po
kazala, kako priljubljen je bil Franček. 
Letošnjo pomlad je tudi v njegovi majhni hišici 
prvič zazvonil telefon in tokrat žal zazvonil tudi 
zvon v prerano, a žal večno slovo. 

Franček, ne bomo te pozabili! 
V imenu prijateljev in sosedov 

Jože 

P T U J / D E L O V N I UTRIP REŠEVALNE POSTAJE 

Z r e š e v a k i n a p o m o t 

Ko sonce počas i zahaja, p o s t a n e m o utrujeni in l e ž e m o k 
poč i tku . Vendar nekater i še le takrat začnejo de lo in skrbijo 
za n a š o varnost , kot na primer delavci raznih varnostnih 
s lužb, taks is t i , policaji , zdravstveno osebje in tudi reševalci . 
Prav z i \ i imi s m o se odpravil i v n o č . 

Reševalci se odzivajo na klic 
številke 112 (in tudi še 94). Pri 
klicu na to številko moramo biti 
zelo jasni, kaj hočemo povedati. 
V pomoč reševalcem je, če jim 
posredujemo čim več resničnih 
podatkov: kje se je zgodila nez
goda oz. kako se do tja pride, kaj 
se je zgodilo, čim natančnejši 
opis, koliko je poškodovanih, in 
če je mogoče, kakšne so 
poškodbe. Vsi ti podatki so po
membni za reševalce, da vedo, 
koliko avtomobilov naj pride na 
nezgodo in kako naj bodo 
opremljeni. Velikokrat se zgodi, 
da dobijo lažni alarm, ker pa se 
odzovejo na vsak klic, je to lahko 
usodno za nekoga, ki resnično 
potrebuje pomoč. Vse klice pos
namejo in velikokrat tudi izsle
dijo "lažnivce". 

V Reševalni postaji Ptuj, ki 
spada pod Zdravstveni dom 
Ptuj, je zaposlenih triindvajset 
članov, ki skrbijo za hitro posre
dovanje v različnih nezgodah; 
med njimi je tudi dekle. Po po
klicu so medicinski tehniki, ki 
se neprestano izpopolnjujejo na 
rednih seminarjih ter so odlični 
spretnostni vozniki. V 
pripravljenosti so tudi takrat, ko 
niso v službi, kar jim pušča veli
ke fizične in psihične posledice, 
država pa jim noče prisluhniti . 
Borili so se za benificiran delov
ni staž, saj reševalec pri šestdese
tih ne more biti v avtomobilu 
dvanajst ur na dan zbran in v 
polni formi. Statistika kaže, da 
zelo redki dočakajo redno upo
kojitev. 

Država jim nalaga veliko "pa
pirnatega" dela. Prav tako imajo 
zelo slabe pogoje za delo. Njihov 
največji problem je prostor, saj 
so na dveh neprimernih lokaci
jah: v Zdravstvenem domu in v 
Vošnjakovi ulici, kjer so nekate
re garaže in delavnice. Za nove 
avtomobile nimajo dovolj veli
kih garaž, tako da so avtomobili, 
vredni nekaj sto tisoč mark, vse 
leto zunaj. Že deset let jim obl
jubljajo nove enovite prostore, 
pa kaže, da bodo morali čakati še 
deset let. Velik problem so tudi 
finance, saj imajo v pripravlje
nosti med delavnikom štiri avto
mobile, ob koncu tedna pa tri. 
Velikokrat se zgodi, da jim za 
kakšen nujen primer zmanjka 
avtomobilov, pa tudi reševalcev 
je premalo. Več denarja bi jim 
namenil i , več življenj bi včasih 

lahko rešili. Tako dajejo 
prednost predvsem prevozom v 
bolnišnico pred tistimi iz bol
nišnice. 

Zraven reševanja človeških 
življenj pa izpostavljajo tudi svo
ja, ko morajo hitro v bolnišnico 
ali pa ko prevažajo kakšne psi
hične bolnike, ki jim grozijo 
tudi z orožjem oz. so nasilni. Na 
pot gredo v večini primerov brez 
zdravnikov, tako da nosijo večjo 
odgovornost. Na krajih nesreče 
so jim v veliko napoto "gledalci" 
in vozniki na cesti, ki se ne znajo 

pravilno odmakniti s ceste. Velj. 
kokrat jih po krivem obdolžijo 
da so prišli prepozno na kraj nes' 
reče. Vendar je težava v tistih, 
kličejo pomoč in ne dajo vseh 
podatkov. V praksi se tudi števil, 
ka 112 ni ravno dobro obnesla 
sami pravijo, da so na številko 94 
lahko veliko prej reagirali, kar 
kažejo tudi "rekordni" časi pris. 
petja na cilj (Ptuj-Cirkulane 6 
minut , Ptuj -Ljubljana 50 mi
nut ; sami tega ne poizkušajte!). 

Veliko življenj je odvisnih od 
njih, zato reagirajmo v nezgodi 
tako, da bodo imeli čim lažjo 
delo. Če bodo tako vestno in 
dobro opravljali svoje delo, bodo 
rešili še marsikatero življenje, 
Meni so ga. Hvala vam! 

Milan Krajn« 

D i s p e č e r Bošt jan Vogr in pri p o s r e d o v a n j u informaci j 
r e š e v a l c e m ^ 

Vod ja r e š e v a l n e s l u ž b e D g š a n K l e m e n č i č . Foto: Nini 

BRALCI SPRAŠUJEJO . . . 
. . . TEDNIK IŠČE O D G O V O R E 
T o k r a t b o m o p o i z k u š a l i o d 
g o v o r i t i v s e m t i s t i m , k i s o 
n a p i s a l i o s t r o š k i h 
z d r a v l j e n j a . 

Pravica pacienta, da se seznani s stroški 
zdravljenja, pomeni tudi, da zahteva 
obrazložitev računa za zdravstvene storitve. 
Izvajalci zdravstvenih storitev, ki so opravlje
ne zunaj obveznega zdravstvenega zavaro
vanja, morajo pacientu izdati račun v skladu 
s finančnimi predpisi. Iz tega računa mora 
biti jasno razvidno, katere stroške j ^ izvajalec 
obračunal (plačilo storitve in materialnih 
stroškov), prav tako pa tudi višina obračuna
nega prometnega davka. 

Pri zdravstvenih storitvah, opravljenih na 
račun obveznega zdravstvenega zavarovan
ja, pa je ta pravica pacienta pomembna zato, 
ker naj bi pacienti spodbujali t.i. "stroškovno 
zavest". Pacient naj bi se seznanil z višino 
stroškov, ki jih sicer poravna zdravstveno za
varovanje, saj bo lahko le tako tudi sam pris
peval k morebitnim racionalizacijam. 

Spoznal bo tudi, da zdravstvene storitve niso 
brezplačne, kot to prenekateri mislijo, vse 
račune plača Zavod za zdravstveno zavaro
vanje Slovenije. Ta pravica pa je zdaj le pra
vica na papirju, saj po naših podatkih niti tis
ti, ki te storitve opravljajo, v celoti ne poznajo 
cen zdravstvenih storitev. Pri tem seveda ne 
moremo prezreti dejstva, da mora biti cena 
stroritve zasebnika brez koncesije absolutno 
znana oziroma izračunljiva, pri javnih zavodih 
pa to vedo le nekateri vodstveni delavci in te 
podatke skrbno varujejo. 

Paciente opozarjamo, da cene zdravstvenih 
storitev zunaj obveznega zdravstvenega za
varovanja niso pod nadzorom, zato bi morali 
imeti zdravniki oz. zdravstveni delavci v ordi
naciji javno objavljen cenik svojih storitev oz. 
bi morali vnaprej seznaniti pacienta s predvi
deno ceno storitev in ne šele po opravljeni 
zdravstveni storitvi. 

Če menite, da je s ceno opravljenih strori-
tev kaj narobe, zahtevajte posredovanje 
Tržnega inšpektorata Republike Slovenije, ki 
je pristojen za kršitev s področja cen in 
tržišča. 

Milan Krafnc 



OD TOD IN TAM 

GLEDALIŠČE PTUJ / SEPTEMBRA V NEVAREN OVINEKl 

Jadn/e ponovitve 
ita prostem 

f^ovo sezono bomo v Gleda
lišču Ptuj začeli z domačo 
yspešnico "Ovinek". Predsta
va v režiji Matjaža Latina je 
paletela na izjemno dober 
jprejem pri publiki. V času 
festivala Poetovio 98' smo jo 
najprej nameravali igrati le en 
teden. Dve predstavi smo mo
rali zaradi dežja odpovedati, 
(lato pa zaradi velika zaniman
ja razpisati še nekaj ponovi
tev. 

Avgusta je predstava bila odi
grana na mednarodnem festiva
l u n a meji v Gornji Radgo
ni, kjer smo zanjo našli zelo 
ustrezen ambient. 
Zanimivo je, da je večina kri

tikov znala ustrezno umesti t i 
režiserjevo željo po ambientalni 
uprizoritvi, ki bi bila govorjena 
v dialektu. S tem je Toševa in 
Tokaliževa igra postala pre
pričljivejša delovala sta pravza
prav tako, kakor da ne bi igrala, 
kakor da bi bila takšna v resni
ci. In prav to: verizem in scen
ski realizem je motilo kritika v 
Razgledih, ki ni doumel, da 
ekipa počne to, kar počne, na
merno, zavestno, premišljeno 
in odloč(e)no. 

Kakorkoli že: uprizoritev 
"Ovinek" je zelo specifičen 
odrski dogodek, ki ga je ptujska 
publika, ki ima skozi vso sezo
no možnost videti tudi druga 
poklicna gledališča, imenitno 
sprejela. Zato smo se odločili, 
da bomo septembra predstavo 

še nekajkrat ponovili na pros-
tejn, nato pa jo adaptirano v je-
sensko-zimskem času igrali 
tudi na odru. 

Zadnje ponovitve na prostem 
bodo ob vikendih 4., 5. in 

11.,12. septembra ter 24. sep
tembra, vsakič ob 19. uri na 
Muzejskem trgu 1. V primeru 
slabega vrmemena predstava 
seveda odpade. 

GP 

SL. BISTRICA / SKLENILI DRUGE STAROBISTRIŠKE VEČERE 

Velilio vspeiff e le 
Iref le to poprei 
Po oceni organizatorja Zavoda za kulturo Slovenska Bistrica 
so letošnji drugi Starobistriški večeri dosegli svoj namen. 
Kvalitetne prireditve so privabile veliko več obiskovalcev kot 
lani. Zadnje - koncerta komornega orkestra solistov iz St. Pe-
tersburga, ki je bil 15. avgusta, se je udeleži lo veliko obisko
valcev tudi iz drugih, oddaljenih krajev - od Ptuja in Maribora 
do Celja in Ljubljane. 

Letošnji drugi Starobistriški 
večeri, ki so jih pričeli 5. junija z 
izvrstno komedijo Ob letu osorej s 
Polono Vetrih in Ivom Banom, 
so pokazali, da tovrstne kulturne 
prireditve le privabljajo veliko 
občinstva. To se je pokazalo že na 
začetku, saj je bila predstava z 
obema odličnima igralcema raz
prodana, pa še odkloniti so mora
li lepo število tistih, ki so si jo 
želeli ogledati. Tudi likovna raz
stava Z>aga / Ič^ iz Slovenske Bi
strice, z glasbenimi točkami so jo 
popestrili učitelji slovenjebi-
striške glasbene šole, je privabila 
Veliko obiskovalcev. Teden dni 
kasneje je bil koncert svetovno 
Znanega Greentcnm jazz benda. 
Poleg domačinov so prišli prizna-

glasbenike poslušat tudi od 
'Irugod. Precej zanimanja je bilo 
^ knjigo Franca Tobiasa Mesto 
^vih, nekoliko manj pa za nas-
ôp folklorne skupine iz Brazilije. 
V času brezskrbnih avgustov-
l̂̂ ih počitniških dni, ko je polet-

vročina dosegla svoj višek, pa 
1̂  bil več kot dobrodošel večerni 
koncert solistov komornega orke-
ĵ '"« IZ St. Petersburga z nadvse so-
''dno udeležbo občinstva. Gre za 
^'rhunski ansambel svetovnega 
^'ovesa, sestavlja ga sedemnajst 
^^listov, njihov umetniški vodja 
^^Mihail Gantvarg, v Slovenijo pa 
'^.prišel v okviru prireditev za 
^^ivljanje starih mestnih jeder, 
"̂ r̂kva in gradov. Takšen ansam

bel bi si Slovenska Bistrica in 
njene kulturniške institucije kaj 
težko privoščile, če ne bi bila 
občina vključena v vseslovenski 
projekt Imago Slcrveniae - Podoba 
Slovenije. 

Mogoče so k večjemu zaniman
ju ljudi za letošnje druge Starobi-
striške večere deloma pripomogli 
še lepi in topli poletni večeri, pa 
lep ambient notranjega grajskega 
dvorišča, ki postaja ljudem vedno 
bolj domač. Stane Gradišnik, 
ravnatelj Zavoda za kulturo Slo
venska Bistrica, je optimistično 
zatrdil: "Starobistriški večeri se 
bodo prijeli. Ljudje si kljub vse
mu želijo videti in slišati kvalitet
ne prireditve. To pa je tudi naše 
vodilo za prihodnje leto." 

Wc/a Topolovec 

P T U J S K A G O R A / VIKJORINOV VEČER V CERKVI MATERE BOŽJE 
K o n c e r t g o d a l n e g a k v a r t e t a F e g u š 

v OKVIRU 5 6 . VIKTORINOVEGA VEČERA BO KOT UVOD V SEPTEMBER • EVROPSKI 
MESEC KULTURE V PONEDELJEK, 7 . SEPTEMBRA, OB 1 9 . 3 0 URI KONCERT KVAR
TETA BRATOV FEGUŠ 

Letošnji september je razglašen za evropski mesec kulture. Društvo izobražencev Viktorina 
Rujskega s Ruja v tem okviru pripravlja dva večera. 

7. september, predvečer praznika Marijinega rojstva, posveča Viktorinov večer glasbi - Mozartu, 
Beethovnu in Dvoraku, v romarski cerkvi Matere Božje na Rujski Gori, "najlepšem in najpomemb
nejšem celostnem umetnostnem spomeniku, kar jih je zrela gotika ustvarila na slovenskih tleh - pravi 
Visoki pesmi slovenske gotike" (M. Zadnikar). V sozvočju predprazničnega občutja, Marijine cerkve 
in glasbe imenitnih skladateljev nas bo Godalni kvartet Feguš uvedel v evropski mesec kulture. 

Bratje Simon in Filip (prva in druga violina), Andrej (viola) in Jernej (violončelo) so mladi (15 do 20 
let) in zelo obetavni glasbeniki. Kot komorna skupina "godalni kvartet" delujejo od leta 1992. Od 1994 
so študentje Koroškega deželnega konservatorija v Celovcu. Redno se udeležujejo poletnih šol. Le
tos so se od 15. do 31. avgusta udeležili mojstrskega seminarja za godalne kvartete v Avstriji, ki so 
ga vodili znani profesorji iz Londona, Budimpešte, Brna in Prage. Frantje se zavedajo, da predvsem 
v glasbi drži stari kitajski rek: "Sposobnost, ki se dnevno ne poveča, dnevno nazaduje," Zato kot prid
ne glasbene mravljice dnevno povečujejo svoje sposobnosti in talente, ki so jim bili podarjeni, vse 
drugo pa morajo narediti sami s trdim delom. Seveda ob velikanski podpori staršev. 

Društvo izobražencev Viktorina Rujskega in Župnijski urad Rujska Gora, ki sodeluje pri pripravi 
prvega Viktorinovega večera v tem akademskem letu, vas pričakujejo v romarski cerkvi Matere Božje 
na Rujski Gori v ponedeljek, 7. septembra, ob 19.30 uri, na predvečer praznika Marijinega rojstva, 
na koncertu Godalnega kvarteta Feguš, 

Naslednji Viktorinov večer bo v petek, 25. septembra, ob 19.30 uri, posvečen zgodovinskim utrin
kom ptujskih samostanov. 

B.Č. 

RISE MIRKO KOSTANJEVEC 

Pri izvolitvi ustavnili 
sodniliov prevei politike 

Ker se bo štirim ustavnim 
sodnikom konec letošnjega 
oktobra iztekel devetletni 
mandat, en ustavni sodnik pa 
bo zaradi imenovanja za sod
nika evropskega sodišča za 
človekove pravice predčasno 
zapustil ustavno sodišče Re
publike Slovenije (RS), je 
predsednik RS 28. julija pred
lagal državnemu zboru (DZ) 
pet kandidatov za sodnike us
tavnega sodišča, ki vključno s 
predsednikom šteje devet 
sodnikov. 

• Predlog predsednika RS 
Naloga predsednika RS, da 

objavi poziv za zbiranje predlo
gov za možne kandidate za us
tavne sodnike, njegova pravica 
o izbiri kandidatov itd. je 
določena v zakonu o ustavnem 
sodišču (Ur. I. RS, št. 15/94). Po
drobnih pogojev npr. glede na 
poklica, službe, morale itd., ki bi 
jih moral izpolnjevati kandidat za 
ustavnega sodnika, omenjeni 
zakon ne predpisuje. V 9.ČI. za
kona je le zapisano: "Za sodnika 
ustavnega sodišča je lahko iz
voljen državljan Republike Slo
venije, ki je pravni strokovnjak in 
je star najmanj 40 let." 

Po časopisni informaciji 
(Večer, 29/7-1998, str. 2) je 
predsednik RS sprejel 16 kandi
datov ustavnih sodnikov. Med 
predlaganimi kandidati sta bila 
tudi poslanec SKD dr. Miroslav 
Mozetič in poslanec ZLSD dr. Ci
ril Ribičič, ki ju pa ni na seznamu 
petih kandidatov, ki ga je pred
sednik RS poslal državnemu 
zboru. Svojo izbiro kandidatov 
je predsednik RS deloma poja
snil v razgovoru z novinarko Dar
ko Zvonar Predan, ki je bil ob
javljen v Večeru v soboto, 25/7-
1998, pod naslovom:"V tej 
vročini sem res rad v senci". V 
tem razgovoru je predsednik RS 
med drugim izjavil, da gre za od
govorno izbiro ljudi, ki bi glede 
na vlogo ustavnega sodišča op
timalno opravljali funkcijo ustav
nega sodišča; da si je glede 
strokovnosti kandidatov poma
gal s kriteriji, ki jih za sodnike 
Vrhovnega sodišča opredeljuje 
posebni zakon; da razume us
tavno sodišče kot tisto ustano
vo, ki naj bi jo sestavljali ljudje, 
pri katerih je kakršenkoli dvom o 
njihovi nepristranskosti oziroma 
navezanosti na katerokoli kon
kretno politično opcijo odveč. 
Če bi bile razmere v državi dru
gačne, recimo temu posttranzi-
cijske, potem strankarska pri
padnost sama po sebi ne bi bila 
več pomembna, tako pa žal je. 

Kolikor sem lahko ugotovil po 
razgovoru z nekaterimi državlja

ni, jih je večina omenila, da je 
predsednikov predlog kandida
tov za ustavne sodnike dober in 
da bo DZ izvolil za sodnika vseh 
5 kandidatov. 

Kot je znano, DZ ni izvolil za 
ustavnega sodnika Janeza Me
telka, sodnika vrhovnega 
sodišča, in vrhovnega tožilca dr. 
Zvonka Fišerja, ker nista zbrala 
potrebnih 46 glasov. Dr. Fišerju 
so očitali, da je vlagal v letih 
1970 - 1980 obtožnice proti 
razširjevalcem sovražne propa
gande. Kakšne pomisleke so 
imeli tisti poslanci proti izvolitvi 
za sodnika ustavnega sodišča 
Janeza Metelka in zakaj so gla
sovi proti pri vseh petih kandida
tih, se iz razprave, ki je v bistvu 
sploh ni bilo, ne da dognati. 
Značilno je, da noben predlaga
ni kandidat ni bil izvoljen sogla
sno, temve se je veliko poslan
cev izreklo pri vseh kandidatih 
proti. (Rezultate glasovanj glej v 
"Večeru" 29/7-1998.) 

Po mojem mnenju bi na 
vprašanje, zakaj so poslanci 
tako različno glasovali, lahko 
odgovorili tudi takole: Za mnoge 
poslance ni bila odločilna stro
kovnost posameznega kandida
ta, temveč so pritisnili na tipko in 
glasovali "proti", ko so bodisi od 
svoje stranke bodisi kako dru
gače izvedeli, da kandidat za us
tavno sodišče ni član ali pristaš 
njihove stranke. Tako odločanje 
nekaterih poslancev se mi zdi 
neodgovorno in zato jim pripo
ročam, da si prečitajo in se za
mislijo nad izjavama šefov 
zavrnjenih kandidatov, objavlje
nima tudi v Večeru 30/7-1998. 
Ker sta omenjeni izjavi zanimivi 
tudi za širši krog občanov, se mi 
zdi prav, da ju citiram tudi v Ted
niku! 

Predsednik vrhovnega sodišča 
RS mag. Mitja Deisinger je izja
vil: "Ob neizvolitvi vrhovnega 
sodnika Metelka za ustavnega 
sodnika sem pretresen in 
ogorčen. Tudi sam sem bil žrtev 
tovrstne lustracije v državnem 
zboru, enako kot kasneje dr. 
Jambrek in sedaj vrhovni sodnik 
Metelko. Poslanci so brez 
kakršne koli razprave, le s priti
skom na tipko izločili človeka, ki 
je vrhunski pravnik, načelen, 
pošten, z visokimi vrednostnimi 
merili, skratka človek, ki bi brez 
dvoma moral postati ustavni 
sodnik. Sprašujem se, kdaj bo 
veter demokracije pregnal to 
usedlino v dolini šentflorjanski," 

Generalni državni tožilec dr. 
Anton Drobnič pa je rekel: "Dr. 
Fišer je nedvomno eden naj
boljših strokovnjakov na tožilst
vu, če ne najboljši, ki se prak
tično in teoretično ukvarja s ka
zenskim pravom. Imam ga za 
skrajno poštenega in odgovor
nega človeka. Ob izidu v parla
mentu mi je zelo žal - ne samo 
zaradi Fišerja, ampak tudi zaradi 
slovenske države, ki najt)oljše 
strokovnjake odklanja na tak 
način. Če je Fišer česa kriv, za
kaj mu tega niso povedali že 
prej? Fišerjevo vlogo v procesu 
proti duhovnikoma in gospodin
ji, to so mu, sodeč po poročanju 
medijev, očitali poslanci, na
tančno poznam, ker je vrhovno 
sodišče to sodbo razveljavilo na 
mojo prošnjo. Reči moram, da 
sta obtožba, ki jo je zastopal 
Fišer, in sodba, ki jo je izrekel te
danji sodnik, sedaj pa tudi eden 
vrhovnih tožilcev, za tiste čase in 
razmere, za tedanjo sodno prak
so skupaj s tedanjo pravno zna
nostjo naravnost nedolžni. Zato 
se šudim, da so poslanci to vzeli 
kot argument za neizvolitev. 
Slišal pa sem, da so navajali še 
druge zadeve, tudi neresnice. 
Žal mi je, da imamo tako Slove
nijo." 

• Ali bi bilo umestno spre
meniti postopek za predlagan

je kandidatov za ustavne sod
nike, njihovo izvolitev in način 
sprejemanja ustavnih odločb 

Tako kot pri prešnji se je tudi 
pri sedanji izvolitvi ustavnih sod
nikov pokazalo, da so politične 
parlamentarne stranke oz. njiho
vi pripadajoči poslanci dali pozi
tivne glasove predvsem "svojim" 
kandidatom in da so ustavni 
sodniki izvoljeni oz. neizvoljeni z 
minimalno večino. Tako izvoljeni 
ustavni sodniki niso pozabili 
svoje pripadnosti političnim 
strankam in so pri svojih odločit
vah v nekaterih zadevah glaso
vali v skladu s stališči svojih 
strank. Ko je neka ustavna 
odločba, s katero se rešuje tudi 
važno politično ozračje, sprejeta 
s 5 proti 4 glasovi vseh ustavnih 
sodnikov, kot npr.odločba o 
oceni ustavnosti zakona o refe
rendumu in ljudski iniciativi (Ur. 
I. RS št. 34/96), odločba o oceni 
ustavnosti vprašanj, vsebovanih 
za nameravani razpis referendu
ma o spremembah in dopolnit
vah zakona o denacionalizaciji 
(Ur. I. št. 34/97) in še druge, je 
težko prepričati politike in pa tis
te državljane, ki poznajo progra
me političnih strank - dostikrat 
pobudnic za oceno ustavnosti -
in ki poznajo politične in vred
nostne nazore posameznih us
tavnih sodnikov, da pri 
odločanju niso bili merodajni 
samo pravni, temveč tudi poli
tični argumenti. 

Da bi bile ustavne odločtDe 
sprejete bodisi soglasno bodisi 
s čim večjo večino glasov, bi bilo 
mogoče doseči: 

a) kandidirati "prave" kandidate 
za ustavne sodnike, kar se pred
sedniku RS glede na sedaj vel
javni kandidacijski postopek ni v 
celoto posrečilo. Zato bi po mo
jem mnenju morali podpreti za
misel sedanjega ustavnega sod
nika mag. Matevža Krivica, pri
kazano v članku"Nesporazumi v 
ustavnem sodišču (Sobotna pri
loga Dela dne 28. 6. in 5. 7. 
1997), da naj bi kandidacijski 
postopek za izvolitev ustavnih 
sodnikov zakonsko tako dopol
nili, da bi se še pred odločitvijo 
predsednika RS o tem, katere 
kandidate bo predlagal parla
mentu v izvolitev za ustavne 
sodnike, izvedlo še "zaslišanje" 
vseh kandidatov pred posebnim 
parlamentarno-strokovnim for
umom. Po zaslišanju naj bi ta 
forum podal oceno oziroma svo
je mnenje o sposobnosti posa
meznega kandidata za 
izvrševanje sodniške funkcije, 
kar bi pripomoglo predsedniku 
RS in parlamentu do pravilne 
odločitve; 

b) izvoliti predlagane kandida
te ne, kot je to sedaj določeno 
po 1. od.st. 14 čl. zakona o ustav
nem sodišču, z večino glasov 
vseh poslancev, temveč z 2/3 
večino glasov vseh poslancev. 
Čeprav do sedaj predloga za 
spremembo omenjenega 14. čl. 
državni zbor ni sprejel, je upati, 
da bodo poslanci nekoč upošte
vali mnenje pravnih teoretikov in 
praktikov, med katerimi je brez 
dvoma tudi mag. Matevž Krivic, 
ki v prej omenjenem članku do
kazuje potrebo in korist izvolitve 
ustavnih sodnikov z 2/3 večino 
glasov vseh poslancev; 

c) spremeniti in dopolniti čl. 41 
prej omenjenega zakona o us
tavnem sodišču tako, da bi 
določili nekatere zadeve, o kate
rih bi ustavno sodišče odločalo 
le s kvalificirano večino (npr. z 
2/3) glasov vseh sodnikov. Če 
take večine ne bi bilo možno 
doseči, potem bi ostala zadeva, 
ki je bila poslana sodišču v oce
no ustavnosti in zakonitosti, ne
spremenjena. 
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Samozdravlienie 
Kadar s e okolje spremeni na dobro ali slabo, smo se prisiljeni prilagajati. Tudi 

vsako življenjsko obdobje zahteva delo na sebi. Prilagajanje nam jernije energijo ali pa jo za
vestno "investiramo" v s ebe . Spremembe potrebujemo kot počitek. Če jih je premalo, nam je 
dolgčas, če pa jih je preveč, se lahko zgodi, da postanemo neuravnoveščeni. Izgubimo cilj, svo
jo "rdečo nit". Jasno je, da se moramo čimprej razbremeniti, opustiti nekatere zastarele navade 
in ugotoviti, kaj nam je v tem življenjskem obdobju najpomembnejše. 

Energijo, ki jo navadno usme
rimo v skrbi, bi lahko preusme
rili v spremembe samega sebe, v 
prilagajanje dogodkom in času. 

Poskušajmo razmišljati pozi
tivno in ustvarjalno. Težko je, 
če je sprememb več, kot smo jih 
v nekem trenutku zmožni brez 
težav sprejeti. 

Življenje je nenehno ustvar
janje. Ko stopimo v stik sami s 
sabo, stopimo v stik z bistvom 
življenja. Žrtve bolezni postane
mo zaradi praznin v svojem 
poznavanju samega sebe. Če 
hočemo spremeniti svoje telo, 
ga pozdraviti, moramo najprej 
spremeniti svojo zavest. Niti 
dva človeka svojega telesa ne 
doživljata enako. 

Največji sovražnik obnavljan
ja in zdravega stanja telesa je na
vada. Če se telesnih procesov ne 
zavedamo, to ne pomeni, da jih 
ni. 

Morali bi uskladiti zavestno 
zavedanje z nezavednim. S spre
membo starih vzorcev življenja 
in razširjanjem zavesti se nam 
odpirajo neslutene in neznane 
možnosti za ozdravitev in boljše 
življenje. 

Človek se nenehno giblje med 
ravnovesjem in neravnovesjem. 
Veliko telesnih funkcij je vsak 
čas motenih, to pa pomeni, da je 
vsako trdno določanje zdravja 
nesmiselno. Veliko ljudi si z leti 
nakopiči obilo zadržanih čus
tev, posledica tega pa je bolezen. 

Dejansko je naše telo vedno 

pripravljeno za življenje v SE
DANJOSTI , preteklost ga obre
menjuje, spravlja v bolezen. Za
vedati bi se morali sebe tukaj in 
sedaj. Sedanjost nam ponuja 
življenje in izkušnje. Naš no
tranji svet je poln zapletenih 
razmerij iz preteklosti, če z nji
mi nismo razčistili. Ti dogodki 
niso več takšni, kot so se v resni
ci zgodili, ampak pogosto 
takšni, kakršne mi želimo pri
kazati sebi in drugim.Na takšen 
način nastanejo blokade, najprej 
v našem umu in potem v telesu. 

Poskušajmo biti eno s spre
membami, ki so neizogibne. 
Svet zunaj nas odseva našo no
tranjo resničnost. Medčloveški 
odnosi so ogledalo, v katerem se 
lahko nenehno ogledujemo in 
napredujemo. Lahko se trudi
mo v smeri brezpogojne ljubez
ni, neobsojanja sebe in drugih, 
celovitega dojemanja življenja. 

Uživanje v življenju pomeni 
uspešno ukvarjanje s celoto živl
jenja. 

Napeto, konfliktno obnašanje 
je stresno obnašanje in moti po
tek energije v telesu. Umirjeno 
vedenje, ki izhaja iz prijaznosti 
do sebe, pripomore k uravno-
vešenju naše energije. Negativ
na čustva, kot so strah, jeza, 
pohlep in zavist, podirajo rav
novesje življenjske energije. 
Ljubezen je najmočnejše pozi
tivno čustvo in najmočnejše 
zdravilo. Poiščimo ljubezen na 
njenem izviru, v naravi, v sebi 

samem. Ugotovili bomo, da več 
kot dajemo, več sveže ljubezni 
priteka k nam. 

Ljubezen ni omejena s časom 
in prostorom, in ko smo z njo ali 
v njej, pozabimo, da obstaja čas. 
Z ljubeznijo pomislimo na svoje 
najbljižne in si naredimo načrt 
za ureditev ustreznih, uravno
vešenih odnosov z njimi. Ni po
trebno nič drugega, kot sprostiti 
se in dajati. 

LJUBEZEN 
Podarjam ljubezen 
brez meja, pogojev, omejitev 

Z njo lahko počneš 
kar želiš 

S smrekovo vejico 
božam tvoj obraz 

V praznini polnosti duše 
uzrem 
iskrico 
v naslednjem trenutku 
močan ogenj 
Iščem v svetovih 
pod smrekami 
brez meja in časa 

Brezpogojno zaljubljena 
v ljubezen. 

(Antonija Krajnc, Polnost, prazni
na, pesniška zbirka 98) 

NASVETI 

49, nadaljevanje 

DRUŽINA 
NEVROTIČNEGA 
OTROKA - 3. nad. 

Otrok kot 
nadomestek 
za zakonca 

Osnovna značilnost te dina
mične interakcije je, da otrok v 
podzavestni fantaziji očeta ali 
matere zavzame vlogo ne
kakšnega nadomestka za drugo-
spolnega zakonskega pannerja. 
Za razliko od prej omenjene vlo
ge, ko so starši silili otroka v vlo
go starih staršev, jih tu silijo v 
vlogo nekakšnega "ljubimca". 

Med 4. in 5. letom starosti 
otroka pride do posebno tesne 
navezanosti deklic na očeta in 
dečkov na mater. To je povsem 
normalno. D r u ^ č e je, če se ta 
erotična navezanost fiksira in 
ohrani preko določenega živl-
jensk^a obdobja (psihoanaliza 
je prepričljivo orisda posledice 

lega m po mnenju S. hreuda je 
U) celo eden glavnih vzrokov /.a 
številne oblike nevroze). 

Do tega, da pričakuje eden od 
staršev od otroka, da mu bo na
domestil zakonskega partnerja 
(in tako delil z njim vse proble
me in interese, mu stal ob strani 
in mu pomagal skozi življenje), 
pride posebno tedaj, če so starši 
ločeni, če ne živijo skupaj ali pa 
je eden od njiju umrl. V to po
sebno zvezo z enim od starcev 
(in z nalogo, da odškoduje enega 
od staršev za vsa razočaranja, ki 
mu jih je prizadel partner) so 
otroci pahnjeni večkrat tudi v 
neharmoničnih zakonih. Izmed 
drugih piholoških dejavnikov, 
ki večajo verjetnost, da se bo 
znašel otrok v tej vlogi, je tudi 
osebnostna nezrelost matere ali 
očeta. 

Podrobna analiza staršev, ki si
lijo otroka v vlogo nadomestka 
za zakonca, pokaže na nezrelo 
seksualnost Zato je blizu zakl
juček, da je eden od raalogov za 
taka pričakovanja staršev njiho
va bojazen pred lastno spolnost
jo. Pri očetih je to podzav^tni 
strah pred kastracijo, pri mate

rah pa strah pred moško agresi
jo. 

Opazovanja tudi kažeje, da 
imajo preveč skrbne matere, ki 
težijo po pretiranem in prete
snem kontaktu s svojimi sinovi, 
kar po vrsti težave v spolnosti. 

Nadaljnji razlog za siljenje 
otroka v to vlogo najdemo v 
pričakovanju staršev, da bo 
otrok tak, kot so želeli, da bi bil 
njihov partner, ki pa tak v resni
ci ni. 

Tudi žene, ki trpijo za t.i. 
'moškim kompleksom", se nagi
bajo k temu, da potisnejo otroka 
v vlogo zakonca. Nezadovoljne s 
svojo ženskostjo in negotove vi
dijo v sinu kot "delu sebe" nado
mestek svojih ženskih po
manjkljivosti, simbolični dokaz 
svoje moškosti in moči. Ta raz
log opazimo zlasti pri ženah, ka
terim so dali v otroštvu vedeti, 
da so si starši namesto njih bolj 
želeli sinove ali katerih očetje so 
podcenjevali ženske nasploh. 

Še oekaj o otroku vlogi nado-
ra^tka za zakonca pa še nas
lednjič. 

mag. Bo|an Sinko 

Mineštre 
Vroči poletni dnevi, ko kuhamo bol j na h i t ro , se počasi 
iztekajo i n zopet bo kuhanje zanimivejše. Zanimive za 
pripravo i n izziv za kuharje i n gospodinje pa so tud i 
mineštre oziroma juhe, k i j i h lahko ponudimo kot sa
mostojen obrok. 

Že sama beseda pove, da gre 
za jed, ki je zelo raznolika po 
svoji vsebini in vsebuje zelenja
vo, meso, testenine ali riž. Rav
no zaradi svoje raznolikosti so 
to jedi, ki so pr imerne za samos
tojen obrok, saj so dovolj nasit-
ne in tudi pokrivajo vse hranil
ne snovi, tako da dobimo polno
vreden obrok. 

Mineštre veliko pogosteje pri
pravljajo na Primorskem, pose
bej veliko različnih pa poznajo 
Italijani. Najpogosteje jih pri
pravljamo iz ribjega, telečjega 
ali kokošjega mesa, okus pa jim 
zaokroži dodatek surovega mas
la . Za vzhodnoevropske 
mineštre pa je značilno, da jih 
pripravljajo iz govejega mesa in 
jim pogosto dodajajo tudi rdečo 
peso. 

Vse mineštre zahtevajo, da do
dajamo posamezne sestavine v 
takih časovnih razmikih, da so 
kuhane obenem. Se posebej mo
ramo paziti takrat, kadar upora
bimo nežne sestavine, ki so hi
tro kuhane, na primer meso rib, 
nežna zelenjava, kot so cvetača, 
brokoli, bučke in por, ter sesta
vine, ki potrebujejo daljši čas to
plotne obdelave, kot so stročji 
in suhi fižol. 

Mineštre tik pred serviranjem 
zgostimo. Za zgostitev so pri
merne testenine, ki so po svoji 
obliki čim manjše, ali riž. Tako 
testenine kot riž damo kuhat v 

zadnji četrtini kuhanja oziroma 
najmanj 10 minut pred servi
ranjem jedi. 

Okus večine minešter iz
boljšamo z naribanim parmeza
nom. Zaradi njegovega 
močnega okusa je priporočljivo, 
da ga ponudite posebej v stekle
ni skodelici in si ga vsak po želji 
potrese po mineštri. 

Pri nas pogosto pripravljamo 
mineštro di verdura. To slavno 
mineštro Itahjani pripravljajo 
tudi poleti, jo hranijo do kosila 
na sobni temperaturi ter je pred 
serviranjem ne pogrejejo. Pri
pravijo jo iz 15 dekagramov su
hega belega fižola, ki ga čez noč 
namočijo in ga do polovice sku
hajo v slani vodi. Posebej na 
olivnem olju prepražimo 2 ko
renčka, 2 čebuli in 4 stebla 
belušne zelene. Vso zelenjavo 
narežemo na kocke. Zalijemo s 
kostno juho ali osnovo ter doda
mo lovorjev list in beli fižol sku
paj s tekočino vred. Ko juha po
novno zavre, dodamo 2 pora, 15 
dag stročjega fižola, česen, sol in 
poper. Pokrijemo in kuhamo 
najmanj 5 minut . Nato dodamo 
majhno razcvetkano cvetačo in 
10 dekagramov kratkih makaro
nov. Testenine skuhamo al den-
te, to je tako, da so pri ugrizu 
čvrste. Dodamo 2 narezani 
bučki ter 3 olupljene in seseklja
ne paradižnike. Kuhamo še 5 
minut . Iz mineštre poberemo 

lovorjev list ter dodamo še bazi
liko in peteršilj. Mineštro ponu
dimo skupaj s parmezanom. 

Zelo znana je tudi mineštra 
alla fiorentina. Za to različico 
mineštre di verdura na 2 žlicah 
olivnega olja prepražimo sesekl
jano čebulo, str strok česna in 
koščke surove gnjati. Dodamo 
na koleščke narezan por, glavico 
grobo sesekljanega zelja in 40 
dekagramov namočenega drob
nega fižola ter prilijemo toliko 
mesne juhe, da je zelenjava po
krita. Juho počasi kuhamo pol 
ure . Iz nje vzamemo približno 
četrtino zelenjave, jo pretlačimo 
in vsipljemo nazaj v juho. Do
damo žličko svežega rožmarina 
in juho kuhamo še 5 minut . Po
nudimo jo z opečenimi kruhovi
mi kockami. 

Ribjo mineštro pripravimo po
dobno kot mineštro alla floren-
tine, le da izpustimo fižol, od ze
lenjave uporabimo vsaj 5 raz
ličnih vrst in ob koncu kuhanja 
v mineštro zakuhamo na 
koščke narezan poljubni ribji 

file in riž. Zraven 
ponudimo par
mezan. 
Nada Pignar, 

učiteljica 
kuharstva 

P I Š E : I N G . M I R A N G L U Š I Č / ^ V VRTU ^ 

Vrt pred jesenjo 
Kljub vremenskemu pregovoru: "Kakor je zadnji dan avgusta, taka je
sen bo - lepa ali pusta," bo za vrtnarja v obeli primerili jesen lepa in ve

sela, ker mu vrt in narava z jesenskimi plodovi bogato povrneta in poplačata vanju med 
letom vloženi trud. 

V SADNEM VRTU imajo sadjarji v tem času naj
več opravil pri obiranju in spravilu sadja. Pridelano 
sadje uporabimo na različne načine: največ ga 
porabimo v svežem stanju, plodove trpežnejših 
sadnih vrst in sort shranimo, drugorazredno in po
kvarljivo sadje pa predelamo v kakovostnejše sad
ne proizvode. Trpežnost in kakovost sadja je od
visna poleg negovanja v pridelavi med letom in 
njegovega zdravstvenega stanja še od izbire pra
vega časa ter načina obiranja in spravila. Pri sad
ju, ki smo ga namenili sprotni porabi v svežem 
stanju in predelavi, počakamo, da dobro dozori in 
da doseže užitno zrelost. Sadje pa, ki smo ga na
menili za hrambo, oberemo in spravimo, brž ko 
doseže drevesno zrelost. Sadje za hrambo naj bo 
obrano in ne trošeno. Plod mora imeti pecelj, s 
čimer se zavaruje pred okužbo s skladiščnimi gli
vičnimi boleznimi in prepreči izhlapevanje sokov iz 
plodu. Od udarcev ali vbodljajev raznih insektov 
poškodovani plodovi nimajo skladiščne trpežnos-
ti. V shrambo spravljamo na nočno temperaturo 
ohlajeno sadje, ki ne sme biti rosno ali vlažno. V 
sadnem vrtu sproti pobiramo samoodpadlo in 
nagnito sadje ter ga odstranjujemo, da 
zmanjšamo možnost okužb zdravega sadja. 

Malinam, ki so prenehale ploditi in je letošnji pri
delek z njih pospravljen, takoj po obiranju izrojene 
poganjke pri tleh porežemo in sežgemo, da hkrati 
uničimo zalego malinove muhe, ki je med tem že 
zalegla v stržen malinovih stebel. S koreninsko za
snovo vred odstranimo tudi nedoraščene po
ganjke, ki grme samo prekomerno zgoščujejo in 
zasenčujejo. Glede na vzgojno obliko pustimo v 
grmu tri do pet najbolje raščenih letošnjih po
ganjkov ali v vrsti na razdalji 15 cm stebliko od ste-
blike in jih privežemo na oporo. 

Jagodnim grmom, ki so prenehali ploditi, od
stranimo stare izsušene in od bolezni napadene 
liste ter pritlike, da jih ne bi ovirale pri obraščanju 
in utrjevanju za prezimitev. 

V OKRASNEM VRTU v začetku septembra po
svetimo še posebno skrb negi vrtnic. Te v tem 
času preživljajo neko krajšo, skoraj neopazno ob
dobje počitka, ko si nabirajo moči za ponovno 
vcvetanje v jeseni. Oplevemo jih in plitvo obdela
mo zemljo med in pod grmi. Nasad pognojimo z 
lahko topnimi mešanimi gnojili, posebej pripravlje
nimi za vrtnice, in to s poslednjim letošnjim od
merkom. Porežemo poganjke z odcveteiim cvet

jem ali jih krajšamo za 4. ali 5. brstom, da vzpod
budimo novo obraščanje s cvetnimi poganjki. V 
jeseni se vremenske razmere spremene toliko, da 
je listje več časa mokro, zato se ob tej še poletni 
ugodni toploti še posebej na mlade poganjke na
glo širijo plesen, rja in črna listna pegavost. S po
gostejšim škropljenjem preprečujemo okužbe, da 
bi rastline čim dalje ohranili zdrave in sposobne za 
cvetenje. 

Čeprav je čas za sajenje večine vrst spomladi 
cvetočih čebulnic konec septembra in v oktobru, 
pa čebulice amarilisa, jesenskega žafrana, podle-
ska, cesarskega tulipana, bele lilije in zvezdnice 
posadimo že v poznem poletju - v prvi polovici 
septembra. Globina sajenja čebulnic je trikrat tako 
globoko, kot je njihova debelost. 

V ZELENJAVNEM VRTU v začetku septembra 
sejemo špinačo, katere liste ob ugodni in dolgi je
seni nabiramo še pozno jeseni, sicer pa vse do 
pomladi. Špinačo pridelujemo zaradi sočnih, veli
kih zelenih listov z veliko vsebnostjo listnega zele
nila, kar ji daje veliko prehrambeno in zdravilno 
vrednost. Med zelenjadnicami je edina, ki v ob
dobju krajših dnevov v listu nakupiči toliko listne
ga zelenila z izredno veliko vsebnostjo rudnin, vi
taminov in drugih, še posebej za mladi človeški 
organizem koristnih snovi. Sejemo jo v vrste 20 
cm narazen, v vrsti pa 2,5 do 3 cm med semeni. 
Zahteva dobro pripravljeno in humozno bogato 
zemljo. Posevek vse od kalitve naprej skrbno ne
gujemo, ga okopavamo in plevemo. Špinača je 
občutljivejša na zapleveljenost kot druge vrtnine, 
plevel kurja črevca pa jo že v kratkem času 
zaduši. Za naše vremenske in talne razmere so 
priporočene sorte novozelandska plazeča in nor-
vak, za jesensko setev pa je najboljša sorta mata-
dor, ki razvije še posebej velike ^mehurjaste tem-
nozelene liste in dobro prezimi. Špinačo je pripo
ročljivo zavarovati s prekrivali, če smo jo sejali na 
lege z ostrim zimskim mrazom. 

V prvi polovici septembra je tudi čas za 
vlončevanje peteršiljevih korenov, ki jih pozimi v 
toplih in svetlih prostorih silimo za boljše 
obraščanje in obnovo listne rozete. Pa tudi setev v 
okenska korita je še v tem času mogoča, da bodo 
v zimskem času pri roki kot začimba okusni pe-
teršiljevi listi. 

Miran Giušič, ing.agr. 

KRVODAJALCI 
18. AVGUST - Janez Kocmut, Žabiak 59, Marjan 
Kirbiš, Markovci 13, Mirko Cuš, Bukovci 24/a, 
Boštjan Amon, Skorba 37/a, Branko Mlakar, Gra
jena 46, Andrej Kozel, Velika Varnica 6, Milan 
Arnuš. Podvinci 92/a, Jakob Janžekovič, Strejaci 
7, Janez^ombek, Ul. Nikole Tesla 21. Kidričevo, 
Zvonko Zabota, Mestni trg 4. Ruj, Jože Hentak, 
Dornava 119, Janez Tašner, Mestni Vrh 89. Ptuj, 
VojaVeličkovič, Potrčeva 48, Ruj. 
19. AVGUST - Stane Hon/at, Majšperk 30. 
20. AVGUST - Alojz Kovačec, Formin 4/a, Albin 
Intihar, Gerečja vas 12. Martin Potočnik, C. 8. av
gusta 8, Ru . Dušan Furek, Draženci 87/a, Ivan-
ka Vidovič, Kraigherieva 27, Ruj, Anton Cenar, 

Mezgovci 55, Vida Kovačec, Formin 4/a, Sandi 
Roškar, Pobrežje 146, Danilo Krajnc, Arbajterje-
va 7, Ruj, Franjo Bezjak, Art>ajterjeva 3, Ruj. 
Alojz Cajnko. Zagrebška 12, Ruj, Miran Jagari-
nec. Spuhlja 108, Boris Spindler. Prerad 40, Ivan 
Simenko, Krčevina pn Vurbergu, Tone Ceh, Ul. 
Jožefe l^cko 24, Ruj, Daniel Roškar, Goušnica 
146. Viktorija Breznik, Podvinci 95,'a, Darko Vol-
kner, Žgečeva4. Ruj, LeonidaOzimek. Anželova 
11. Ruj, Stanko Frčeč, Apače 175, Olga 
Šoštarič, Rimska pl. 17, Ruj, Janko Fras, Flege-
ričeva 1, Ruj, Franc Majerič, Sagadinova 13. 
Ruj, Dragica Gajšek, Vintarovci 73/a, Marica Vi
dovič, Dolena 19/c. Samo Kočevar, Dravska 3. 
Središče ob Dravi, Stanko Hrit>eršek, Stojnci 
137/c. Franc Segula, Potenšak 17. Janez Malin-

ger. Skorba 27/c, Franc Pšajd, Črmija 5, Vladimir 
Zagoršek, Dornava 145, Janez Korent, Črnrtja 
20, Branko Mohorko, Apače 284, Anita Stana, 
Stojnci 102, Milan Krajnc. Grajena 36, Anica 
Brmež, Sela 35, Roman Kostanjevec, ZagojiS 
21, Željko Cmrečnjak, Ul. 1. maja 6, Ptuj, Milan 
Plohi, Rucmanci 48. Jožica Unuk, Kraigherjeva 
18. Ruj. Stanislav Molnar, Krčevina83, Franc Ko
zel. Zaki 37/a, Miha Peklar. Zg. Duplek 53, a. Alojz 
Ters, Klinetova 10, Maribor, Vinko Gorjup, Dra
gonja vas 12. Jože Lisec. Truba-̂ jeva 6. Ruj. Vla
do Perhač. Mestni Vrh 7, Ruj, Drago Vrtič, Dor
nava 136, Anton Cigiar, Rimska ploščad 21, RUJ-
Drago Furek, Hajdoše 39, Tomaž Kaučič, 00-
pleska 55, Maritx)r, Vladimir Gajšt. Sestrže 99 
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ZANIMIVOSTI 

pTUJ / POOSTREN NADZOR PROMETA 

lUiialuiiene veljajo ceslno-
promehil prci^^isi? 
p o č i t n i c j e i c o n e c , u l i c e i n c e s t e s o p o l n e u d e l e ž e n c e v v p r o 
m e t u . N a j v e č j e p e š c e v , p r e d v s e m š o l o o b v e z n i h o t r o k . V 

J a v n o s t i s e s p e t š i r i j o o p o z o r i l a : P a z i t e , š o l a r j i n a c e s t i ! 
Policisti so se pripravili na 

povečan obseg prometa, vendar 
je ne morejo pojavljati na vseh 
jnestih ob cesti, zato sami 
poskrbimo za varnost. 
Ponovno sem se s policisti od

pravil na ceste. Cestne nevarnos
ti sta mi pokazala policista Go-
jazd Vouk in Milan Kolednik. 
Mirno nedeljsko popoldne ni 

ravno prineslo težav v prometu, 
tako da je bilo njuno delo osre
dotočeno na nadzor prometa. 
Ugotavljali smo, da je novi za
kon prinesel kar nekaj dobrih 
sprememb. Vsi vozniki so pripe
ti z varnostnimi pasovi, alkoho-
liziranih je zelo malo, prav tako 
pa se je vožnja nekoliko umirila 
in upočasnila, čeprav ob pogledu 
na policijski avtomobil nekateri 
pretiravajo s počasno vožnjo in 
bi jih bilo potrebno kaznovati 
zaradi takšnih prekrškov. 

Tik ob koncu našega dela smo 
naleteli na prometno nesrečo 
prve stopnje, kar pomeni manjša 
materialna škoda brez poškodo
vanih, kjer ni potrebna policij
ska intervencija, če se udeleženci 
dogovorijo med seboj. Vendar se 
to ni zgodilo, tako da sta policaja 
morala posredovati. Hrvaški 
voznik avtobusa je pri vzvratni 
vožnji v križišču poškodoval dva 
avtomobila za seboj. Najprej je 
hrvaški voznik trdil nasprotno, 
nato pa je vseeno priznal, saj je 
bilo preveč prič. Kot krivec bi 
moral plačati kazen (policaji 
lahko po novem zakonu pri ne
katerih nezgodah kaznujejo 
krivca brez prisotnosti sodnika 
za prekrške), ker pa denarja pri 
sebi ni imel, sta mu napisala 
položnico, čeprav smo že vna
prej vedeli, da ta ne bo nikoli 
plačana. Če pa bi bil v enakem 

položaju slovenski državljan, bi 
naša država že poskrbela, da bi 
na neki način poravnal dolg. 
Tako ostaja v zakono o cestnem 
prometu še vedno luknja, kako 
kaznovati tujce, ki pri nas 
povzročijo veliko hudih promet
nih nesreč. Naši vozniki pa v tu
jini svoje napake zelo drago 

plačajo, tudi z zaporom ali 
odvzemom osebnega avtomobi
la. 

Upamo, da bo začetek šolskega 
leta minil brez nezgod in da bo 
naša država poksrbela za vse 
kršitelje cestnoprometnih pred
pisov enako. 

Milan Krstne 

Nesreča, v kateri je bil udeležen tudi tuji avtobus. Foto: Nini 

"Dober dan, vozniško in prometno, prosim!" 

PREJELI SMO 
"Bavčarjev zakon" 
izloča Slovence po sve
tu iz denacionalizacije 

Kot je javnosti znano, je 27. 7. 1998 Državni 
zbor RS sprejel t.i. "Bavčarjev zakon", to je za-
l^on, s katerim je spremenjenih skoraj tretjina 
členov veljavnega Zakona o denacionalizaciji 
(ZDEN). Spremembe so bile sprejete kljub ja
snim in pogostim ter odločnim opozorilom 
Združenja lastnikov razlaščenega premoženja 
(ZLRP), da so spremembe protiustavne in proti-
evropske. 

Že naslednji dan po sprejetju "Bavčarjevega 
zakona" pa je Državni svet RS izglasoval veto na 
ta zakon. Ne zaradi njegove protiustavnosti, pač 
pa zaradi močnega nasprotovanja nekaterih, da 
bi se slovenski Cerkvi vrnilo premoženje v nara
vi, čeprav je to po sedaj veljavnem zakonu 
mogoče. 

Zaradi veta Državnega sveta bo moral Državni 
zbor še enkrat glasovati o tem zakonu in pri gla
sovanju pridobiti absolutno večino. 

Prizadevanja za spremembo oz. izničenje Za
kona o denacionalizaciji so bila že od vsega 
začetka silovita. Sile, ki niso mogle preprečiti 
sprejetja tega zakona novembra leta 1991, so bile 
uspešne pri zaviranju njegove realizacije. To so 
sile s komunističnimi miselnimi vzorci, ki so še 
vedno prevladujoče na slovenski politični sceni. 
Ker je Slovenska ljudska stranka trenutno koali
cijska partnerica Liberalne demokracije, ki je 
bila pobudnica za spremembo ZDEN, je glaso
vala za "Bavčarjev zakon". 

Vendar pa je v spremembah zakona ("Bavčar
jev zakon") nekaj toliko uničujočih sprememb, 
da bi izničile duha veljavnega Zakona o denacio
nalizaciji in onemogočile vrnitev lastnine. 

Že v 1. členu "Bavčarjevega zakona" je dodan 
novi 3. ods t , ki se glasi: 

"Če je imela fizična oseba iz 3., 4. in 5. člena 
tega zakona na dan 9.5. 1945 jugoslovansko 
državljanstvo, je tuj državljan upravičenec do 
denacionalizacije le, če je taka pravica na podlagi 
meddržavne pogode priznana tudi slovenskim 
državljanom v državi, katere državljan je upra
vičenec." 

To pomeni, da tuj državljan - naš rojak na tu
jem - čeprav ima tudi slovensko državljanstvo, 
ne more biti upravičenec, če med Slovenijo in to 
državo, katere državljan je, taka pravica ni obo
jestransko priznana z meddržavno pogodbo. 
Takšno določilo jemlje torej status upravičenca 
našim ljudem na tujem, npr. sedanjim državlja
nom ZDA, Argentine, Avstrije itd., kjer ni bilo 
nikoli ne komunizma in ne nacionalizacije, zato 
tudi takšne meddržavne pogodbe ni in je ne 
more biti. 

Pravosodni minister g. Marušič se sicer izgo
varja, da je ta formulacija"mišljena" predvsem za 
bivše jugoslovanske republike, vendar je to nere
sna, zavajajoča in nestrokovna razlaga, saj je 
vendar bistveno, kaj v členu piše. 

"Bavčarjev zakon" pa gre še dalje: V 2. točki 23. 
člena, kjer se dovoljujejo revizije že pravno
močnih odločb, piše, da je dopustno začeti pos
topek obnove - revizije: "in v drugih primerih, 
ko je bila premoženjska pravica priznana osebi, 
ki po določbah tega zakona ne more biti upra
vičenec". 

To pomeni, da če je naš rojak, razlaščenec - tuj 
državljan že pridobil premoženje, mogoče 
sprožiti revizijo odločbe, ker po 1. členu tega za
kona sedaj ne bi smel biti upravičenec. 

Tak poseg v že pridobljene pravice upravičen
cev in posebej pravice naših rojakov na tujem 
predstavlja nezaslišano diskriminacijo dela 
našega narodnega telesa. 

Prepričani smo, da takega zakona poslanci no
bene stranke, ki resnično spoštujejo zakone in 
ustavo, ne morejo potrditi. 

Predsedstvo ZLRP Slovenije: 
predsednik Martin Jaklič, dipl. ing. 

PREJELI SMO 
Zapoznela 
modrovanla! 

Zadnje čase je bilo na temo 
ureditve mansarde v OS Mladi
ka v časopisih Tednik in Večer v 
rubrikah "Pisma bralcev" kar ne
kaj prispevkov. Ti modrijani so 
glede omenjenih del dokaj kri
tični, celo ostri, pri vsem tem pa 
se sprašujem, kje so bili pred 
dvema letoma, ko je bilo potreb
no prepričevati občinske in 
državne veljake o nujnosti iz
boljševanja pogojev za naše otro
ke v tej (in tudi drugih ptujskih) 
šoli. Kje so bili takrat s svojimi 
"blestečimi prispevki" in veliki
mi besedami? Takrat bi bilo 
takšno javno izražanje mnenj 
zelo dobrodošlo in moje delo 

precej lažje ter bi nam takrat s 
skupnimi močmi in konstruk
tivnim sodelovanjem morda celo 
uspelo doseči tudi gradnjo pri
zidka. Sedaj pa avtorji nekih 
"strokovnih" pisem, ki se niso 
potrudili niti toliko, da bi si 
priskrbeli pravilne informacije 
glede omenjenih del, dajejo v nič 
ves trud in energijo, katero je 
bilo potrebno vlagati več mese
cev, da bo sedaj učencem in 
učiteljem vsaj malo lažje. Očitno 
se avtorji nekaterih pisem tudi 
sami zavedajo, da javnost zavaja
jo, saj nimajo niti toliko pogu
ma, da bi se pod članke podpiso
vali s pri imkom in imenom. 
Glede na to, da prihaja jesen in 
lokalne volitve, je po mojem 
mnenju namen takšnih člankov 
skoraj preveč prozoren in gre ne
katerim avtorjem bolj za zagot
avljanje političnih pozicij kot pa 

resnično za varnost otrok. Mor
da bi danes OŠ Mladika imela 
prizidek, če nekateri vodilni 
ptujski politiki in njihove stran
ke ne bi podpirali politike dajan
ja občinskega denarja za nad-
standardne pogoje okoliškim 
šolam, ko hkrati v sami M O Ptuj 
ni šole, ki bi izpolnjevala pogoje 
za devetletno šolanje. Na to in še 
mnoga druga dejstva bodo mora
li javnosti odgovoriti vsi tisti, ki 
so z vlaganjem amandmajev v 
mestnem svetu izsiljevali takšno 
izvajanje političnih odločitev na 
raznih področjih, vključno s 
šolstvom. 

Miro Letonja, 
član odbora za družbene dejav

nosti pri MS M O Ptuj 

TILENMROOLE/STRANISCAVANTIKI IN POIZKUS HIPOTETIČNE POSTAVITVE JAVNIH IN ZASEBNIH STRANIŠČ V PETOVIJI 

Oprostite, kie /e shoniue? 
10. I 
Stranišče je bilo samostojen 

prostor, ki je bil tako ozek, da je 
sedalna plošča segala od ene ste
ne do druge. V sredi je bila okro
gla odprtina, ki se je končala z h-
iakcem, izrezanim iz kroga v 
navpično stranico. Odprtina je 
^naka kakor pri javnih stra
niščih. Sedalna ploskev je bila 
verjetno lesena, ker je prijetnejša 
od hladne kamnite. 

^''"an/šče, eden od prostorov 
J Eine Stadt wie Rom, str. 

Stene so bile okrašene z okra
ski, v bogatih hišah pa morda 
tudi poslikane. V zasebnem stra
nišču ni take stopnice kakor pri 
javnem, kjer je sredi nje lijak 
(utor), pač pa je dvignjena stop
nica, ki je široka za celo širino 
prostora. 

V stranišče si prišel skozi hod
nik, ki se je odcepil v kuhinjo in 
stranišče, včasih pa so ga "skrili" 
pod stopnice, ki so vodile v 
zgornje nadstropje. Stranišče ni 
imelo vrat, pač pa so intimnost 
dosegli tako, da so ga od drugega 
prostora ločili z zaveso. 

Ob stranišču so imeli tudi po
sodo z vodo (vrč) in brisačo, 
morda že omenjeno paličico s 
spužvo, uporabnik pa si je, kakor 
danes časopis, velikokrat na stra
nišče prinesel knjigo. 

Domnevamo, da je bila kanali
zacija urejena tako kakor pri jav
nih straniščih, torej da je pod se-
dalom neprestano tekla voda. To 
domnevo potrjujemo zato, ker 
nismo zasledili pokrova, ki bi 
pokrival odprtino. Pokrov pa je 
gotovo zato, da zadrži neprijeten 
vonj in tudi muhe. Če je voda v 
stranišču neprestano tekla, teh 
neprijetnosti ni bilo. 

Mogoče pa je tudi, da je posoda 
z vodo, ki je narisana na nekate
rih slikah, služila odplakovanju 
odpadkov, kar pomeni, da je bila 
kanalizacija speljana izven hiše, 
voda pa morda ni neprestano te
kla pod straniščem. Takšno ka
nalizacijo so si verjetno lahko 
privoščile vse zasebne hiše. 

3 . P E T O V I J A 

NASTANEK MESTA 

Naselbina je na Ptuju že zelo 
stara. Ga. Jevremov mi je pove
dala, da so najstarejše najdbe, ki 
dokazujejo stalno naselitev, stare 
celih 5000 let.^ Le malokatero 
mesto se lahko pohvali s tako 
dolgo zgodovino. 

Ko so Rimljani tukaj postavili 
svoj vojaški tabor, je bil ta pros
tor torej že naseljen. Ga. Mikl-
Curk meni, da so se Rimljani na 
tem prostoru naselili iz tehle 
razlogov: 

- hidrološki (Drava), 
- konfiguracija tal (griči se 

končajo z grajskim gričem, ki 
varuje mesto), 

- ugoden položaj reke Drave 
(na tem mestu lahko prehodna), 

- trije vodotoki (Grajena, Stu-
denčnica, Dravinja), 

- primerna sestava tal in agrar
ni potencial (zemlja je morala 
preživljati legijski tabor seveda 
tudi preko zime - žito, krma, 
živina), 

- splavarstvo (rečni promet), 
- naravne dobrine (glina, po

horski marmor).^ 
Ugoden prehod preko Drave 

pod grajskim gričem je pripo

mogel, da se je Ptuj razvil tudi v 
pomembno prometno središče 
in mostišče rimske države."* 

Opombe: 
^ Najstarejša poselitev je z 

najdbami izpričana že v tretjem 
tisočletju pr. n. št. M. Jevremov, 
tipkopis, str. 1. 

^ Na tem prostoru so bila posel
jena plemena, ki so v okviru ple

menske zveze pripadala 
Noriškemu kraljestvu. Jevre
mov, tipkopis, str. l . 

^ Mikl-Curk, Ptuj 1993, str 
205-210. 

Curk, Ptuj. str. 7. Ne smemo 
pozabiti, da je tod peljala že us
taljena trgovska pot, imenovana 
"jantarjeva cesta". 

Načrt stanovanjske hiše s straniščem. Ljudje nekoč, str. 40 



IZ HASIH KMUeV 

HAJDINA / SREČANJE SOŠOLCEV NIŽJE GIMNAZIJE 

Zadnia generaci/cr 

Z a d n j a g e n e r a c i j a n i ž je g i m n a z i j e H a j d i n a 

Na hajdinski šoli so se srečali 
nekdanji sošolci, ki so pred 40 
leti končali nižjo gimnazijo. Og
ledali so si obnovljeno in prizi-
dano šolo, ki jim jo je razkazal 
sedanji ravnatelj Jože Lah. Nad 

njeno urejenostjo in lepoto so 
bili zelo navdušeni. 

Po ogledu so se napotili v 
bližnje gostišče, kjer so obujali 
spomine na šolska leta in se bo 
harmoniki prijetno zabavali vse 

do jutranjih ur. Ker so generaci
ja, ki ji čas že hitreje teče - saj 
veste, starejši kot je človek, 
krajša so leta - so si obljubili, da 
bodo srečanje redno obnavljali. 

A.J. 

ORMOŽ / GRADNJA OBVOZNICE PRI KONCU 

Otvoritev pref 
kot naiifovano 

Sedaj je že gotovo, da bo otvo
ritev ormoške obvoznice pred 
21. septembrom, ki je bil 
načrtovan za zaključek del. 
Nadzornik Milijan Senčar iz 
Družbe za državne ceste je po
vedal, da se sedaj pripravljajo na 
tehnični pregled ceste, opraviti 
morajo še manjša fmalizacijska 
dela in na nekaterih delih ceste 

dokončati asfaltiranje. Na neka
terih mestih morajo urediti tudi 
še talno in vertikalno signaliza
cijo. Potrudil i se bodo za lepo 
hor t ikul turno ureditev, seveda 
pa je pri tem treba upoštevati 
tudi letni časi in možnosti . 
Priključki na obvoznico ne 
bodo semoforizirani, priključek 

proti Ljutomeru pa bo imel ure
jeno javno razsvetljavo. 

Dela so potekal bolje, kot so 
načrtovali, kako pa se bo to po
kazalo na financah, pa zaenkrat 
še ne vedo, saj je za končni 
obračun treba počakati do zakl
jučka del. 

vki 

U r e j a n j e pr ik i jučl<a c e s t e v s m e r i L j u t o m e r a n a 
o b v o z n i c o p r e j š n j i t e d e n 

DORNAVA / DOMISELNI ROBI G O M B O C 

"Koze znojo biti 
tudi ubogljive" 

R o b i in n j e g o v i pr i ja te l j i p r a v i j o , d a j e p r i j e t n e j š e , č e t e v o z i j o k o z e k o t pa 
m e r c e d e s ^ . „ _ . ^ 

Trinajst letni Robi Gomboc iz D o m a v e j e vel ik ljubitelj živa
l i . S starši živi v s tanovanju, kjer n i m a možnos t i za n o b e n o 
žival. Vse svoje sanje in l jubezen do živali pa l a h k o uresn ič i 
pri svojih s tarih s tarš ih . Imajo n a m r e č kmet i jo i n Robi 
preživi več ino svojega č a s a tam. 

Poleg "običajnih" domačih 
živali, kot so pes, mačke, kure, 
zajci in druge^ so Robiju 
najljubše koze. Čeprav so zelo 
trmoglave živali, mu je uspelo 

naučiti jih kar nekaj spretnosti. 
Večkrat se poda z njimi tudi na 
izlet. Njegove koze namreč 
vlečejo voziček, ki je po velikos
ti prilagojen njihovi velikost. 

Prav zaradi tega je postal med 
svojimi vrstniki zelo priljubl
jen, saj se radi z njim popeljejo 
naokoli. Za to je bilo velilco 
možnosti med počitnicami, 
Robi se zelo rad pokaže s svoji
ma kozama. Ko se pojavi na ces
ti, je prava atrakcija tudi za 
odrasle voznike. 

Fotozapis: M. S/ecfn(aft 
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jgATISLAVCI / v LASTNEM VODOVODU BOUŠA VODA? 

družabno sreianle 
fb vaškem zajet ju 

še s k u p i n s k i p o s n e t e k p r e b i v a l c e v o b v a š k e m z a j e t j u v Z o r k o v i g r a b i 

Ljudje so skozi zgodov ino ubiral i raz l i čne pot i , da so pripel
jali v svoje h i š e p i tno vodo . Š e posebe j je b i l o to težavno v 
nekaterih prede l ih S l o v e n s k i h goric , kjer m o ž n o s t i za 
mestni vodovod ni b i l o . T a k o so tudi prebivalc i v nase l j ih 
Bratislavci, Zasadi i n U o š a k še vedno brez m e s t n e g a vodo
voda. Že pred 23 le t i pa so se nekater i organzira l i in p o svoji 
iznajdljivosti pripel ja l i v 22 gospodinjs tev vodo. 

Kot nam je povedal Franc No
vak, so v Zorkovi grabi zgradili 
vaško zajetje in vodovod. Po nji
hovem prepričanju je ta voda 
kvalitetnejša in boljša kot iz 
mestnega vodovoda, zato si za
enkrat ne želijo mestnega vodo
voda. Vsako leto pa si ob vaškem 
zajetju organizirajo tradicional
no družabno srečanje. Tudi v so
boto so ga imeli. Bilo je veselo in 
predvsem "mokro", saj je bilo 
vode dovolj. 

Jožef Hojnik, predsednik 
občinskega sveta občine Dorna-
va, je dejal, da so letos želeli tudi 
v Bratislavcih graditi mestni vo
dovod, zato so pred kratkim iz
vedli anketo. Prebivalci v 
spodnjem delu Bratislavcev si 
mestni vodovod želijo, zato jim 
bodo to omogočili. Po prvih 
izračunih bi izgradnja vodovoda 
potekala po enakih merilih, kot 
je potekala izgradnja v Vaškem 
odboru Strejaci. Seveda bi prebi
valci imeli možnost plačevanja 
na več obrokov - v 18 mesečnih 
obrokih bi morali plačati po de
set tisoč tolarjev. 

Tekst in foto: 
M. Slodnjak 

SALOVCI / SREČANJE KOLESARJEV 

Vsi na kolo 

U d e l e ž e n c i p r v e g a s r e č a n j a k o l e s a r j e v v Š a l o v c i h , p r e d e n s o odr in i l i n a p o t 

Tur i s t i čno društvo Sred i šče ob Dravi j e m i n u l i k o n e c t edna 
pripravilo prvo srečanje kolesarjev v Ša lovc ih . To je še e n a 
i zmed nj ihovih akcij v n i zu po izkusov , an imirat i svoje okol 
j e . Srečanja se j e u d e l e ž i l o bolj s k r o m n o števi lo športnikov, 
vendar je bi l za prvič predsedn ik društva M i r o M e l e kar za
dovoljen, pr ihodnje l e to pa pr ičakujejo seveda že šte
v i l čnejšo u d e l e ž b o . 

Kolesarji so se zbrali pred 
občinsko zgradbo v Središču in 
si nato skupaj ogledali muzej 
NOB. Odpeljali so se proti Go-
denincem, prvi postanek in ok
repitev so si privoščili že v gode-
ninski grabi. Nadaljevali so pro

ti Kogu, in ko so prisopihali na 
hrib, so prepričljivo zatrjevali, 
da vzpon niti ni bil tako težak. 
Po počitku so se odpravili do 
razglednega stolpa na Kogu, kjer 
so si ogledali okolico. Pot jih je 
nato vodila proti Vitanu do ok-

repčila pri gostilni Veselko. V 
Šalovcih so si pripravili piknik, 
nato pa s postanki nadaljevali 
pot proti domu. 

Središki kolesarji so tudi prvič 
preizkusili svojo in kogovsko 
kolesarsko cesto. Obe turistični 
društvi sta si namreč prizadevali 
urediti kolesarske poti in jih 
uskladiti, tako da bi se kljub me
jam krajevnih skupnosti ena in 
druga kolesarska steza med seboj 
dopolnjevali in navezovali. 

vki 

MARKOVCI / Z N O V A OŽIVLJENO MODELARSTVO 

Sreianle modelarlev 
'Vefercmov" 

Poligon za modelarske mo
delčke letal v Markovcih je sa
meval skoraj osem let, a so sem 
domačini odločili, da ponovno 
obudijo stara srečanja mode
larjev. 

Pretekli petek popoldne so se 

zbrali "stari" mački modelarstva 
na Štajerskem ter po dolgem 
času ponovno zagnali motorčke 
svojih letal. Tekmovali so v 
zvrsti modelarstva, ki se imenuje 
team-racing, kjer sta v moštvu 
dva člana in letalo, ki je pripeto 
na vrvice, s katerim "pilot" krmi
li letalo (kroži) oz. ga ugasne. 
Drugi član pa poskrbi, da se leta
lo ustavi in ga napolni z gori
vom. Tekmujejo na čas, zmaga 
pa, kdor v desetih minutah nare

di več krogov s čim manj postan
ki za točenje goriva. 

Na poligonu se je zbralo kar 
nekaj občudovalcev ter mode
larski podmladek. Videli pa smo 
tudi modelček - hitrostnik, ki 
doseže hitrost tudi nad dves-
tošestdeset kilometrov na uro. 

Srečanje se je končalo zvečer 
pod reflektorji in s sklepom, da 
se srečajo vsaj enkrat na mesec. 

Milan Krajnc 

P r i p r a v a l e t a l a n a v z l e t . Foto : N in i 



OD rOO I N TAM 
ZELENI SLOVENIJE/BREZ PREDSEDNIKA 

Zeleni Kidriievega ogorčeni 
Zeleni Kidričevega, lii so se pod vodstvom Branka Sabatha 
sestal i minul i petek, 28 . avgusta, v dvorani tamkajšnje res
tavracije Pan, so izrazili ogorčenje nad sk lepom ljubljan
skega okrajnega sodišča , ker je zavrnilo tožbo Mihe Jaz-
binška, ki je v imenu Zelenih Slovenije sprožil sodni spor 
zaradi motenja posest i proti (do)sedanjemu predsedniku 
sveta Ze len ih Vanetu Gošniku, genera lnemu sekretarju Ru
diju Meršaku in predsedniku Zelenih Ivanu Tomšetu . 

Kot smo slišali, naj bi namreč 
sodnica Polona Merjetič po zna
nih zapletih v vodstvu stranke za 
Miha Jazbinška, ki je bil po njiho
vem mnenju legitimno izvoljen za 
novega predsednika na letošnjem 
izrednem kongresu v Podlehniku, 
razsodila, da Jazbinšek ni predsed
nik stranke in da zato tudi ni pris

tojen za pravno zastopanje stran
ke. Sodnica naj bi namreč ugotovi
la, da naj bi na kongresu v Podleh
niku zanj glasovalo 17 delegatov, 
ki naj ne bi imeli glasovalne pravi
ce, ker niso bili vpisani v strankin 
register. 

Zeleni Kidričevega so nad 
takšno razsodbo ogorčeni, saj so 

trdno prepričani, da so imeli vsi 
delegati legitinmo pravico glaso
vanja, ker so redni, večina dolgo-
lemi člani posameznih krajevnih 
odborov, kar dokazujejo njihove 
pravilno izpolnjene, časovno dati
rane in podpisane pristopne izjave. 
Sklep sodišča je po mmenju Zele
nih Kidričevega vnesel v stranko 
še večjo zmedo, saj tako še vedno 
ni jasno, kdo je pravzaprav pravni 
predsednik Zelenih Slovenije. V 
omenjenem sklepu, ki zavrača le
gitimnost Jazbinšku, namreč ni 
potrejeno, da bi bil pravni pred
sednik Ivan Tomše. 

Na takšno razsodbo je reagiral 
tudi Jazbinšek, ki ga skrbi 
predvsem to, da je neka pravna in

stitucija ugotovila, da pod
lehniškega kongresa ni bilo, 
čeprav se je dogajal povsem legi
timno in so o njem poročali vsi 
mediji. O izrednem kongresu Ze
lenih Slovenije, ki se je dogajal 10. 
januarja letos v Petrolovem mote
lu v Podlehniku, smo poročali tudi 
v Tedniku in med drugim zapisali, 
da se ga je od 97 možnih udeležilo 
60 delegatov iz skoraj vseh občin
skih odborov stranke. Kot so 
mnogi pričakovali, so po skoraj 
leto dni trajajočih strankarskih ne
soglasjih na tem kongresu razrešili 
dosedanje vodstvo in izvolili nove
ga. Za predsednika stranke so sko
raj soglasno - proti je bil le en dele
gat - izvolili Miho Jazbinška, za 

Da se je izredni i(ongres v Podlehnil<u resnično dogajal, prit^ 
tudi posnete/c, na i(aterem je predsedstvo kongresa, za govor. 
niškim odrom pa JVlitia Jazbinšek, ki se zahvaljuje za zaupanja 
predsednika sveta pa Ivana Ku-
kovca iz Ormoža. Izvolili so tudi 
tri podpredsednike stranke ter 
člane vseh organov in komisij. 
Med drugim so sprejeli tudi vrsto 
sklepov, v katerih so očitali "nek
danjim" funkcionarjem Vanetu 
Gošniku, Rudiju Meršaku in Iva
nu Tomšetu neaktivnost, podti
kanja in vrsto nepravilnosti. 

Uvodničar izrednega kongresa v 
Podlehniku Ivan Božičko je med 
drugim ugotovil, da je bilo delo po 
zadnjem kongresu Zelenih Slove
nije izredno jalovo in da je bilo 
čutiti, kako stranka tone. Vso 
energijo naj bi namreč porabili le 
za medsebojno dokazovanje o 
krivdi za nesoglasja, zato je ude
ležencem kongresa svetoval, naj 
bodo usmerjeni naprej, ne nazaj, 
in naj presekajo dosedanje spore. 

In tako so tudi storili. Ko so raz
pravljali o zapisniku 7. kongresa, 
katerega 1. del je 10. maja lani po
tekal v Tržiču, drugi del pa 30. 
maja v Kranju, je bilo iz razprave 
zaslediti, da je temeljni problem 
stranke v tem, ker do tedaj še niso 
uspeli dokazati, da je legalno izvol
jeni predsednik stranke Miha Jaz
binšek in ne Ivan Tomše. Javnosti 
naj bi dokazali, da je bil sklic dote
danjega predsednika Zelenih Va-
neta Gošnika v Kranju nelegiti
men, saj naj bi po prekinjenem 
opoldanskem delu bilo nadalje
vanje kongresa napovedano za 17. 
uro, ko so tudi povsem legitimno 
za predsednika izvolili Miho Jaz

binška. Vse pa je presenetila % 
dijska izjava Vaneta Gošnika, 4 
so Zeleni izvedli nadaljevanje kon
gresa že. uro prej, torej ob 16. un 
kjer naj bi za predsednika Zelenil 
izvolili Ivana Tomšeta. V Podleh 
niku so padli očitki, da naj bi biltt 
le fiktivni dogodek, ki ga ni moc 
dokumentirati in ne dokazati nit 
glede sklica niti glede udeležbe 
niti glede dogajanja. In slišati jt 
bilo tudi, da sta vse do pod-
lehniškega izrednega kongresa \ 
bistvu obstajala dva predsednik 
Zelenih, stvarni in fiktivni, te: 
posledično torej tudi dve struji, za
radi česar naj bi tudi Ministrst\( 
za notranje zadeve dvomilo o ligi 
timnem delovanju stranke. 

Po mnenju Zelenih Kidričevega ji 
pred jesenskimi volitvami vse to, k 
posebej pa zadnja razsodba ljubljan
skega okrajnega sodišča, pavzročih 
stranki Zelenih Slovenije veliko poli
tično škodo, zato so podprli Jaz-
binskavo pritožbo na takšno razsodb: 
zapisal jo je v imenu stranke Zelenik 
V pričakovanju odgovora na pravi 
se bodo zato na pobudo Zelenih Ki 
dričevega na volitve morali posek 
dobro pripraviti, saj so prepričani, i 
še ni vse izgubljeno in daje med Sh-] 
venci še veliko "po duši zelenih Ijui 
ki mislijo tako kot oni. Se prej pa k 
verjetno zadeve v vrhu - navsezadm 
gre tudi za premoženje, bojda vredrt 
okoli 32 milijonov tolarjev - vemktrk 
treba razčistiti. M. Ozmec 

ORMOŽ / SVEČANOST OB PRICETKU DELOVANJA GIMNAZIJE 

"Izobrtaevtiti kvalitefn^ 
in z a žMjenle** 
Takšno nalogo je sebi in svojemu kolektivu zadala vršilka 
dolžnost i ravnateljice Gimnazije Ormož Marjana Surič na 
svečanost i ob pričetku delovanja te izobraževalne ustanove. 
Ob tej pri ložnost i j e bil prostor doma kulture občutno pre
majhen za vse, ki so že le l i sodelovati pri tem zgodovinskem 
trenutku. Tako se je namreč zdelo , da Ormožani doživljajo 
pričetek delovanja gimnazije . S lovesnost i so se udeleži l i 
učenc i , njihovi starši , pa tudi ze lo vel iko število obiskoval
cev, ki se j im je zdel ta trenutek dovolj pre lomen, da so mu 
želel i o sebno prisostvovati. 

Prof. Marjana Surič je povedala, 
da so v gimnazijo vložili veliko 
upov in dobrih namenov, ustvariti 
želijo boljšo prihodnost naših 
otrok in prepričani so, da jim bo 
ob podpori staršev in okolja to 
tudi uspelo. Zupan Vili Trofenik 
je povedal, da je bila ideja o gimna
ziji prvič javno izrečena pred štiri
mi leti in v tem času se je razširil 
krog somišljenikov, s tem pa tudi 
samozavest in sposobnost. Trofe
nik je mnenja, da so uspeli, ker so 
se zavedali pomena znanja za naše 
okolje. Izrazil je tudi upanje, da 
bodo prihodnje šolsko leto prav 
tako pričeli s svečanostjo, vendar 
ob položitvi temeljnega kamna za 
gimnazijsko zgradbo, ki naj bi jo 

pričeli graditi prihodnje leto iz 
sredstev "pariškega kredita". V 
imenu ministrstva za šolstvo pa je 
lepe želje ob pričetku delovanja 
gimnazije Ormožanom namenil 
državni sekretar Alojz Pluško. 

Na svečanosti se je predstavil 
tudi profesorski zbor ormoške 
gimnazije. Vodi ga profesorica 
nemškega jezika Marjana Surič. 
Slovenščino bo poučevala prof. 
Blanka Erhartič, matematiko 
prof. Sonja Posavec, angleščino 
prof. Nina Cerkvenik, zgodovino 
in zemljepis pa prof. Karmen Pla
več. Biologijo bo poučevala prof. 
Maja Botolin Vaupotič, kemijo 
dipl ing. Peter Luknjar, fiziko 
prof. Viktor Vidovič, računal-

Ormoška gimnazija ima svoje prostore v stari šoli na Hardeku 
ništvo pa ing. Stanko Zamuda. Za 
duševno in telesno kondicijo pa 
bodo poskrbeli profesorica telesne 
vzgoje Bojana Moravec, profeso
rica glasbe Klavdija Zorjan Škor-
janec, profesor likovne pedagogi
ke Jože Foltin in profesorica pe
dagogike Majda Podplatnik Kor-
pes. Kolektiv je izjemno mlad in 
ambiciozen, zaveda se edinstvene 

možnosti, da oblikuje vlogo in slo
ves Gimnazije Ormož. Pri tem jim 
bo, kljub podpori v kraju, še toliko 
težje, ker je večina učiteljev doslej 
poučevala v osnovni šoli in imajo 
le redki posamezniki izkušnje s 
poučevanjem v srednji šoli. 

v k i ; 

S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H D N I 

Pot v EU 
Slovenija naj bi bila spet bolj 

papeška kot papež. Po mnenju 
mnogih se je vlada po nepotreb
nem zaletela in julija letos prehi
tro sprejela stališča in sklepe v 
zvezi z brezcarinskimi prodajal
nami na slovenskih mejah. Ti 
sklepi naj bi po njihovem pre
pričanju pomenili nepotrebno 
zavezo, da bo Slovenija pri
hodnje leto zaprla te prodajalne 
in tako bolj disciplinirano kot pa 
nekatere siceršnje članice Ev
ropske unije brez ugovora izpol
nila sicer problematičen sklep 
pristojnih v EU o zaprtju vseh 
brezcarinskih prodajaln na cest
nih mejnih prehodih na območju 
Evropske unije. Temu sklepu na 
veliko ugovarjajo (in zahtevajo 
njegovo spremembo) še zlasti v 
Franciji in Angliji, pri čemer 
predvsem opozarjajo, da bi 
povzročil brezposelnost nekaj 
deset tisoč ljudi. Pri nas pa se 
zdi, da to vladi ni mar. 

Z A L E T A V A V L A D A 
Demokracija v zvezi s tem piše, 

da gre v Sloveniji (po priznanju 
vlade same) za izgubo 14 tisoč 
delovnih mest. In medtem ko vla
da pri nas sprejema radikalne 
odločitve o zapiranju brezcarin
skih prodajaln, naj bi francoska 
vlada zatrjevala, da zaradi ohra
nitve delovnih mest ne namerava 
na hitro zapreti teh prodajaln. 
Demokracija cinično dodaja, da 

"vlade vseh evropskih držav pač 
branijo interese svojih državlja
nov ter si prizadevajo za ohrani
tev prav vsakega delovnega 
mesta". 

Pričakovati bi bilo, da bo vlada 
na takšne in podobne očitke 
ustrezno in takoj reagirala s svoj
im jasnim sporočilom in pojasni
lom. Dočakali pa smo le megle
ne in zapletene odgovore mini
stra za evropske zadeve Igorja 
Bavčarja v intervjuju v Dnevniku, 
v katerem nas opozarja, da je tre
ba vladne sklepe v zvezi s brez
carinskimi prodajalnami razume
ti "zelo dinamično" in v "ne-
dovršnem glagolu". Seveda bi 
bilo veliko bolje za domačo in 
tujo javnost, če bi vlada svoje 
stališče povedala brez zavijanja 
in nedvoumno, tako ^ kot to 
počnejo druge vlade. Še zlasti 
Italijani in Avstrijci doslej niso 
prav nič skrivali, da jih motijo slo
venske brezcarinske prodajalne, 
ker naj bi njihovim trgovcem je
male prevelik del kupcev in pre
velik kup denarja. Zares čudno, 
da ob tem naša oblast pretežno 

I molči, čeprav ima nemalo novih 
j in starih podatkov o tem, koliko 

slovenskega denarja odteka v 
trgpvine v Avstriji in Italiji. Lahko 
brtudi povedali, da iz tega nismo 
nikoli delali približno takšnih pro
blemov, kakršne zaradi naših 
brezcarinskih prodajaln ustvarja
jo oni. Prav tako nismo uvajali 

dvojnih cen, da bi tako pre
prečevali odliv naše kupne moči 
čez mejo, kar sicer ta čas delajo 
Italijani, da bi preprečili italijan
ske nakupe cenejšega sloven
skega bencina. Hkrati pa nas eni 
in drugi, če le morejo, poučujejo, 
kaj je "pravo" tržno gospodarst
vo! 

Sicer pa so brezcarinske pro
dajalne samo še dodaten primer, 
kako ne bi srrieli vstopati v Ev
ropsko unijo. Če smo zainteresi
rani za vključevanje v EU in pri
pravljeni, da sprejmemo pravila 
obnašanja v njej, to še ne pome
ni, da ne smemo imeti svojega 
mnenja, svojih pogledov in pred
logov o življenju v tej skupnosti. 
Če se bomo spustili zgolj na ra
ven poslušnih in nekritičnih izva
jalcev vsega, kar naj bi imelo oz
nako EU, se nam slabo piše. 
Predvsem mi sami moramo ve
deti, kaj v EU hočemo in katere 
težnje znotraj nje so za nas naj
bolj sprejemljive, najbolj per
spektivne. Še posebej rahločutni 
bi morali biti do vseh tistih idej in 
predlogov, ki utrjujejo ali pa 
rahljajo Evropsko unijo kot skup
nost enakopravnih subjektov v 
vseh pogledih - od tega, kakšne 
so pravice "velikih" in "malih" pri 
(skupnem) odločanju, do upora
be jezika, konsenza ali preglaso
vanja itd. 

S T R A T E Š K I G l U 
A L I S T A L E N 
D V O M ? 

Predsednik države Milan 
Kučan je prejšnji teden v Gornji 
Radgoni dejal, da bi bilo treba ob 
vstopanju v Evropsko unijo od
govoriti na tri osnovna vprašanja: 
kakšna je pri tem vloga sloven
ske politike, kakšna je slovenska 
država in kaj lahko naredijo pod
jetja sama. Po predsednikovem 
mnenju bi morale vse politične 
stranke doseči skupen dogovor 
o tem, da je EU naš osnovni stra
teški cilj, in temu cilju podrediti 
vse drugo. Le tako se bomo 
lahko na vstop dobro pripravili. 
Stalno sejanje dvoma, ali je pri
bliževanje Evropi smiselno ali ne, 
k dobri pripravljenosti ne bo pri
pomoglo. "Ob tem pa nihče ne 
zna povedati, kaj nam ostane, če 
ostanemo izven EU." Za dobro 
(in lažje) odločanje bi morali ime
ti ravno ocene, o katerih Kučan 
pravi, da jih nihče nima. Prav 
tako vsakega dvoma, vsake dile
me ne bi smeli kar tako označiti 
za nekaj negativnega. Slabo je, 
ker o tem ni ustreznega dialoga. 
Glede tega se zdi, kot da bi se 
(lahko) s slovensko-evropskimi 
vprašanji ukvarjali samo redki 
(samo)izbranci, namesto da bi 
bila to zadeva "kolektivne sloven
ske pameti". Zakaj je pri nas toli
ko monologov? Zakaj se, deni
mo, nihče ne spusti v dialog z dr. 
Tomažem Mastnakom, filozofom 
in avtorjem najnovejše knjige Ev
ropa nned evolucijo in evtanazijo, 
ki v intervjuju za Večer pravi, da 

bi morala Slovenija takoj zamrz
niti pogajanja za vstop v EU, "ker 
je popolnoma nepripravljena na 
pogajanja, kaj šele za vstop v 
unijo"? Dr. Mastnak misli, da je 
takšno vstopanje, "kot ga Slove
niji zdaj oktroira EU oziroma po
samezne evropske države, 
izvršna oblast, ki je iz parlamenta 
naredila marioneto, pa vsiljuje 
državljanom in državljankam Slo
venije, skrajno neodgovorno in 
bo za Slovenijo imelo dolgo
ročne negativne posledice. 
Odločitve, ki se zdaj sprejemajo 
na hitrico in pod pritiski ter ne
premišljeno, bodo veliko daljno
sežnejše določale naše življenje, 
kot ga je določilo pol stoletja 
tako imenovanega komunis
tičnega totalitarizmna ..." Po 
Mastnakovem mnenju je temeljni 
pogoj za pogajanja z EU obliko
vanje strategije razvoja Sloveni
je. "Če se bo Slovenija prislinila v 
EU, ne da bi poprej izdelala last
no razvojno strategijo, se bomo 
za zelo dolgo obdobje /.../ odpo
vedali odločanju o svoji usodi..." 

( P R E ) D R A G A 
D R Ž A V A 

Očitno je v zvezi z vstopanjem v 
Evropsko unijo še več vprašanj, 
na katera bo nnorala "uradna" 
država odgovoriti. Predsednik 
uprave Gorenja Jože Stanič je 
tako v nedavnem intervjuju dejal, 
da zanj ni dileme in daje naklon
jen vključevanju v EU. "Nisem 
proti vključevanju Slovenije v Ev
ropsko unijo. Biti pa moramo kot 
mala država dovolj previdni, ime
ti moramo dovolj kompetentnih 
pogajalskih ekip. Seveda pa si 

bo morala tudi država odgovorit! 
sama sebi, kako je lahko ce
nejša. Gre za vprašanje organizi
ranosti, kajti čim bolj poceni bc 
država, skupaj z infrastrukturo 
manj družbenega proizvoda bc 
zajemala, gospodarstvo bo zate 
konkurenčnejše v svetu. Ža 
zadnja leta država samo dodat
no zaposluje in veča porabo nas
ploh. Država je postala zelo dra
ga, počasna, neučinkovita. Vsâ  
dan lahko v časopisju prebere
mo, da cele veje oblasti ne delu
jejo dovolj učinkovito, čeprav 
stanejo precej. Včasih smo go
vorili, da bomo cenejši, ko bo(^ 
imeli svojo državo. Ta preračun 
danes ni znan, se mi pa zdi, cl5 
nas vse to stane skoraj več 
Vključujemo se v Evropsko unijo 
v njej pa bomo morali na osno^ 
dogovorjenih meril tudi sodelo
vati v skupni blagajni. Ne ven" 
pa, kakšen bo ta izračun, a' 
bomo morali več dati ali bon* 
več dobili ali pa bomo "nevtraĵ  
ni"? Torej je še veliko stvari, ki jii" 
bo treba v času vključevanja ^ 
EU razvozlati." 

Predvsem pa bi moralo biti to 
"razvozlavanje" pravočasno in ^ 
zamudniško, kot je v primê ^̂  
brezcarinskih prodajaln. Minist̂ ' 
za evropske zadeve namreč 
zdaj objublja, da bodo v prisW 
nih ministrstvih pripravili 
nomsko oceno učinkov zapira^̂ i 
teh prodajaln. To je, milo rečen" 
čudo in nedopustno zamujanĵ ^ 
če upoštevamo, da razprave ̂  
zapiranju teh prodajaln v EvroP 
trajajo že nekaj let. Jak Koprî'̂  
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^ Č E L O S E J E N O V O Š O L S K O L E T O 

Hromi aienpsit so zuiivoll 
y torek so se na široko odprla šolska vrata. Šole so se na 
jjičetek novega šolskega leta dobro pripravile: uredili so učil-
i,j(;e, nakupili nekaj nove opreme, ponekod so celo bogatejši za 
|,j,K pri/idek in dobili sodobne šolske prostore, telovadnico, 
Ijijižnico in še kaj. Tudi letos so na vseh šolah poskrbeli za 
varno pot šolarjev do šole in nazaj. Pri tem so vodstva šol nave-
l»la dobre stike in sodelovanje s policisti in sveti za preventivo 
m vzgojo v cestnem prometu. 

O Š G O R I S N I C A 
I»Ja pričeiek novega šolskega leta 

50 se dobro pripravili tudi na OS v 
(jorišnici, kjer so pouk od 2. do 8. 
f̂ zreda začeli v torek zjutraj, 
včeraj je na šoli potekal sprejem v 
pr\'i razred in danes so se srečali 
še malošolci. Kot nam je povedal 
ravnatelj Branko Sirec, imajo le-
[os vpisanih 425 učencev, čeprav 
naj bi se število za kakšnega 
učenca še zvišalo, imeli pa bodo 
20 rednih oddelkov. Gorišniško 
šolo bo letos obiskovalo tudi 47 
prvošolcev in okrog 30 otrok v 
dveh oddelkih male šola in imajo 
pa tudi dva oddelka vrtca. 
V učni program niso uvedli no

benih posebnih novosti, temveč 
bodo delali po že znanem progra
mu, pripravljajo pa nekaj projek
tov in nadaljujejo projekt opisne
ga ocenjevanja. Med šolskim le
tom bodo uvedli nekatere men j še 
spremembe v posameznih razre
dih. 
Obstoječe šolske prostore so v 

poletnih počitnicah s sredstvi, ki 
so jih imeli na voljo, prenovili in 
opravili nujna vzdrževalna dela in 
manjša popravila, ves čas pa so 
spremljali gradnjo večnamenske 
dvorane, kjer bodo že v septembru 
imeli pouk telesne vzgoje. Uradna 
otvoritev novih prostorih bo še 
pred koncem septembra. 

O Š C I R K O V C E 
Tudi v Cirkovcah so 1. septem

bra brez zapletov začeli novo šol
sko leto. Ravnatelj OŠ Cirkovce 
Bogomir Jurtela je povedal, da 
imajo letos 229 učencev v i l od
delkih in v prvem razredu 21 
učencev. Šolske prostore so neko
liko preuredili, v njih pa opravili 
nujna dela, saj že nestrpno čakajo 
na obnovo šole pred začetkom 9-
letnega šolanja. V učnem progra
mu nimajo sprememb, bolj po
globljeno letos nadaljujejo uva
janje angleščine kol dodatnega tu
jega jezika v 5. in 6. razredih in 
zgodnje učenje nemščine, kjer po
sebej izpostavljajo 4. razred. Vsak 
učitelj bo skozi šolsko leto izpeljal 
še projektno delo pp učnem 
načrtu, sicer pa so na OŠ Cirkovce 
poskrbeli, da bodo učenci z vesel
jem prihajali v šolo in radostno 
pričeli šolsko delo, je še dodal rav
natelj B. Jurtela. 

O Š P O D L E H N I K 

Na novo šolsko leto so se dobro 
Pripravili tudi na OŠ Podlehnik v 
ridemski občini. Ravnatelj Ve-
koslav Fric je povedal, da bo letos 
pouk v dveh izmenah obiskovalo 
"̂̂ 8 učencev v 16 oddelkih, 

prvošolcev imajo 30, en oddelek 
Varstva in dva oddelka po
višanega bivanja. Zanimiv je 
Ĵ di podatek, da se v šolo v Pod-
'ehnik vozi kar 230 učencev, tako 
^ 2 varnimi potmi nimajo težav 
'n so vse dobro označene, ravna-
1̂1) pa pravi, da je edina slabost ta, 
^ varna pot ni urejena za učence, 
^ prihajajo iz smeri Zgornje 
^ruškovje - Podlehnik in pouk 
'̂ '̂ iskujejo v popoldanski izmeni. 
^ času počimic so nekoliko 

l^skrbeli za obnovo šolskih pros-
Ĵ rov: opravili nujna vzdrževalna 

zaščitili zunanje lesene 
površine, obnovili kotlovnico in 

^ktrično napeljavo ter raz-
^etljavo. V Podlehniku pa se pri-

Favljajo tudi na novogradnjo, saj 
j ^ i o zbrano že vso dokumentaci-
^ 2a pričetek izgradnje športne 
Jorane; gradnjo naj bi začeli na 
J^^^ad prihodnje leto. Kakih 
ĵ ^̂ )ih sprememb v učni program 
'̂0 uvedli, uvajajo pa predmet 

^^cunalništvo, saj so nabavili še 
računalnikov in uredili 

račimalniško učilnico. 

O Š D E S T R N I K , 

P O D R U Ž N I C I 

T R N O V S K A V A S 

I N V I T O M A R C I 
v Zavodu osnovnih šol Destr-

nik. Trnovska vas in Vitomarci v 
občini Destrnik - Trnovska vas bo 
v novem šolskem letu pouk obi
skovalo 350 učencev, od tega 70 v 
Trnovski vasi in prav tako 70 v 
Vitomarcih. Ravnatelj OŠ Destr
nik Drago Skurjeni je povedal, da 
v učni program uvajajo kar nekaj 
novosti, med drugim zgodnje 
učenje tujih jezikov, saj bodo 
nemščini dodali še angleščino, na 
Destrniku pa uvajajo tudi pred
metni pouk športne vzgoje v 
nižjih razredih. V Trnovski vasi 
in Vitomarcih začenjajo opisno 
ocenjevanje in na šolah uvajajo 
učiteljevo spremljanje učenca iz 1. 
v 2. razred. Celo šolsko leto bodo 
izpeljali kar nekaj projektnih na
log, nekatere projekte pa nadalje
vali. 

Povsod v bližini šol so poskrbeli 
za vame poti v šolo, tako da so 
uvedli avtobusne prevoze, uredili 
postajališča pri šolah, označbe na 
prehodih za pešce in v območjih 
OŠ zmanjšali hitrost na 30 kilo
metrov na uro. Kakšnih posebnih 
adaptacij skih del v podružnicah 
niso izvajali, saj jih po predvide
nem programu čaka dozidava in 
adaptacija tako v Trnovski vasi 
kot tudi v Vitomarcih, na Destr
niku pa v teh dneh počasi 
končujejo dela pri šolskem prizid
ku, večnamenski dvorani in tudi 
na starem delu šole. Pripravljajo 
se na uradno odprtje novih šol
skih prostorov, saj bo slovesnost 
12. septembra, dan prej pa bodo v 
prostorih šole odprli razstavo li
kovnih del. 

V Trnovski vasi in Vitomarcih 
so učenci pričeli s poukom 1. sep
tembra, na Destrniku pa bodo šol
ska vrata odprli šele prihodnji po
nedeljek, 7. septembra. 

O Š O R M O Ž 
v osnovno šolo Ormož je letos 

vstopilo 44 prvošolčkov, ki so 
razvrščeni v dva oddelka. Za prvi 
šolski dan so jim pripravili 
sproščen program, da bi z vesel
jem prihajali v šolo. Sicer pa šolo 
obiskuje 430 učencev v 20 oddel
kih, organizirani pa so tudi trije 
oddelki podaljšanega bivanja za 
prve štiri razrede. Kakšnih poseb
nih novosti ne pripravljajo, šola 
pa je znana pa bogatem programu 
aktivnosti, ki bodo potešile krea
tivno energijo osnovnošolcev. 
Vozni redi avtobusov ostajajo 
enaki kot v lanskem šolskem letu. 
Ravnatelj Bojan Burgar pa opo
zarja učence, da so pri svoji poti v 
šolo previdni, še posebej pa tisti, 
ki v šolo prihajajo peš iz smeri 
Pušencev in Pavlovcev. 

O Š S R E D I Š Č E 

O B D R A V I 
v pričetem šolskem letu osnov

no šolo Središče ob Dravi obisku
je 234 učencev v 14 oddelkih. Ure
jen je tudi oddelek podaljšanega 
bivanja. V prvem razredu sedi 25 
učencev. To je tudi najštevilčnejši 
razred na šoli. Ravnatelj Franc 
Sidek je povedal, da imajo v dru
gih oddelkih manj učencev, okrog 
18. Prevozi so urejeni tako kot 
lani. Nekoliko drugače bo le ob 
koncu šolskega dne, saj bodo av
tobusi odpeljali 15 minut kasneje. 
Do premika bo prišlo zaradi ure
sničevanja projekta zdrave šole, v 
okviru katerega so uvedli rekrea
tivni odmor. Pouk pričenjajo ob 

8. in končajo ob 13.15 uri. Lani so 
uredili zatekajoče streho, letos pa 
težave s podtalno vodo, ki je 
uničevala parket v telovadnici. 
Pred telovadnico so tudi iu"edili 
parkirišče in okolico, da bo še pri
jetnejša za šolarje in za krajane. 

O Š I V A N J K O V C I 
v osnovni šoli Ivanjkovci so s 

svojo lepo šolo zelo zadovoljni, še 
posebej, ker imajo od aprila tudi 
telovadnico. Letošnja generacija 
bo prva, ki se ne bo spominjala te
lovadbe v hladnem domu kultm-e, 
ampak bo od prvega dne telovadi
la v svetli, prostorni in topli telo
vadnici. Šolo v letošnjem letu obi
skuje 173 učencev. V prvi razred 
prihaja 24 učencev in zanimivo je, 
da je na razredni stopnji, od prve
ga do četrtega razreda, več otrok 
(96) kot na predmetni (77). Šola 
Ivanjkovci je ena redkih, kjer šte
vilo učencev ne pada, pozitiven 
trend pa se nadaljuje tu( i v vrtcu. 
Prevoz učencev je urejen z avto
busom in kombijem in je brez
plačen za vse otroke. Edina težava 
je bližina nezavarovanega želez
niškega prehoda, na katerega že 
dalj časa neuspešno opozarjajo, je 
povedala ravnateljica Irma Bez-
jak. Pouk pričenjajo ob 7.45 turi. 

O Š T O M A Ž P R I 

O R M O Ž U 
Letos je v osnovni šoli Tomaž 

pri Ormožu nekoliko manj učen
cev kot lani, vpisanih je 232 učen
cev. Prvič je v šolo prišlo 31 
malčkov, prav toliko pa jih je letos 
tudi v pripravi na šolo v tam
kajšnjem vrtcu, ki deluje v okviru 
šole in ima štiri oddelke. Prevozi 
bodo potekali po ustaljenem voz
nem redu, kar bo pomembo za več 
kot polovico učencev, ki so vozači. 
Pouk se pričenja ob 7.30, dva od
delka ob 12. uri. Na šoli je organi
ziran oddelek podaljšanega bivan
ja. Težave imajo predvsem s pros
torsko stisko in upajo, da bodo 
dane obljube o dograditvi prizid
ka tudi izpolnjene, je povedal rav
natelj Vlado Kovačič. 

O Š M I K L A V Ž 

P R I O R M O Ž U 
Tudi ravnatelj osnovne šole 

Miklavž pri Ormožu Miroslav 
Tramšek je zadovoljen s pričet-
kom novega šolskega leta. Nanj so 
se pripravili tudi s pedagoškim se
minarjem za ^uvajanje projekta 
Zdrava šola. Šolo letos obiskuje 
228 učencev, osem manj kot lani, 
od tega jih je na podružnični šoli 
Kog 38. Na centralni šoli so 
učenci razvrščeni v 11 oddelkov z 
izjemno ugodnim povprečnim 
številom učencev, saj je le v enem 
oddelku več kot 20 učencev. To 
seveda omogoča ugodne pogoje za 
delo. Na podružnični šoli na 
Kogu pa sta dva kombinirana od
delka, ker je število učencev 
takšno, da posameznih oddelkov 
ni mogoče oblikovati. V Miklavžu 
je 19 prvošolčkov, na Kogu pa 6. 
Skoraj tri četrtine učencev se v 
šolo vozi z avtobusi rednih linij 
ali s posebnimi avtobusi. Letošnja 
novost je dodatni prevoz zjutraj, 
ki bo omogočil izvajanje "nulte" 
ure, namenjene za dodatni in do
polnilni pouk in razredne ure. 
Med počitnicami so se v mi-
klavževski šoli tudi posodobili, 
imajo novo opremo v učilnici za 
nemški jezik in za tehnični pouk. 

O Š V E L I K A 

N E D E L J A 
v velikonedeljsko šolo, skupaj s 

podrtižnico v Podgorcih, je vpisa
nih 396 otrok. Razvrščeni so v 15 
oddelkov na centralni in v štiri na 
podružnični. Organiziran imajo 
oddelek podaljšanega bivanja. Le
tos so sprejeli v Veliki Nedelji 34, 
v Podgorcih pa 16 prvošolčkov. 
Delo bo potekalo podobno kot 
lani, s tem da bo letos več izbir pri 
športnih in podobnih dnevih. 
Učenci bodo z letošnjim letom 

Foto: Viki Klemečič Ivanušâ  plačevali tudi minimalen prispe
vek za fakultativno poučevanje 
angleškega jezika in računal
ništva. Velikonedeljska šola ostaja 
še naprej osrednja šola za računal
ništvo, je povedal ravnatelj Boris 
Skok. Med poletnimi počitnicami 
so so postorili tudi nujna popravi
la - v Podgorcih so zamenjali raz
svetljavo, v Veliki Nedelji pa so 
zamenjali žaluzije v prizidku, v 
eni učilnici so zamenjali parket in 
nabavili novo pohištvo za likovni 
pouk. Prevozi bodo potekali kot v 
preteklih letih. 

O Š S T A N K A 

V R A Z A , O R M O Ž 
Osnovna šola Stanka Vraza 

Ormož je edina šola s prilagoje
nim programom v ormoški 
občini. Število učencev šole za 
otroke s posebnimi potrebami se 
je letos povečalo za enega, tako da 
šolo obiskuje 40 učencev. Na šoli 
deluje kombinacija prvega, druge
ga, tretjega in četrtega razreda, 
šesti, sedmi in osmi razred ter dva 
oddelka vzgoje in izobraževanja. 
Otroci, ki iz različnih razlogov ne 
zmorejo osnovnošolskega progra
ma, pridejo v šolo s prilagojenim 
programom. Tisti, ki pa ne zmo
rejo zahtev osnovne šole s prilago
jenim programom, pa se učijo v 
oddelkih vzgoje in izobraževanja. 
Učenci so z vseh koncev občine, 
zato se pri prevozih navezujejo na 
prevoze drugih šol in redne avto
busne linije. Ravnatelj Stanislav 
Lesjak je zadovoljen tudi z vide
zom šole. V zadnjih dveh letih so 
šolo obnovili odzunaj, uredili fa
sado, les, zasadili okolico, letos so 
prepleskali notranjost in preure
dili sanitarije v kopalnico ter ku
hinjo v delilnico hrane in gospo
dinjsko učilnico. Na ta način so 
pridobili prostor za oddelek po
daljšanega bivanja. 

O Š L E N A R T 
Ravnatelj največje osnovne šole 

v sedanji občini Lenart Marjan 
Zadravec nam je povedal, da bo v 
tem šolskem letu obiskovalo le-
narško šolo 540 učencev. Imajo 48 
prvošolcev, torej dva oddelka, in 
ocenjujejo, da število otrok v pri
merjavi s prejšnjimi leti rahlo 
upada. Med počitnicami so na šoli 
uredili garderobe na nižji stopnji, 
zbornico in stopnišča v stari 
zgradbi na Ptujski cesti, kjer do-
mujejo oddelki s prilagojenim 
programom. Marjan Zadravec 
nam je tudi povedal, da so tudi si
cer prostore skrbno pripravili, po
sodobili nekaj opreme in modern
izirali učno tehnologijo. Na šoli 
imajo 43 strokovnih delavcev, 
pred dnevi je ravnatelj dobil tudi 
pomočnika Borisa Brunca. 

v o s 
C E R K V E N J A K 

Osnovno šolo Cerkvenjak v Slo
venskih goricah, ki je imela v 
zadnjih letih največjo prostorsko 
stisko in dvoizmenski pouk, obi-

Prizidek OS Cerkvenjak se lepo vključuje v šolsko okolje. 
Foto: M. Toš 

skuje v tem šolskem letu 226 
učencev. Imajo en oddelek 
prvošolcev, skupaj 13 otrok. Na 
šoli dela 20 pedagoških delavcev, 
za ravnatelja pa je bil pred nedav
nim vnovič imenovan Jakob Mat-
jašič. Šolarji in učitelji so se 
začetka šole izjemno veselili, saj 
so jim končno zgradili prizidek s 
štirimi večjimi učilnicami in 2 
manjšima ter s kabineti. Tako 
bodo lahko imeli enoizmenski 
pouk in najbrž tudi izpolnili po
goje za prehod na 9-letno šolanje. 
Slovesna otvoritev novega prizid
ka naj bi bila 26. septembra. 
O S 

B E N E D I K T 

Začetek šolskega leta so na bene-
diški šoli pričakali z lično publi
kacijo z naslovom »Moja šola«. V 
njej predstavljajo ustanovo in pro
grame, sicer pa je na tej šoli 220 
učencev. Kot je povedal ravnatelj 
Feliks Jakopec, imajo letos 30 
prvošolcev, torej znova 2 oddelka. 
Zaposlenih je 16 strokovnih del
avcev. Med počitnicami so opravi
li notranjo ureditev šolskih pros
torov, ki so že rahlo pretesni. Ku
pili so tudi precej učne tehnologi
je in opreme. Vsem prvošolcem so 
podarili majice z napisi in drobne 
knjižice s privlačno vsebino. Kot 
zanimivost naj zapišemo, da so 
vse informacije o tej šoli že dalj 
časa tudi na Internetu. 

O Š J U R O V S K I 

D O L 

Prostorska stiska tare šolo v Ju-
rovskem Dolu in zato so letos ob 
pomoči občine Lenart preuredili 
nekaj prostorov in uredili dodat
no učilnico. Ravnatelj Stanislav 
Senekovič že dalj časa opozarja 
na skorajšnji začetek urejanja 
osnovnošolskih prostorov, ki jih 
bodo potrebovali za prehod na de
vetletno šolanje. Na šoli imajo 
skupaj 179 učencev, letos tudi dva 
oddelka prvošolcev, skupaj 28 no
vincev. Ob prihodu v šolo so jih 
prijazno sprejeli in pMDzdravili 
skupaj s starši. 

O S S V E T A 

T R O J I C A 
Trojiška osnovna šola je od torka 

bogatejša za 30 učencev, kolikor je 
novincev v dveh oddelkih prvega 
razreda. Skupaj imajo na tej šoli, ki 
jo vodi znani kulturni delavec in 
pevovodja Darko Skerget, 229 
učencev. Zaposlenih je 22 strokov
nih delavcev, med počimicami pa 
so precej polepšali notranjost šol
ske zgradbe. Opravili so nekaj ple
skanja in popravili vodovodno na
peljavo. Prvošolcem in staršem so 
ob prihodu v šolo pripravili 
prisrčen ktilmmi program. 

O Š S V E T A A N A 
Osnovna šola Sveta Ana s po

družnico Lokavec šteje 290 otrok. 
Letos imajo 31 novincev -
prvošolcev, in sicer 24 pri Sveti 
Ani in 7 v Lokavcu. Ravnateljica 
Sonja Filipič nam je povedala, da 
se pri njih srečujejo z veliko pros
torsko stisko in da upajo, da bodo 
v bodoči občini Sveta Ana kmalu 
naleteli na razumevanje in 
dočakali razširitev šolskih prosto
rov. Ob začetku šolskega leta so 
pripravili priložnostni sprejem 
,predvsem za prvošolce in njihove 
starše, uredili okolico šole in do
datno opremili nekaj učilnic. 

O Š V O L I Č I N A 
Ravnateljica Alanka Knuplež 

je povedala, da imajo v tem šol
skem letu na šoli 225 učencev, od 
tega 25 prvošolcev. Zanje so dobro 
poskrbeli, tudi za varno pot v 
šolo. Sicer pa so med počitnicami 
posodobili opremo, uredili okoli
co šole in telovadnice ter poskrbe
li za prijetno počutje učencev in 
učiteljev. Teh imajo 19. Šola bo 
tudi v tem šolskem letu nadaljeva
la prizadevanja za razširitev pros
torov, saj imajo delno dvoizmen
ski pouk. Dodatne prostore potre
bujejo tudi za prehod na 9-letno 
osnovno šolanje. Marjan Toš Viki Klemenčič Ivanuša Tatjana Mohorko 



PO NAŠIH KRAJIH 
PTUJ, ORMOŽ / GOSPODARSKA GIBANJA 

Stdajtti postopek 
grozi 133 potfet^m 
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V ptujski podružn ic i Agenc i je za p l a č i l n i promet Republ i 
ke S loveni je s o n a podlagi podatkov za prvih šes t m e s e c e v 
l e tos zbral i nekatere n a j p o m e m b n e j š e podatke o gospodar
sk ih g ibanj ih i n porabi v d e s e t i h o b č i n a h n a P t u j s k e m i n v 
O r m o ž u . Za to območje agenc i ja tudi zbira podatke plač i l 
n e g a prometa i n vodi zanje ev idenco . 

Plačila za investicije so v tem 
obdobju dosegla 1.431 milijo
nov tolarjev. V primerjavi z ena
kim lanskim obdobjem so se 
povečala za 30 odstotkov. In
vesticije so najbolj porasle v 
občinah Destrnik-Trnovska 
vas, Majšperk in Kidričevo. 
Glede na dejavnost največji 
delež predstavljajo investicije v 
javno upravo, obrambo in ob
vezno socialno zavarovanje s 
26,8-odstotnim deležem, sledijo 
trgovina, popravila motornih 
vozil in izdelkov široke porabe z 
22,4-odstotnim deležem, kme
tijstvo pa je udeleženo s 16,6 od
stotka. 

Tudi v šestih mesecih letos po 
podatkih ptujske podružnice 
Agencije za plačilni promet, ki 
sta jih posredovali direktorica 
Vesna Zupanič in Marija 
Škrjanec, se stanje pri poravna

vanju obveznosti na območju 
njenega delovanja ne izboljšuje. 
Junija letos je imelo blokiran 
žiro račun že 192 pravnih oseb, 
ki so zaposlovale 2674 delavcev 
in imele 2.294 milijonov tolar
jev neporavnanih obveznosti. V 
primerjavi z enakim obdobjem 
lanskega leta se je število prav
nih oseb z blokiranim žiro 
računom povečalo za 18, za 
osem odstotkov oziroma 199 
milijonov tolarjev pa se je 
zmanjšal obseg neporavnanih 
obveznosti. Zaradi več kot eno 
leto blokiranega žiro računa je 
bilo na seznamu, ki ga je 30. ju
nija podružnica posredovala 
pristojnemu okrožnemu 
sodišču, že 133 pravnih oseb. 
Vsem tem grozi stečajni posto
pek. 

V prvem polletju letos so 
vplačila javnofmančnih prihod

kov na območju desetih občin 
dosegla 1.994 milijonov tolarjev 
in so za devet odstotkov večja 
kot v prvem polletju lanskega 
leta. Osem odstotkov večja do
hodnina pa je v tem obdobju kot 
najpomembnejša skupina jav-
nofinančnih prihodkov ude
ležena z 42,8 odstotka. Pobotov 
in terjatev obveznosti se je v 
prvem polletju letos v povprečju 
udeležilo 92 pravnih oseb, ki so 
skupno prijavile za 7.588 miUjo-
nov tolarjev obveznosti in terja
tev, poravnanih pa je bilo 18,3 
odstotka ali 1.395 milijonov to
larjev. 

V letošnjem prvem poletju so 
v desetih občinah na Ptujskem 
in v Ormožu za plače namenili 
za 11,6 odstotka več kot v lan
skih šestih mesecih, to je 7.874 
milijonov tolarjev. Po ugotovit
vah podružnice je bil največji 
porast na področju izobraževan
ja, zdravstva in tehničnega 
varstva, kjer so za plače porabili 
za 12 odstotkov več sredstev kot 
v enakem obdobju lani. 

MG 

ODTODINTAM 
K I D R I Č E V O • D a n e s 

s e j a s v e t a 
Zaradi nesklepčnosti v začetku meseca se 

bodo svetniki občine Kidričev danes ob 18. uri 
sestali na 16. izredni seji. Uvodoma naj bi raz
pravljali o predlogih krajevnih in stalnih odbo
rov, lotili naj bi se županovih predlogov o od
daji javnih naročil za izbiro izvajalcev za re
konstrukcijo dvorane v Lovrencu, novo
gradnjo in preplasitev lokalnih in krajevnih 
cest ter gradnjo pločnikov v Apačah. V os
rednji točki pa naj bi obravnavali poročilo 
računskega sodišča o reviziji poslovanja in go
spodarjenja v občini Kidričevo za leta 1995, 
1996 in 1997. 

-OM 

Ž A M E N C I • D r u ž a b n o 

s r e č a n j e o b č a n o v 
Lovci Lovske družine Dolnji breg - Dornava 

prirejajo v soboto, 5. septembra, ob 14. uri na 
igrišču v Žamencih družabno srečanje za 
občane občine Dornava in lastnike zemljišč. 
Pogostili jih bodo s lovsko specialiteto in do
bro vinsko kapljico. 

MS 

P T U J • B r i g a d i r j i v 

N o v o G o r i c o 
č lan i kluba brigadirjev Ptuj so v torek po

poldne v delavskem domu Franca Kramber-
gerja največ besed namenili dogovoru o sodelo
vanju na vseslovenskem srečanju brigadirjev 
in udeležencev mladinskega prostovoljnega 
dela, ki bo ob 50-letnici izgradnje mesta pri
hodnjo soboto, 12. septembra, v Novi Gorici. 
Kot je povedal predsednik kluba Feliks Bagar, 
se bodo osrednje slovesnosti udeležili vsaj z 
enim avtobusom, če pa bo zanimanje nekdanj
ih brigadirjev za srečanje še večje, se bodo o 
dogovorili o dodatnem skupinskem prevozu. 

-OM 

P T U J # Z a s e b n a a m b u 

l a n t a d r . I z u d i n a K a n l i č a 
Izudin Kanlič, doktor medicine, ki je bil dos

lej zaposlen v Zdravstvenem domu Ptuj, je v 
novi poslovni hiši na Osojnikovi cesti 3 v Ptu
ju v sodelovanju s firmo Pfizer uredil novo za
sebno ambulanto splošne in družinske medici
ne. Pomembno pridobitev bo povabljenim gos

tom in javnosti predstavil jutri, v petek, 4. sep
tembra, ob 14.30. 

-OM 

P T U J # U s p e h i r a n c a r j e v 

v Brodarskem društvu Ranča Ptuj so letošnjo 
dokaj razgibano tekmovalno sezono sklenili 
minulo soboto z organizacijo 1. mednarodne 
regate v kajaku na mirnih vodah, ki je potekala 
ob pomolu v Budini. Med 55 mladimi tekmo
valci so se najbolje odrezali gostje iz madžarske 
Kaniže, ki so zbrali 146 točk, odlično drugo 
mesto so si priveslali mladi člani ptujske Ranče 
s 77 točkami, 3. je bil klub Zusterna, 4, pa An
karan. Tudi v konkurenci posameznikov so 
bile uvrstitve Ptujčanov dokaj dobre, saj so v 
posameznih skupinah dosegli kar nekaj dru
gih, tretjih in četrtih mest. 

-OM 

M A J Š P E R K • P o d j e t j e 

D e m o l o d p r l o t r g o v i n o z 

o b l a č i l i 
v občini Majšperk so od 22. avgusta bogatejši 

za novo trgovino z oblačili. Na Bregu 12 je 
trgovino odprlo družinsko podjetje Demol, ka
terega direktorica je Jožefa Leskovar. Kro-
jaštvo, pozneje šiviljstvo Leskovar je sicer v 
Majšperku obstajalo že pred skoraj dvema de
setletjema, pred dvema letoma pa se je preime
novalo v Šiviljstvo Demol. Svoje tekstilne iz
delke je podjetje prodajalo v mnogih trgovinah 
po Sloveniji, pred časom pa so se odločili za 
odprtje prodajalne v domačem kraju. 

V novi trgovini z oblačili Šiviljstvo Demol 
ponujajo oblačila znamke Demol: moške in 
fantovske suknjiče, hlače, ženske kostime, žen
ske zimske plašče in jakne, svilene poslikane 
kravate. Poleg njihovih izdelkov so na voljo 
tudi oblačila drugih tekstilnih proizvajalcev: 
srajce, bluze, spodnje perilo, trenirke in še 
mnogo drugih oblačil. V trgovini Demol se 
lahko oblečejo birmanci, maturantje, ženini in 
vsi tisti, ki imajo radi lepa in kvalitetna 
oblačila. 

TM 

ATLETIKA 

Ikimm pryenstm V nmnri^ 
Tekaški klub Maraton Ptuj 

bo prvi konec tedna v septem
bru organiziral 7. ptujski mara
ton in državno prvenstvo v ma
lem maratonu. To je ponovno 
v rokah Ptujčanov, saj jim je 
Atletska zveza Slovenije po
novno dodelila pravico organi
zacije zaradi dobre pripravlje
nosti v preteklih letih. Nasto
pili bodo najboljši slovenski 
dolgoprogaši. 

Za rekreativce pa organizirajo 
tek na deset kilometrov. 
Poskrbeli so za priznanja in na
grade. Vsi, ki bodo prišli do cil
ja, bodo prejeli spominske me
dalje, najhitrejši pa tudi denar
ne nagrade. Start bo v nedeljo, 
6. Septembra, ob 10. uri pred 

šolskim centrom. Prijave spreje
majo do 9.ure na startu. 

Milan Krajnc 

Favorita - Ormožan Ivan Go. 
lob in Mariborčan Marjai\ 
Krempl. 

ORMOŽ / RADIOGONIOMETRIJA • 

Repreienlamo (K^Hriovaln 
m svetovno prvenstvo 

Slovenska reprezentanca radiogoniometristov 

V torek s o s e v O r m o ž u ses ta l i č l a n i s l ovenske reprezentan
c e v radiogoniometr i j i i n se podal i n a svetovno a m a t e r s k o 
prvenstvo n a M a d ž a r s k o . T o b o p o t e k a l o do nede l j e i n d o 
takrat n a š e t ekmovalce č a k a t a dve pre izkušnj i : t e k m a n a 
u l tra k r a t k e m in k r a t k e m valu . 

Slovensko reprezentanco ses
tavlja enajst članov, kar pet pa 
jih je iz ormoškega kluba. Na 
Madžarsko so od domačih ra
diogoniometristov odpotovali 
Ivan Lazar in Jože Kosi, ki 

bosta tekmovala med veterani, 
Andrej Rakuša, ki bo nastopil 
med seniorji, juniorje bo zasto
pal Mitja Strman, v ženski kon
kurenci pa se bo pomerila Tan
ja Kosi. Slovensko reprezentan
co vodi Franci Zankar. V 

zadnjih dveh letih so slovenski, 
predvsem pa ormoški radiogo-
niometristi dosegli zares vrhun
ske rezultate in morali se bodo 
pošteno potrudit i , če jih bodo 
želeli ponoviti. Na Madžarskem 
pričakujejo ostro konkurenco 
predvsem izvrstnih tekmoval
cev iz vzhodnih dežel in n 
uspeh bi šteli uvrstitev vsai 
dveh slovenskih tekmovalcev 
med prvih 15 na svetu. 

PTUJ / UPOKOJENCI SLOVENIJE SO SE POMERILI V RIBOLOVU 

v četrtek, 27. avgusta, je bilo v Ptuju 7. državno prvenstvo ribičev 
upokojencev Slovenije. Organizatorji so bili Društvo upokojencev 
Ptuj s svojo ribiško sekcijo, Ribiška družina Ptuj in Zveza društev 
upokojencev Slovenije pod pokroviteljstvom Mestne občine Ptuj. 
Vreme je bilo lepo, organizacija odlična, socbiiki na strokovni 
višini, tekmovalci disciplinirani. Sodelovalo je 25 društev upoko
jencev z območja vse Slovenije, vsako s po 4-člaiisko ekipo, in 14 
upokojenk, ki so tekmovale posamično. 

Prvo mesto je osvojila ekipa DU 
Tezno Maribor, ki je ujela tudi naj
večjo težo rib in imela najmanj ka
zenskih točk. Druga je bila ekipa 
DU Ptuj, tretja pa ekipa DU Hrast
nik. Med posameznicami so si 
prva tri mesta razdelile: Roza Vo-
glar, DU Ptuj, Betka Hvaleč, DU 
Slovenj Gradec, in Dagmar 
Žamut, DU Tabor. 

Tekmovanje je potekalo ob rib
niku v Rogoznici in gramoznici v 
Tržcu. Glede na to, da so posa
mezni sektorji ribnikov različno 
bogati z ribami, je bilo treba tek
movalni prostor razdeliti na 4 sek
torje, potem pa so z žrebom 
določili startne številke In sektor

je, tako da je iz vsake ekipe po en 
član tekmoval v enem od sektor
jev. S tem so poskušali zagotoviti 
vsem tekmovalcem kar najenako-
pravnejše pogoje. Vse drugo pa 
je bilo prepuščeno znanju in 
sreči. 

Da je vse uspelo tako, kot je za
pisano, je bilo treba vložiti veliko 
dela, znanja in organizacijskih 
sposobnosti. To so opravili ljudje, 
ki si tudi zaslužijo, da jih navede
mo poimensko. Največ zaslug 
ima prav gotovo Ivan Golob s 
svojim 12-članskim organizacij
skim odborom, ki ga ni samo vo
dili, temveč je znal prijeti za delo, 
kjerkoli je bilo potrebno. Glavni 

usmerjevalec je bil Andrej Fekon-
ja, predsednik DU Ptuj. Vodstv' 
tekmovanja je imel krepko v rO' 
kah Stane Žitnik, predsednik Pl̂  
Ruj in delegat ZRD Ptuj, s s\/oi\^' 
sodelavci. Da je tekmovanje pot̂ ' 
kalo strogo po pravilih, je skrbe' 
glavni sodnik Franc Trbuc s svoji; 
ma pomočnikoma in startnif̂ ' 
sodniki. Sekretar tekmovanje 
bil Peter Kovačič z več admini
strativnimi pomočnicami, ki s" 
svoje delo opravili ekspeditivnoi'^ 
vzorno. 

Med gosti srečanja upokojefj' 
cev so bili; Vinko Gobec, P''̂ '̂ 
sednik ZDUS, Stane Simšič, pr^''' 
sednik komisije za šport in rekre^ 
cijo pri ZDUS, ter Mirko Bernhar''̂  
predsednik območne ZDU Pt̂ Jl' 
podpredsednik ZDUS, ki je 
tudi član organizacijskega odD 
ra. Celotni potek prireditve 
začetka do razglasitve rezultat 
je vodil Oto Mesaric. 

F. Fiderš^'^ 
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GORISNICA / LOVCI SLAVILI PRIDOBITEV LOVIŠČA 

Za pokušino pečeni vol 

O b vese l ju in p e č e n e m volu je n a s t a l a tudi ta le s k u p i n s k a fo tograf i ja vnet ih 
l jubi te l jev lovstva . F o t o : Laura 

Kljub z a d n j i m o d m e v n e j š i m z a p l e t o m v lovski bratovšč in i 
so č l a n i Lovskega društva G o r i š n i c a na ve l iko pros lavi l i 
pridobitev b l i z u po lov ice lov i šča n a o b m o č j u o b č i n e 
Gor i šn i ca , ki j e b i l o še do n e d a v n e g a pod upravl janjem 
Lovske druž ine S p o d n j e P t u j s k o po l je S o b e t i n c i . 

Slavje je bilo že pred dvema 
tednoma pred lovskim domom v 
Placerovcih, kjer so lovci pekli 
vola in med obiskovalce brezp
lačno razdelili 1350 okusnih 
obrokov hrane. Tam so se zbrali 
tako rekoč vsi, ki so kaj pripo
mogli ob pridobitvi lovišča in 

pri izdaji odločbe o dodelitvi 
lovišča, ter vsi tisti, ki so 
gorišniške lovce podpirali v nji
hovih prizadevanjih. 

V Lovskem društvu Gorišnica 
so povedali, da so vsi člani že op
ravili lovske izpite na Zavodu za 
gozdove v Mariboru in za to pre

jeli diplome, članom - lovskim 
preglednikom divjačine pa je 
potrdila o opravljenem tečaju iz
dal Veterinarski zavod Sloveni
je. Sicer pa so naredili že načrte 
za nadaljnje delo v lovskem 
društvu, ki ga bodo najverjetneje 
preimenovali v L D sv. Marjeta. 
Se naprej bodo vneto skrbeli za 
gojitev in ohranjanje divjadi v 
lovišču, v prihodnje pa v društvu 
pričakujejo še več domačih lju
biteljev lovstva. 

TM 

Petdeset let skupnega iMienia 
Te dni sta zlato poroko obhajala 

Marija in Pavel Šegula iz Šardinja 62. 
Gostija je bila zelo vesela, saj se je na 
njej zbralo tudi vseh 15 vnukov. 
Slovesnost je vodil župan Vili Trofenik, 
cerkveni obred v velikonedeijskl cerkvi 
pa takratni župnik p. Drago Avsenak. 

Marija, rojena Filipič, je ves čas zakona 
pridno gospodinjila, saj so se l<malu rodili 
štirje otroci, ki so zahtevali pozornost. K 
temu pa je seveda prišlo tudi drugo delo 
na manjši kmetiji. Mož Pavel je bil deset 
let zaposlen v Dravi Ptuj, po prometni 
nesreči pa so ga upokojili. Sorodniki 
pravijo, da je bilo njuno življenje skromno 
in težko, kljub temu pa ju zdravje glede na 
starost, oba nosita že sedem križev, še 
dobro služi. V veselje so jima vnuki in 
pravnuk. 

Čestitamo! 
vki Z l a t o p o r o č e n c a Š e g u l a . Foto: Hos t 

MALA VAS / PRI KOLARIČEVIH ZACVETELO DREVO ŽIVUENj/ 

"Rože nutraš imeli rad' 
Bolj poredko se zgodi, ^ 

mogočno drevo življenja pože„̂  
tudi cvetove ui gojitelje sobnî  
rastlin s tem dobra preseneti, 
Mariji Koiarič v Mali vasi 1B ̂  
je drevo življena pred mesecj 
razbohotilo in pognalo prelep^ 
bele cvetove, ki so bili obdčudo, 
vanja vredni. V prvih dneh cv̂ , 
tenja so jih prišli pogledat mnog 
"radovedneži". 

Drevo je staro šele dve leti, po, 
ganjek pa je gospa Marija dobilj 
od svoje hčere Irene. Posebno 
mesto ima že lep čas pri Kola. 
ričevih v dnevni sobi, kjer imj 
za rast dovolj svetlobe. Ot 
skrbni negi, rednem zalivanju ij 
pozornosti je roža pognala 
dolg cvet z nešteto majhninu 
cvetovi. Gospa Kolaričeva je po 
vedala, da so bili ti prijetne belf 
barve na pogled in izrazitega, 
močnega vonja. Zdaj so cvetovi 
že odmrli in se posušili, seveda 
pa pri Kolaričevih čakajo, da bo 
drevo življenja pognalo nove, 
Marija Koiarič pa dodaja, da je 
največja vrednota pri vzgoji rož 
ta, da jih moraš preprosto imeti 
rad. 

T. Mohorkc 

RADEHOVA / TROFEJNI ULOV . 

Sciif cff/v Čuiku 
prijel 25 Irg som 

Letošnje poletje so mnogi 
preživeli ob slovenskogoriških 
jezerih in na veliko lovili ribe. 
Tudi Sandi Čuček iz Zimice pri 
Koreni, ki se mu je ob Radehovi 
pri Lenartu kar dvakrat nas
mehnila ribiška sreča. Ujel je 25 
kg soma, ki je meril 151 cm, čez 
nekaj dni pa 30-kilogramsko 
mrcino, ki je merila 154 cm. 
Ribič je bil ulova neizmerno ve
sel, saj somi neradi prijemajo za 
vabe, ki jih v jezeru pridno na
makajo tudi številni turisti iz 
Avstrije in Nemčije. Sandiju 
Čučku so ob trofejnem ulovu 
čestitali tudi ribiški prijatelji iz 
RD Pesnica Lenart, ki pravijo, 
da se v globinah jezera Radehova 
skrivajo 60-kilogramski somi, v 
Trojiškem jezeru pa so bojda 
tudi do 80 kilogramov težki ka-
pitalci, ki se seveda ne pustijo 
ujeti. 

Besedilo in posnetek: M. Toš 

Dobrodošli 
v obtini 
Ormož 

Takšne lepe table pozdravljajo 
in opozorijo popotnike, da so se 
znašli v občini Ormož. Lepo 
Roko na srce: bil je tudi že skra
jni čas! 

vid 
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Vpotfbialu hi Pluiamke 
v termah Zreče bo 5. septembra ob 20. uri polf lnalno teluno-
vanje letošnjega izbora za miss Slovenije. Z devetih 
predhodnih regionalnih tekmovanj se je vanj uvrstilo 27 naj
lepših deklet oziroma po tri prvouvrščene z vsakega. Kot je 
pred sobotnim izborom 12 deklet za finale, ki bo 20. septem-
l,ra v C ankarjevem domu v Ljubljani, povedal lastnik l icence 28 iAbor miss Slovenije / d r a v k o Geržina, je konkurenca huda, 
tako da bo izbor za dvanajst finalistk vse prej kot lahek, 
ptujčani smo znova lahko ponosni , saj imamo v polfinalu tri 
dekleta: Mišo Novak, Manjo Gojkovic in Majo Lešnik oziroma 
celo štiri, če upoštevamo tudi drugouvrščeno na ptujski avdi
ciji za manekenke in manekene Petro Grah iz Maribora, ki se 
je prav tako uvrstila v polfinale letošnjega izbora. 

Dobri poznavalci slovenske le-
pome scene bi lahko rekli, da se 
je nekaj takega že zgodilo v letu 
1996, ko so Ptujčanke doslej do
segle največji uspeh: Alenka 
Vindiš je postala miss Slovenije, 
Barbara Cenčič pa je bila četrta. 
Tudi letos naj bi nas ptujska 
dekleta dostojno predstavljala. 

Pred sobotnim polfinalom 
smo naša dekleta za trenutek 
zmotili in jih povprašali o njiho
vih pričakovanjih. Manja Go-
jkovič, ki je že po naravi redko
besedna, je povedala, da o občut
kih ne more ničesar povedati, 
ker jih nima, prav tako ne po
sebnih pričakovanj. Maja 
Lešnik je odkrito povedala, da si 
želi priti v finale, vendar je kon
kurenca huda, prav tako okusi. 
Vsem dekletom želi, da bi se 
uvrstile v finale, čeprav ve, da je 
to nemogoče. Debitantka na le
potnih tekmovanjih Miša No
vak je že na svojem prvem tek

movanju, na izboru za miss 
Ljubljane, zmagala. Leta 1996 je 
to uspelo Barbari Cenčič. Pove
dala je, da po tihem vsak nekaj 
pričakuje, vendar tega ne upa 
povedati na glas, da potem ne bi 
bila razočarana. Lepo bi bilo, če 
bi se vse tri Ptujčanke uvrstile v 
finale, tako bi obdržale sloves iz 
prejšnjih tekmovanj. Na sobotni 
polfinale se Miša ni posebej 
pripravljala, prav tako ne Maja 
in Manja, le teku se je v zadnjih 
dneh bolj posvetila, saj ji po de
lovnih počitnicah v Grčiji dela 
ne zmanjkuje. Trenutno prevaja 
iz nemščine obsežnejši tekst o 
zdravi prehrani. Maja je medtem 
že ponovno sedla v šolske klopi, 
ker je še srednješolka, Manja je 
brucka ekonomije, Miša pa ab
solventka študija nemščine in 
angleščine na Filozofski fakulte
ti v Ljubljani. 

Ptujskim dekletom želimo, da 
bi se jim v soboto pričakovanja 

uresničila. 
Ob letošnjem izboru miss Slo

venije pa velja zapisati tudi to, 
da sta v finale izbora za letošnje
ga kreatorja, ki bo kreiral 
oblačila za letošnjo miss Slove
nije, uvrstili dve ptujski modni 
oblikovalki: Barbara Plaveč in 
Stanka Vauda. Barbara Plaveč je 
že kreirala spektakularno in 
svečano obleko za miss Slovenije 
Tejo Boškin v letu 1995, ko je bil 
izbor za miss sveta v Sun Cityju. 
V tistem letu sta Barbara in Son
ja Plaveč oblekli tudi vse fina
listke izbora za miss Slovenije. 

MG 

M a j a Lešn ik . 
Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

M a n j a G o j k o v i č ' M i š a N o v a k 

Nagradno tinkimo vpimame 
29. avgusta je vstopil v velja

vo zakon o pospeševanju tu
rizma. Gre za najpomem
bnejši dokument na področju 
turizma v Sloveniji , kakršne
ga država še ni imela. Njegov 
osnovni cilj je pospeševanje 
turizma, ki je tudi v državnih 
dokument ih opredeljen kot 
prednostna gospodarska de
javnost. 

Za njegovo operacionalizaci
jo bosta morala slovenska vla
da in minis t r s tvo za d r o b n o 
gospodarstvo in tu r i zme v 
enem letu sprejeti štiri pravil
nike in tri uredbe . M e d dru
gim bo po t rebno sprejeti 
u redbo o ustanovi tvi nacional
ne tur is t ične organizacije, pri 
kateri naj bi kot ustanovitelji 
sodelovale gospodarska in 
obr tna zbornica Slovenije, T u 
r is t ična zveza Slovenije, lokal
ne tur is t ične in d ruge zaintere
sirane organizacije na nacio
nalni ravni . Skrbela naj bi za 
pospeševanje lokalnih tur is
t ičnih p o n u d b , za oblikovanje 
celovite tur is t ične p o n u d b e , 
njeno promoci jo , za komunic i 
ranje s tu r i s t ičn imi trgi v tuji
ni in podobno . Podrobneje pa 
zakon določa ustanavljanje lo
kalnih tur i s t ičn ih organizacij 
( interesna tur is t ična združe
nja). Status tur is t ičnega obmo
čja, ki mora imeti lokalno tu-

N a fo togra f i j i j e r i m s k a p e č . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

r is t ično organizacijo, bo mi
nis trs tvo za tur izem podeli lo 
obč inam, ki imajo poleg tega 
tur is t ičnoinformat ivni center , 
vsaj t r is to ležišč v gost inskih 
obra t ih , 40 tisoč prenoči tev 
oziroma vsaj 30 tisoč registr i
ran ih dnevn ih obiskovalcev v 
p r e d h o d n e m letu. Poglavitvi 
vir za financiranje lokalnih tu
r is t ičnih organizacij je članari
na, ki jo bodo morale obvezno 
plačevati vse s t u r i zmom nepo
s redno povezane pravne osebe. 

Na avgustovsko nagradno tu
r is t ično vprašanje, vpraševali 
smo, v kateri ptujski ulici se 
nahaja stavba, na kateri sta vzi
dana reliefa, posvečena 
vzvišenim dojiljam, smo preje
li malo pravi ln ih odgovorov. 
D a gre za Cankarjevo ulico, je 
pravi lno odgovoril Miro Košir 
iz Vodenske ul ice 9 v 
Trbovljah, ki je tud i prejel 
nagrado. 

Danes objavljamo fotografijo 
r imske peči , ki je razstavljena 
na širšem območju mesta P tu 
ja. V času razcveta Poetovione 
se je v predelu , kjer se danes 
nahaja blokovsko naselje, 
razprostirala obsežna obr tn i 
ška četrt. O d več kot 90 razis
kan ih lončarskih in opekars
k ih peči lahko danes v id imo 
pod kupolo iz pleksi stekla 
razstavljeno opekarsko peč , ki 
jo objavljamo na fotografiji. 
Vprašujemo, kje je danes raz
stavljena ta peč. Odgovore 
pr ičakujemo v u redn i š tvu 
T e d n i k a , Raičeva ulica 6, do 
11. septembra . Nagrada za pra
vilen odgovor so tur is t ični spo
m i n e k in katalog tur i s t ične 
p o n u d b e Ptuja in okolice, ki ju 
podarja G I Z Poetovio Vivat, in 
kosilo za dve osebi, ki ga po
darja podjetje Vital iz 
Kidričevega. 
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ZA KRATEK ČAS 

Info - glasbene novice! 

I n f o - kv i z 
Gotovo veste, kdo je na sliki (če ne veste, pa vrzite oči na lestvico). 

Izrežite glasovnico, vpišite odgovor, in če vam bo sreča naklonjena, vam 
bodo v prodajalni Tehnika Emone Merkurja Ptuj podarili zgoščenko. 
Da so bile pred štirinajstimi dnevi na fotografiji Spice Girls, je ugotovila 
tudi Tamara Adam, Kupčinji Vrh 29, Stoperce. Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje pošljite (Eili prinesite) na: Uredništvo 

Tednika, p.p. 95, 2250 Ptuj. Rok: četrtek, 10. septembra. 

Reševalec: .... 

Naslov: 

Ime skupne:. 

Glasbeniki p r e d v s e m v plesni 
glasbeni radi eksperimentirajo s 
presenetljivimi zvoki in jih nato 
sestavijo v sodoben komad. Se
veda pa pri takšni glasbi lahko 
pričakuješ ali velik uspeh ali ta
kojšnjo pozabo. 

Britanski band DEPECHE MODE 
je v 90. postal trio, medtem ko so 
bili prvotni člani tega banda Martin 
Gore, Dave Goham, Andrevv Flet-
cher, Vince Clark in Alan Wilder. 
Odličen trio predstavlja 33. hit 
ONLY WHEN I LOSE MVSELF 

ki je dokaj umirjena so
dobna pesem in jo je produciral 
Tim Simenon. Založbi Mute in v 
Sloveniji Dailas Records že pro-
movirata "visoko modo" in njihov 
prihajajoči kompilacijski album 
Singles 1986-1998. 

Britanska kontraverzna pevka PJ 
HARVEV je največ medijske po
zornosti privabljala, ko je hodila z 
Nickom Caveom. Gospodična 
HARVEV tokrat prepeva skladbo 
IT'S A PERFECT DAY ELISE 

ki je rahlo melanholična ter 
zasanjana. 

Škotska skupina DEL AMITRI ima 
mega hit z naslovom RolI to me in 
še petnajst manjših hitov, zbranih 
na kompilacijskem albumu Haitul 
of Rain: The Best of Del Amitri. 
Skupina deluje že dobrih deset let 
in tokrat promovira dobro 
pop/rock pesem CRY TO BE FO-
UND 

Irska pevka ALDA je nova velika 
zvezda v Skandinaviji in zato^se je 
pred kratkim preselila na Šved
sko. Velik uspeh je v Veliki Britaniji 
naredila s sijajnim ročk komadom 
REAL GOOD TIME v ka
terem se mešajo tudi razni vplivi 
sodobne plesne glasbe. 

ROBBIE VVILLIAMS se je rodil 13. 

februarja 1974 in na solo poti izdal 
tele uspešnice: Freedom, Old Be-
fore I Die, Lazy Days, South of the 
Border, Angles in Let me Entertain 
you. "Bad Boy of Take Take" ROB
BIE VVILLIAMS je trenutno v stu
diu, kjer snema drugi album in 
prva mala plošča nosi naslov MIL-
LENNIUM gre pa za nje
govo netipično pop pesem, ki vse
buje sample pesmi Vou only Live 
Tvvice pevca Johna Barryja. 

O britanski neodvisni ročk skupini 
PULP se je največ govorilo leta 
1996 po podelitvi glasbenih na
grad Brit Awards, ko je njihov pe
vec Jarvis Cocker potisnil otroka v 
Michaela Jacksona. PULP so se 
potrudili z zgoščenko This is Hard-
core in z nje prihaja njihova tipična 
ročk pesem PARTY HARD 
ki malo spominja na pesmi Disco 
2000 ali Common People. 

AMOUK je talentirana pevka, ki se 
je do sedaj predstavila z dvema 
skladbama: Nobody's Wife in lt's 
so Hard. Pozitivno presenečenje 
je AMOUK ponudila v izvrstni 
akustični baladi Sacrifice 

Andy McCluskey in Paul Hump-
hers sta člana studijskega dueta 
OMD in 7. septembra bo izšla nju
na zgoščenka The OMD Singles. 
Priznan britanski duet OMD pred
stavlja svojo klasiko ENOLA GAY 
^^"k, ki je doživela dvojni plesni 
remiks; naredila sta ga Sach! in 
Moby. 

Britanski trio DARIO G. je znan 
predvsem po svoji instrumentalni 
plesni glasbi in evropske radijske 
postaje še predvajajo nogometno 
himno Carnaval de Pariš. Instru
mentalni plesni glasbi so DARIO 
G. tokrat v komadu SUNMACHINE 

dodali še vokalni sample 
ene same besede in to je naslov

ne besede Sunmachine. 

Po desetih letih premora se v glas
beni svet vrača skupina CULTURE 
CLUB v postavi Boy George, Ron 
Hay, Mike Craig in Jon Moss. 
Kvarter CULTURE CLUB se je po
trudil v osvežujočem regi komadu 
I JUST VVANNA BE LOVED 
^^it^^, ki napoveduje tudi album 
z naslovom VH1 Story Tellers 
Greatest Hits. 

Orville Richard Burrell je pravo 
ime regi pevca Shaggyja, ki se je 
rodil 22. oktobra 1968 v Kingsto-
nu. Velik mojster komercialnega 
regija SHAGGV tokrat sodeluje z 
JANET JACKSON v melodičnem 
regi komadu LUV ME LJJV ME 

ki vsebuje sample koma
da Sexmachine pevca James 
Brovvna in prihaja s filmskega al
buma How Stella Got Her Groove 
Back. 

Najboljši albumi meseca avgusta 
so: The Boy Is Mine - MONICA, I 
Know - LUTHER VANDROSS, Best 
of - EKTREME, Da Game Is to Be 
Sold, not to Be Told - SNOOP 
DOGGV DOGG, Follovvthe Leader 
- KORN, 100% Colombian - FUN 
LOVIN' CRIMINALS, Jennifer Pai-
ge - JENNIFER PAIGE, Blue Pla
net - DONNA LEVVIS, No Time to 
Chill - SCOOTER, We Belong To-
gether - CITA, 3 Tenors in Pariš, 
Life Goes on - SASH! Hinda - HIN-
DA HICKS. 

David Breznik 

POPULARNIH 10 
1.1 Don't VVantto Miss 

a l h i n g 

- AEROSMITH 

2 . Drovvned W o r l d ; 

Substi tute for I jove 

-MADONNA 

3. Ufe 

- DES'REE 

4. Myster ious Times 

-SASH! & TINA 

COUSINS 

5. No Matter What 

-BOVZONE 

6. Cruel Summer 

- ACE OF BASE 

7. Bai lando 

- LOONA 

8. Viva Forever 

- SPICE GIRLS 

9. Bootie Call 

-ALL SAINTS 

10. Freak Me 

- ANOTHER LEVEL 

L e s t v i c o POPULARNIH 
10 l ahko p o s l u š a t e v s a k o 
s o b o t o V v e č e r n e m s p o r e 
d u radia R u j . 

Dober den vsaki 
den! Pišem vam v 
pondelek, 1. 
avgusta. Prova je
sen. Dež rosi in 
hladno je tak, ke 
sen si rm srajci že 
moga rakove 

nategnoti, ke bi me drgačik mrzla 
koza Hzala. V gorici klopotec 
prepevle ter škorce in druge 
državne škodlivce pregoja. Tudi 
ose so že začele grozdje napodati. 
Škorci se vsaj malo klopotca bo
jijo, ose pa se za toto ružeje čista 
nič ne zmenijo in množično mošt 
pijejo. Jaz sen si že fračo nabava 
in jih tak eno za drugo strelam. 
Nič ne škodi, nič ne hasne, tu in 
tam pa le kero ftrofin. Spomijan 
se, kak smo negda v dovni 
mladosti meli pod domačim 

ruštom ose in sršene. Od starejših 
smo culi, da je gnezdo dobro 
zažveplati s tistim žveplom za vin
ske sode. Pametni, kak smo bili 
norifroci, smo vujžgali eno žve-
plenico, jo porinoli notri v osjo 
gnezdo in ... in ... in ... Jezus 
Marija, gnezdo se je vujžgalo in 
skoro nam je hiša zgorela, če ne bi 
hitro gasilci pribejžali na pomoč. 
Zato vas opozarjam, da ne delati 
takšnih oslarij. Vsoka šola nekaj 
košta, samo tiste ose bi nas zlo 
drogo prišle. ' 

Če smo glih že pri osah, vam 
moren povedati, da ma moja 
Mica tak pikeči jezik, kak da bi te 
osa spikala. Gdo ji jaz rečem, da 
je osa, mi tak nazaj gvera: "Kaj 
boš ti, sršen stori, samo lečeš okoli 
mene in delaš zum zum zum, pičiš 
pa boj slabo!" Tak je pač, nemreš 

proti ženskemi jeziki, pa če glih si 
jezikoslovec. Pa še to: včosik so 
pravli, da en sršen piči za devet os, 
ena kača pa za devet sršenov. 
Meni se pač najbolj smilijo čebe
lice, ki po vsakem piki vmerjejo. 

Začelo se je novo šolsko leto in 
na cestah je drgoč puno dece, ki 
brezskrbno telovadijo po svojih 
poteh. Vse voznike avtov, mo
tornih in drugih kolesnikov opo
zarjam, da vozite previdno in 
pomalen, da ne bi do kakšne 
tragedije prišlo. Seveda pa so tudi 
starši družni opozarjati svoje ta 
najmlajše, da cesta neje igrišče in 
da naj lepo korakajo po stezah 
svojega otroštva. 

Pa bodo zadosti za gnes. Srečru) 
do drugega tjedna! 

Vaš LUJZEK 

M/ocf/ d o p i s n i k i 

MOJ NAJUUBŠI KOTIČEK 
Včas ih , kadar se mi zdi svet zelo krut, 
kadar dobim slabo oceno ali kadar sem 
slabe volje, ker je pač tečen dan, se naj
raje odpravim v svoj najljubši kotiček. 
Moj najljubši kotiček je v gozdu. Ponava
di se tja odpravim s svojo psičko Lady. 
Najraje hodim v svoj kotiček jeseni. Ta
krat je zame gozd najlepši. Že šumenje 
l i s t j a p o d m o j i m i n o g a m i me p o m i r i . 
Včasih naredim iz listja majhen hribček 
in s k a č e m po n j e m , dokler se tega ne 
naveličam. Toda skakanja po suhem list
ju se nikoli ne navel ičam. Ponavadi me 
prehiti čas. Takrat je čas za odhod do
m o v . Toda vsak dan po pouku odidem 
t j a . M o j k o t i č e k ni cel g o z d , a m p a k 
m a j h n a j a s a . Na tej jas i raste nekaj 
majhnih dreves, le eno stoji sredi jase. 
To je s m r e k a . Zelena je in s to j i t ako 

m o g o č n o , kakor da je nič na svetu ne 
more omajati . Pod njo so odpadle iglice, 
na katere sedem in gledam, kako lepa je 
narava. Človek se tega ne zaveda in zato 
jo uničuje. Vendar ta smreka ni niti bolna 
niti n ima posušenega vrha. Zdrava je in 
lepa. Ko včas ih sed im pod njo in pos
l u š a m petje ptic in pokanje vej , se mi 
zazdi, kot da bi me klicala po imenu. Nad 
njo se šir i m o d r o nebo in k m a l u b o m 
lahko gledala, kako se selijo ptice seliv
ke. Takrat nekako č u t i m p o g o v o r med 
pticami in smreko. Razumem prav vsako 
besedo. Moja smreka je prav posebna in 
zame najlepša. Vendar - kmalu bo zima 
in takrat me je strah, da jo bom izgubila. 
Vsak božič imam takšen občutek, kot da 
sem zadnjič z njo. V božični mrzl ici , ko 
ljudje iščejo jelke za svoj dom ali smre
ke, ne kupijo umetnih. Ne, to stane. Zakaj 
bi plačevali za umetne, če lahko imajo 

prave zastonj? Tako me je stran, da bo 
neki m o ž a k poseka l m o j o s m r e k o za 
svoj d o m . Vedno pred božičem pritečem 
z vso naglico do nje, da bi videla, ali je še 
tam. Oddahnem si. Še vedno stoji sredi 
jase in čaka na moj obisk. Za božič jo 
vedno o k r a s i m s pap i rna t imi o k rask i . 
Vendar lahko okras im samo prve veje, 
saj je proti meni velikan. Včasih se igram 
z n j o . Na j ra jš i se i g r a m o igre v r t c a . 
Smreka je učitelj ica, otroci pa so majhni 
bori, ki jo obdajajo. Hotela sem urezati v 
njeno deblo svoje in njeno ime, vendar je 
še n isem krsti la in ji dala imena, ker se 
mi zdi , da ni nobeno ime dovo l j dobro 
zanjo. 
Svojo s m r e k o i m a m zelo rada. V njeni 
družbi se počut im zelo dobro. Včasih se 
boljše razumem z njo kot z l judmi, saj se 
ona nikoli ne prepira z mano, ampak me 
samo potrpežljivo posluša in kima s svo
jimi vejami. Moja smreka je najboljša in 
najlepša medd vsemi smrekami v gozdu. 

Laura Sršen, OŠ KIDRIČEVO 







SPOJIT 

HOGOMET 

J. SLOVENSKA LIGA 
gpzultati tekem 3. kroga: Aluminij - Goriške opekar

ne 1:0, Elan - Factor 2:0, Zagorje - Jadran Šepič 2:0, 
pravograd - Šentjur 5:0, Pohorje - Esotech Šmartno 1:0, 
-j-abor Sežana - Rudar Trbovlje 3:0, Nafta - Železničar 
Q1, Set Vevče - Drava 0:1. 

TABOR SEŽANA 3 3 O O 10:2 9 
2 POHORJE 3 3 O O 5:2 9 
3 DRAVOGRAD 3 2 1 O 7:1 7 
4 ALUMINIJ 3 2 1 O 7:2 7 
5 GORIŠKE 0PEKARNE3 2 O 1 7:3 6 
6 ELAN 3 2 0 1 5:3 6 
7 ZAGORJE 3 2 O 1 5:3 6 
8 ŠENTJUR 3 2 O 1 4:7 6 
9 NAFA 3 1 1 1 3:3 4 
10 DRAVA 3 1 O 2 5:7 3 

i 11 ŽELEZNIČAR 3 1 O 2 3:6 3 
112 ESOTECH ŠMART. 3 O 1 2 2:4 1 
13. FACTOR 3 0 1 2 2:5 1 
14.SETVEVČE 3 O 1 2 1:6 1 
15.RUDARTRB0VUE 3 O O 3 0:5 O 
16. JADRAN ŠEPIČ 3 O O 3 2:9 O 
Razpored tekem 4. kroga: Goriške opekarne - Drava, 

Železničar - Set Vevče, Rudar Trbovlje r Nafta, Esotech 
Šmartno - Tabor Sežana, Šentjur - Pohorje, Jadran 
Šepič - Dravograd, Factor - Zagorje, Aluminij - Elan. 

A L U M I N I J 

.GORIŠKE OPEKARNE 
1:0 /0:0/ 
Strelec:l:0Pita/47/ 
Aluminij: Fideršek, Grbavac, Žolek, Koren, 

Gerečnik, Zelko, Perkovič, Damiš, Hojnik, Kolar, Pita. 
V derbiju 3. kroga v 2. SNL so nogometaši Aluminija 

dosegli minimalno, vendar zelo pomembno zmago proti 
zelo močni ekipi Goriških opekarn iz Renč. Potek 
srečanja je bil drugačen, kot so si želeli v domačem tabo
ru. Gostje so imeli rahlo terensko pobudo in so si ustva
rili tri zares lepe priložnosti za zadetek, vendar so bili 
nespretni pred domačim vratarjem Fiderškom. V tem 
delu igre so Kidričani igrali previdno. Poizkušali so s 
hitrimi nasprotnimi napadi in streli od daleč, vendar pa 
so bili neuspešni in nenatančni. 

V prvem napadu v drugem polčasu pa se je mreža gos
tov zatresla. Perkovič je preigral dva gostujoča obramb
na igralca, lepo podal do soigralca Pite in ta je s strelom 
po tleh nekoliko z desne strani zadel v polno. Pobuda v 
tem delu igre je bila na strani domačih nogometašev, ki 
so imeli nekaj izrednih priložnosti za zadetek, vendar je 
gostujoči vratar bil izredno razpoložen. Tudi nogome
taši Goriških opekarn so imeli svojo priložnost v 59. mi
nuti, vendar je bil njihov napadalec Kojičič nenatančen. 
V 80. minuti igre je za razburjenje poskrbel sodnik Bab-
nik iz Ljubljane, ki najprej ni dosodil čiste enajstme
trovke v korist Aluminija, po prekršku nad Pito, nato pa 
vsiega igralca samo iz njemu znanih razlogov izključil. 
KJjub temu da so Kidričani imeli igralca manj, so bili v 
zadnjih minutah srečanja enakovredni nasprotnik in so 
uspeli zadržati minimalno vodstvo, kar je pomenilo, da 
tri točke ostajajo doma. 

V naslednjem krogu bodo nogometaši Aluminija gos
tili ekipo Elana iz Novega mesta. 

3. SLOVENSKA LIGA - SEVER 
Rezultati tekem 3. kroga: Unior Zreče - Mons Claudi-

us 2:2, Usnjar - Hajdina 2:0, Starše - Pobrežje 0:0, Palo-
ma Šega - Montavar Rogoza 1:2, Kovinar - MM 
Brunšvik 0:1, Kungota - Tim Laško 2:2, Gerečja vas -
Dravinja 0:1. 
1.DRAV1NJA 3 3 0 0 14:1 9 
2. STARŠE 3 2 1 O 6:0 7 
3. GEREČJA VAS 3 2 O 1 7:1 6 
4. UMOR ZREČE 3 1 2 O 6:3 5 
S.PALOMAŠEGA 3 1 1 1 6:4 4 
6. HAJDINA 3 1 1 1 5:3 4 
7. USNJAR 3 1 1 1 4:4 4 
8. TIM LAŠKO 3 1 1 1 4:5 4 
9. MM BRUNŠVIK 3 1 1 1 3:4 4 
10. POBREŽJE 3 1 1 1 3:4 4 
11. MONTAVAR ROG. 3 1 1 1 3:6 4 
12. MONS CLAUDIUS 3 O 1 2 2:9 1 
13. KUNGOTA 3 O 1 2 2:15 1 
14. KOVINAR 3 O O 3 1:7 O 
Razpored tekem 4. kroga: Mons Claudius - Dravinja, 

Tim Laško - Gerečja vas, MM Brunšvik - Kungota, 
Montavar Rogoza - Kovinar, Pobrežje - Paloma Sega, 
Hajdina - Starše, Unior Zreče -
Usnjar. 

dEREČJA VAS -
(DRAVINJA 
0:1 /0:0/ 

Strelec: 0:1 Draghusa/68/ 
Gerečja vas: Mulec, Kaisesberger, 

W o /Slaček/, Šoštarič, Zajšek, Kla-
^eček, Krajnc /Kmetec/, J. Perko, 
Kaučevič, R. Perko, Kotnik /Pun-
gračič/. 
.Po dveh zaporednih zmagah, ki so 
l'h dosegli na gostovanjih, so nogo
metaši Gerečje vasi v tretjeligaški 
f̂ ^̂ nkurenci prvič zaigrali pred svoj-
''^ občinstvom. Njihov nasprotnik je 
'la Dravinja, ki v letošnji sezoni vi-

|oko cilja. Gostje iz Slovenskih 
Konjic so pričeli srečanje zelo 
Odločno in takoj dali vedeti, da igrajO' 

Zmago. Že v 8. minuti so zadeli 

S E R V I S K O L E S 
^ e n i s o p r e m e t e r s m u č I 
Sport servis Davorin Munda, s.p. 

-..^nski trg 1, 2250 Ptuj, tel : 062/778-567 

prečnik in nato imeli še nekaj priložnosti. Tudi "vijo
ličasti" iz Gerečje vasi se niso dali. Poizkušali so s hitri
mi nasprotnimi napadi ter streli od daleč, vendar niso 
bili uspešni. 

V drugem polčasu so gostje izkoristili napako v 
obrambi domačih in v 68. minuti povedli. Sledila je 
obojestranska dobra igra, vendar pa do konca srečanja 
ni prišlo do spremembe rezultata. Zmago so slavili ne
koliko boljši gostje, toda tudi domači so prikazali igro, 
ki obeta. 

V naslednjem krogu bodo nogometaši Gerečje vasi 
gostovali v Laškem, kjer se bodo pomerili z domačo eki
po TIM Laško. 

DANILO KLAJNŠEK 

2. SLOVENSKA MLADINSKA 
LIGA - VZHOD 

Rezultati tekem 3. kroga: Železničar -Nafta 4:0, El-
mont Krško - Pohorje 3:2, Bakovci - Aluminij 0:6, Era 
Šmartno - Potrošnik Belt. 0:2, Kovinar Štore - Starše 
3:0, Steklar - Bistrica 3:3, Pragersko - Šentjur Yurij 0:2. 
1. POTROŠNIK BELT. 3 3 O O 10:2 9 
2. ŠENTJUR YURIJ 3 3 O O 6:1 9 
3. ALUMINIJ 3 2 1 O 10:0 7 
4. ŽELEZNIČAR 3 2 1 O 7:1 7 
5. ERA ŠMARTNO 3 2 O 1 6:3 6 
6. BISTRICA 3 1 1 1 9:5 4 
7. STEKLAR 3 1 1 1 7:8 4 
8. POHORJE 3 1 O 2 7:6 3 
9. BAKOVCI 3 1 O 2 7:8 3 
10. PRAGERSKO 3 1 O 2 7:8 3 
11. KOVINAR ŠTORE 3 1 O 2 3:6 3 
12. ELMONT KRŠKO 3 1 O 2 412 3 
13.NAFA 3 0 0 3 3:13 O 
14 STARŠE 3 0 0 3 0:13 O 

Razpored tekem 4. kroga: Nafta - Šentjur Yurij, Bi
strica - Pragersko, Starše - Steklar, Potrošnik Belt. - Ko
vinar Štore, Aluminij - Era Šmartno, Pohorje - Bakovci, 
Železničar - Elmont Krško. 

DANILO KLAJNŠEK 

MNZ PTUJ' I. RAZRED 
Rezultati tekem 1. kroga: Eletehšop - Slovenja vas 

2:2, Boč - Stojnci 1:2, Polskava - Videm 0:0, Središče -
Gorišnica 6:1, Ormož - Bistrica 1:0, Dornava - Prager
sko 1:1. 
1. SREDIŠČE 1 1 O O 6:1 3 
2. STOJNCI 1 1 O O 2:1 3 
3. ORMOŽ 1 1 O O 1:0 3 
4 SLOVENJA VAS 1 O 1 O 2:2 1 
5.ELTEHŠ0PR. 1 O 1 O 2:2 1 
6. DORNAVA 1 O 1 O 1:1 1 
7. PRAGERSKO 1 O 1 O 1:1 1 
8. POLSKAVA 1 O 1 O 0:0 1 
9. VIDEM 1 O 1 O 0:0 1 
10. BOČ 1 O O 1 1:2 O 
11. BISTRICA 1 O O 1 0:1 O 
12. GORIŠNICA 1 O O 1 1:6 O 

Pari 2. kroga: v soboto, 5. sept., ob 16.30: Eltehšop -
Boč; v nedeljo, 6. sept., ob 10.30 Videm - Ormož; ob 
16.30 Slovenja vas - Pragersko, Gorišnica - Dornava, Bi
strica - Središče, Stojnci - Polskava. 

MNZ PTUJ -11. RAZRED 
Rezultati tekem 1. kroga: Tržeč - Markovci 2:1, Lov

renc - Zavrč 1:1, Bukovci - Podvinci 4:0, Apače - Haj-
doše 2:1, Grajena - Pago Leskovec ni odigrano. 
I.BUKOVCI 1 1 O O 40 3 
2. APAČE 1 1 O O 2:1 3 
3. TRŽEČ 1 1 O O 2:1 3 
4 LOVRENC 1 O 1 O 1:1 1 
5. ZAVRČ 1 O 1 O 1:1 1 
6. GRAJENA (-1) O O O O 0:0 O 
7. LESKOVEC (-1) O O O O 0:0 O 
8. MARKOVCI 1 O O 1 1:2 O 
9.HAJD0ŠE 1 O O 1 1:2 O 
10. PODVINCI 1 O O 1 0:4 O 

Pari 2. kroga: v soboto, 5. sept., ob 16.30 Tržeč - Bu
kovci, Zavrč - Apače; v nedeljo, 6. sept., ob 10.30 Haj-
doše - Grajena; ob 1630 Markovci - Pago Leskovec, Pod
vinci - Lovrenc. 

P T U J / NOGOMETNI TURNIR MLAJŠIH IN STAREJŠIH DEČKOV 

Pokal Ptuja Varteksu^ 
Aluminiiu in Dravi 

Mestni stadion je bil prizorišče mednarodnega nogometnega tur
nirja za mligše in starejše dečke. Organizator, INK Dra\a, je celod
nevno tekmovanje odlično pripravil, potekalo je na dveh igriščih. 
Iger smo videli 86 tekem in 151. Na turnirju za pokal Ptuja smo vi
deli nastop ekip, ki v nogometnih šolah za najmlajše pripravljajo 
bodoče upe slovenskega nogometa. Nastopile so ekipe Publikuma iz 
Celja, Varteksa iz Varaždina, Dravograda, Litije, Ajdovščine, Mure 
iz Murske Sobote, Aliuninija iz Kidričevega, Starš in Drave iz Ptuja, 
ki so nastopile v treh skupinah: U-IO (do 10 let), 11-12 (10-12 let) in 
U-14 (12-14 let). 

Nad 300 mladih nogometašev je 
prikazalo kvaliteten in borben no
gomet in lahko smo se prepričali, da 
se Sloveniji ni treba bati za 
bodočnost igralskega kadra, da pa 
bo potrebno vložiti mnogo truda in 
strokovnega dela pri oblikovanju 
mladih v obdobju doraščanja in 
oblikovanju osebnosti. Nedvomno 
imajo pri tem veliko zaslug trenerji-
vaditelji, ki z entuziazmom delujejo 

pri klubih v nogometnih šolah. Ob 
tem pa ne smemo pozabiti staršev, 
ki z veliko volje in razumevanja 
prispevajo svoj delež pri vzgoji in 
omogočajo vadbo svojih najmlajših. 

Uvrstitve po finalnih tekmah: 
skupina U-10: Varteks, Publi-

kum, Drava II, Dravograd I, Alumi
nij, Drava I, Dravograd II, Starše; 

skupina U-12: Drava, Mura, Var
teks, Dravograd, Primorje, Starše, 
Aluminij, Dravograd II, Litija, Dra
va III, Drava II; 

skupina U-14: Aluminij, Varteks, 
Dravograd II, Litija, Starše, Dravo
grad 1, Drava. 

Najboljšim so bili podeljeni poka
li, ki sta jih podelila podžupan Er-
vin Hojker in predsednik NK Dra
va Peter Vesenjak, za vse predstav
nike ekip in spremljevalce pa je bil 
sprejem na Mestni občini Ptuj. Tur
nir za pokal Ptuja naj bi po mnenju 
sodelujočih postal tradicionalen, 
kar je tudi interes Ptuja, za njegovo 
pripravo pa ima nedvomno velike 
zasluge vodja Silvo Drevenšek, ki s 
še štirimi trenerji deluje v nogomet
ni šoli pri NK Drava. 

-ANC 

Športne n o v i c e 
S T R E L S T V O • U s p e l i 
O r m o ž a n o v 

Strelsko društvo Dobrovnik je organiziralo tekmo
vanje v športnem streljanju s serijsko malokalibrsko 
puško za pokal Dobrovnika. Nastopilo je 14 ekip. 
Ekipni vrstni red; 1. SD Gančani 502 kroga, 2. SD 
TS Ormož 498 krogov, 3. SD Ormož 495 krogov. Po
samezno: 1. Zvonko Rebrica, Gančani, 181 krogov, 
2. Stiven Vočanec 178 krogov, 3. Boštjan Špacapan, 
oba Ormož, 173 krogov, 4. Dušan Ziško, MS, 171 
krogov, 5. Andrej Stanič, Ormož, 166 krogov. 

LUKNER 
GIMNASTIKA • P r i č e t e k 
v a d b e 

Tudi letos v Gimnastičnem društvu Ptuj organizi
rajo vadbo športne gimnastike in akrobatike za 
osnovnošolske otroke, dečke in deklice. Vadba bo 
potekala v gimnastični telovadnici športne dvorane 
Center od ponedeljka do petka od 19. do 20.30 ure. 
Vpisovanje se prične v ponedeljek, 7. septembra, in 
poteka do konca septembra. Ob vpisu plačate znesek 
2.000 SIT vpisnine, ki obenem velja kot celotna čla
narina, mesečno pa plačujete 1.500 SIT za vadbo. V 

društvu organizirajo tudi gimnastično vadbo za 
predšolske otroke. Prijave bodo začeli sprejemati 
okoli 15. septembra. Od 7. septembra dalje bo pote
kala tudi rekretavina vadba za ženske in moške v 
gimnastični telovadnici športne dvorane Center, in 
sicer: za ženske v ponedeljek, sredo in petek od 20.30 
do 21.30 ure; za moške: v četrtek od 20.30 do 22. ure. 
Vpisnina znaša 2.000 SIT, kar velja kot celotna čla
narina, mesečna vadnina pa znaša 3.000 SIT. 

Pridite, razvedrite si duha in okrepite telo! 

K O Š A R I C A • T u r n i r t r o i k 
n a P t u f s k i G o r i 

športno društvo Ptujska Gora je v nedeljo, 30. av
gusta, organiziralo tretji letošnji košarkarski turnir 
trojk. Med 11 ekipami, ki so se udeležile turnirja, je 
zmagala ekipa Petovia Ptuj ter prejela za 1. mesto 
pokal in nagrado 24.000,00 tolarjev. Drugo mesto in 
s tem pokal ter nagrado 12.000,00 SIT je osvojila eki
pa Skat-Elektro Jemejšek, tretje mesto, pokal in na
grado 7.000,00 tolarjev pa si je v malem finalu pribo
rila ekipa Reči Nika. Zanimive tekme, dobro sojenje 
sodnikov in lepo vreme je pripomoglo k uspešni iz
vedbi turnirja, s katerim se končujejo košarkarske 
prireditve na prostem v organizaciji športnega 
društva Ptujska Gora. 

BOGDAN VINKLER 

UUTOMER/ 20.TEKMOVALNI DAN ZA KASAČE 

V Ljutomeru je bil v nedeljo pod pokroviteljstvom slovenske vlade 
VIIL slovenski kasaški derbi, v katerem je po pričakovanju slavil le
tos še neporaženi Demos MS na vajetih Marka Slaviča z rekordnim 
izidom derbijev 1:20,2 pred Raiso B na vajetih Mirka Gregorca iz 
Domžal in Jovanko B Jureta Šubica z Brda. Pokal je zmagovalcu 
podelil kmetijski minister Ciril Skrkolj. Diri^e je spremljalo okoli 
3000 gledalcev, ki so uživali tudi v preostalih točkah sporeda. Naj
boljši čas dneva 1:16,9 je znova dosegel Active Leber Milana Žana iz 
Ljubljane. 

Rezultati dirk iz Ljutomera: 1. 
dirka, avtostart za 2-letne kasače, 
1600 m: 1. Devon MS (Slavič, MS 
Ključarovci) 1:20,2, 2. Fortuna C 
Lee (Makovec, Ljutomer) 1:20,5 in 
3. Filder (Hanžekovič, Ljutomer) 
1:20,7; 2. dirka, avtostart za 3-letne 
kasače, 2100 m, zaslužek do 150 
tisoč tolarjev: 1. Bonney M (Lov-
renčič, Maribor) 1:21,1, 2. Apricot 
(Šonaja, Ljutomer) 1:21,2 in 3. Lim 
Lobell (Jureš, Ljutomer) 1:22,1; 3. 
dirka, avtostart za 3-4-letne kasače, 

2100 m, zaslužek do 300 tisoč tolar
jev: 1. Felicia Gagodic, Brdo) 
1:20,9, 2. Fista (Seršen, Ljutomer) 
1:21,1 in 3. Rion (Puhar, Ljutomer) 
1:21,1; 4. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 2100 m, zaslužek do 
500 tisoč tolarjev: 1. Frick (Ma-
rinšek, Brdo) 1:20,7, 2. Mister Lo
bell (Sagaj, Ljutomer) 1:20,9 in 3. 
Lady Holly (Kukolj, Ljutomer) 
1:21,5; 5. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 2100 m, zaslužek do 1 
milijon tolarjev: 1. Suriya (Maletič, 

Šentjernej) 1:20,7, 2. Dali (Sagaj, 
Ljutomer) 1:20,7 in 3. Ajd B (Osol-
nik, Komenda) 1:21,2; 6. dirka, av
tostart za 3-12-letne kasače, 2100 m: 
1. Bukefalos (Maledč, Šentjernej) 
1:18,9,2. Lui B (Vidic, Brdo) 1:19,1 
in 3. Ahaja (Sagaj, Ljutomer) 
1:19,8; 7. dirka, VIII. slovenski 
kasaški derbi, 2600 m: 1. Demos MS 
(Slavič, MS Ključarovci) 1:20,2, 2. 
Raisa B (Gregorc, Domžale) 1:20,6 
in 3. Jovanka B (Šubic, Brdo) 
1:20,7; 8. dirka, avtostart za 3-12-
letne kasače, 2100 m: 1. Active Le
ber (Žan, Lj. Stožice) 1:16,9,2. Ben
jamin C Lee (Makoter, Ljutomer) 
1:17,6 in 3. Jacky Groenhof (Mars, 
Krško) 1:18,2. 

21. tekmovalni dan bo v nedeljo na 
Brdu. 

M. TOŠ 

KARTI N G 

Smola Domlnka v Celju 
AMD ŠLANDER CELJE JE BILO ORGANIZATOR 8. DIRKE ZA DRŽAVNO PRVENSTVO V KAR-
TINGU, KJER JE NASTOPILO 43 TEKMOVALCEV V ŠTIRIH RAZREDIH. DOBRO PRIPRAVLJE
NO TEKMOVANJE SI JE OGLEDALO NAD 500 GLEDALCEV. 

Ptujčani so imeli tekmovalce v najvišjem razredu, formuh FC-125 ccm, kjer je mladi Zvonko Domin-
ko pri merjenju časa imel najhitrejši čas in s tem tudi prvo startoo pozicijo, to pa je po predfinalni vožnji 
tudi obdržal žal pa je zaradi nepravilnega starta v finalu dobil kazeiiske točke in se mu ta dirka ne šteje. 
Z dobro vožnjo se je tokrat na 5. mesto uvrstil ptujski veteran Jože Seruga, medtem ko sta se Dragomir 
Rudolf in Emil Pleteršek uvrstila na sedmo in osmo mesto. 

Do konca prvenstva preostaneta še dve dirki, in to v nedeljo v Čakovcu in 20. septembra v Portorožu, 
kjer ima zlasti Zvonko Dominko še lepo priložnost, da z dobrima vožnjama lahko osvoji naslov državne
ga prvaka. 

V posameznih razredih so zmagali: N-60 ccm David Rotar - Moste; juniorji A-100 ccm Ivan Stojšič -
Moste, SLO-kart Blaž Podlesnik - Moste, FC-125 ccm Alen Pevec - (Jelje; ekipno AMD Moste-Ljublja-
na 150 točk, AMD Šlander Celje 92 in KK Portorož 91 točk. 

Po seštevku osmih dirk pa je v razredu FC-125 ccm uvrstitev naslednja: 1. Alen Pevec, Celje, 218 točk, 
2. Zvonko Dominko 205, 3. Mitja Klemenčič 201 6. Jože Šeruga 166, 7. Dragomir Rudolf 160 in 9. Emil 
Pleteršek 135 točk. 

a n c . 







PTUJ / 6. PRVENSTVO V LOVU RIB S PLOVCEM; 

Naiboliši Matttari 
v o rgan izac i j i R i b i š k e d r u ž i n e Ptuj in pod g e n e r a l n i m 
pokrov i te l j s tvom m e s t n e o b č i n e Ptuj j e k o n e c m i n u l e g a 
t e d n a p o t e k a l o 6. m e d n a r o d n o t e k m o v a n j e v lovu rib s 
p l o v c e m Ptuj '98, na k a t e r e m je tokrat s o d e l o v a l o 12 
e k i p , to j e 48 t e k m o v a l c e v iz Č e š k e , M a d ž a r s k e , I ta l i je 
i n S loven i j e . 

Po petkovem uradnem trenin
gu in po večerni otvoritveni slo
vesnosti ob ribiškem domu v 
Rogoznici je tekmovanje poteka
lo v soboto in nedeljo, 29. in 30. 
avgusta, ob ribniku pri Sveti To-
jici, zaključek z razglasitvijo re
zultatov pa so opravili v dvorani 
ptujskega Gastroja. Kot je pove
dal vrhovni sodnik Franc Tbuc, 
je prvi tekmovalni dan med vse
mi štirimi sektorji bila najboljša 
ekipa iz madžarskega Szolnoka, 
2. mesto je osvojila ekipa SAM 
Italija, 3. pa ekipa Loštice Milo 
iz Češke. V nedeljo, drugi tek
movalni dan, pa so imeli največ 
ribiške sreče člani ekipe RD Ma
ribor pred ekipo Szolnoka in 
Loštic Mila. 

V obeh tekmovalnih dneh so 
športni ribiči štirih dežel nalovi
li nekaj čez 200 kg, na tekmoval
ca povprečno 2,2 kg, te pa so po 
sodniškem tehtanju vrnili v 
vodo. Zal Ptujčanov tokrat ni 

bilo med najboljšimi, v po
vprečju so pristali v zlati sredini. 

V končni razvrstitvi je v ekipni 
konkurenci zmagala ekipa Szol
noka iz Madžarske, druga je bila 
ekipa SAM Italija, tretja pa 
Ribiška družina Maribor Med 
posamezniki je slavil Jan Hein-
denreich iz Češke pred Josefom 
Vargoiz Madžarske, tretji pa je 
bil Pavel Prašek iz Češke. 

-OM 

N a p e t k o v i o tvor i tveni s v e č a n o s t i so b l izu 2 0 0 
r ib ičev in g o s t o v pozdrav i l i p r e d s e d n i k R D S t a n e 
Ž i tn ik , p r e d s e d n i k R i b i š k e z v e z e S l o v e n i j e Borut 
J e r š e ( n a fotograf i j i ) in p o d ž u p a n m e s t n e o b č i n e 
Ptuj Ervin Hojker . Foto: M . O z m e c 

PTUJ / INVESTICIJA DRAVSKIH ELEKTRARN 

Obnova dmvskega zidu 

Pri gradnji elektrarne Formin 
je zgradba nekdanjega podjetja 
Olga Meglic, ki je šlo v stečaj, 
predstavljala zavarovanje mesta 

G r a d n j a v a r o v a l n e g a z i d u v D r a v s k i u l ic i . Foto: Č r t o m i r G o z n i k 

Ptuja pred visokimi vodami na 
levem bregu. Potem ko so objekt 
lani porušili, je bilo potrebno to 
zavarovanje obnoviti, ker v 

opečni izvedbi ni primerno. No
silec investicije so Dravske 
elektrarne Maribor 

MG 

Kulturni 
križem itražem 

PTUJ • V Miheličevi gale

riji bo danes (v četrtek) ob 

18. uri odprtje razstave 

Barvane tekstilije 1997-

1998 Vere Sešlar Založnik. 

(Več o razstavi na strani 4.) 

ORMOŽ • Prireditve 

Ormoškega poletja se 

bodo končale jutri (v pe

tek) ob 19. uri v prostorih 

galerije Grad z odprtjem 

razstave del, nastalih na 

letošnji grajski koloniji. 

Razstavljajo Bojan Bensa, 

Bogdan Čobal, Jože Den-

ko, Lučka Falk, Rado Jerič, 

Ervin Kralj, Bojan Lubaj in 

Andrej Pavlic. Za konec bo 

nastopil tudi Pihalni orkes

ter Ormož z mažoretami. 

GLEDALIŠČE PTUJ • 

Gledališče Ruj bo ta in pri

hodnji konec tedna (4., 5., 

11. in 12. septembra) ter 

še 24. septembra, vsako

krat ob 19. uri, na Mu

zejskem trgu pripravilo še 

zadnje ponovitve na pros

tem letošnje uspešnice 

Ovinek (režija Matjaž La-

tin). Predstava se nato seli 

v dvorane. (Več o predsta

vi na strani 9.) 

PTUJSICA GORA • V 

ponedeljek, 7. septembra, 

ob 19.30 bo v cerkvi Mate

re Božje Viktorinov večer. 

Nastopil bo godalni kvartet 

Feguš, igrali pa bodo dela 

Mozarta, Beethovna in 

Dvoraka. (Več o koncertu 

na strani 9.) 

PTUJ • V viteški dvorani 

na ptujskem gradu bo v to

rek, 8. septembra, ob 

19.30 koncert v okviru 

Glasbenega septembra. 

(Več o koncertu na strani 

5.) 

KINO PTUJ • Ta teden je 

ob 18. uri na sporedu Spi

ce Girls, ob 20. uri pa film 

Elitni morilci. Od ph-

hodnjega torka do nedelje 

je ob 18. in 20. uri na spo

redu film Šest dni, sedem 

noči. 

ČRNA KRONIKA 
MULTIKULTIVATOR 
SE JE PREVRNIL 

Po lokalni cesti v Slatini pri 
Cirkulanah je v torek, 25. av
gusta, okoli 12. ure vozil nnulti-
kultivator s prikolico 17-letni 
B.K. iz Gorišnice. Vozil je ob 
robu cestišča, zato je zdrsnil 
na neutrjeno bankino in zapel
jal po strmem klancu navzdol. 
Vozilo se je prevrnilo, voznik je 
ostal nepoškodovan, težje pa 
je bila ranjena sopotnica, 14-
letna L.K., ki je sedela na klopi 
v prikolicL 

MOTORIST PADEL 
PO STRMINI 

v sredo, 26. avgusta, okoli 
18. ure je 56-letni Viljam Š. iz 
Majšperka vozil motorno kolo 
po gozdni poti proti stano
vanjski hiši. Zgubil je oblast 
nad vozilom, padel po strmini 
in se huje ranil. 

PADEL Z DROGA 
ZA KLOPOTEC 

v sredo, 26. avgusta, nekaj 
po 17. uri je Alojz T iz Stročje 
vasi na lesen drog nameščal 
klopotec. Na višini 4 metrov 
mu je spodrsnilo, padel je in se 
hudo rnail. Na zdravljenje so 
ga odpeljali v mariborsko bol
nišnico. 

ŠTIRJE OVADENI 
v prejšnjem "fedniku smo 

poročali o nesreči v vojašnici v 
Slovenski Bistrici, kjer je bil vo
jak na služenju vojaškega roka 
težje ranjen. Mariborski krimi
nalisti so s sodelovanjem pris
tojnega državnega tožilstva in 
predstavnikov slovenske 
vojske zadevo raziskali in ugo
tovili, da obstajajo razlogi za 
sum storitve kaznivega dejan
ja, zato so tri osebe osumili za
radi opustitve ukrepov za var
nost ljudi in premoženja v 
vojaški enoti, eno osebo, temu 
se je sprožila pištola, pa dejan
ja hude telesne poškodbe. 

ZAGORELO NA SENIKU 
v noči na soboto, 29. avgus

ta, okoli dveh po polnoči je iz
bruhnil požar na seniku, last 
Matilde Pv Stanovnem, občina 
Slovenska Bistrica. Senik je bil 
dejansko kozolec, postavljen 
na osmih betonskih nosilcih, 
odprt na vseh štirih straneh in 
pokrit s strešno opeko. V njem 
je bilo spravljenih okoli 40 ton 
sena in otave. Ob pomoči 
vaščanov so požar omejili ga
silci. Po oceni je škode za okoli 
3 milijone tolarjev Vzrok 
požara policisti še raziskujejo. 

FF 

RODILE SO - CESTI. 

TAMO: Vlasta Vučinič, 

Arbajierjeva 5, Ptuj -

Nušo; Su/ana Cmrekai; 

Zoisova pol 15, Ptuj -

Milja; Helena Šeliga, 

Iržec 6/a, Videm - Žana; 

Gabrijela Taven , Stoper

ce 21 , Stoperce - dečka; 

Mart ina Puhar, Zlatoličje 

94, Starše - Katjo; Nataša 

Anderl ič , Kajuhova 11, 

Rogaška Slatina - Žiga; 

Marjeta Novak, Zg. 

Hajdina 7/d, Hajdina -

Denisa; Anita Kek-Lju-

bec, Langusova 13, Ptuj -

Vita; Marica Forjan, Pes-

like 2/a, Zavrč - Sebasti-

jana; Karmen Kvas, Slo

venski trg 6, Ptuj - dečka; 

Marjana Horvat , 

Majšperk 30, Majšperk -

Jana. 

POROKE - PTUJ: Alek

sander Kuhar, \bdova ul. 

1, Ptuj , in Nataša Božič, 

Črtkova ul. 8, P tu j ; Bojan 

Vrabl, Zg. Hajdina l/a, in 

Viktorija Klemenčič , Zg. 

Hajdina l/a; Stanislav 

Gojkošek in Jagoda Du-

karič, Tnovec 18/a; Blaž 

Brodnjak in Barbara Pla

več, Potrčeva c. 43, Ptuj . 

U M R L I SO: Terezija ^ r -

non, Šardinje 39, -i: 1924 

^ t 23.avgusta 1998;Jožef 

Germin , Ptujska c. 60, 

Lenar t v Slov. Goricah, 

1915 - t 20. avgusta 1998; 

Marija Kolarič, rojena 

Šek, Mali Brebrovnik 52, 

1932 - t 23 . avgusta 

1998; Franc Kaisersber-

ger. Mestni Vrh 88, î-

1943 - 1 21 . avgusta 1998; 

Kathar ina Mlakar, rojena 

Daxenbichler, î: 1918 - t 

21 . avgusta 1998. 

file:///bdova

